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Vhod po hitrem postopku 

Celjska občinska skupščina je na zadnjem zasedanju po 
hitrem postopku sprejela vrsto odlokov o prostorskih ure
ditvenih pogojih in spremembah zazidalnih načrtov. Med 
drugim je sprejela tudi dopolnitve odloka o zazidalnem 
načrtu za ŠRC Golovec in Dolgo polje I, ki zakonsko ureja 
tudi gradnjo novega vhoda na Celjski sejem. Z deli so 
medtem že začeli, zato je bil hitri postopek nujen, da se 
gradnja legalizira. 

TC 

Kandidat brez 
soglasja strank 
Protestni odlioit Iz dvorane preti 
glasovanjem o UtrošI 

Zaplete na zadnjem zaseda
nju celjske občinske skupščine 
so tudi tokrat povzročile ka
drovske zadeve. Poslanci na
mreč niso bili zadovoljni 
s predlogom izvršnega sveta za 
imenovanje Zvoneta Utroše za 
novega sekretarja za notranje 
zadeve, zato je predsednik vla
de Jože Zimšek po protestnem 
odhodu nekaterih poslancev iz 
dvorane predlog umaknil. 

Poslanci so že pri sprejema
nju dnevnega reda zasedanja 
dali vedeti, da predlog o ime
novanju Utroše ni v skladu 
z dogovorom med strankami 
o oblikovanju vlade. Na to je 
opozoril Mirko Fric Krajnc iz 
SDSS, češ da se mandatar 
o kandidatu ni posvetoval 
s strankami in da naj se zato 
točka umakne z dnevnega re
da. Glasovanje je pokazalo, da 
se poslanci z umikom točke ne 
strinjajo. 

Pri obravnavi predloga za 
imenovanje novega sekretarja 
za notranje zadeve je nato Jože 
Zimšek pojasnil, da odhaja 
Pirtošek v pokoj na svojo željo 
in da so se z novim kandida
tom dogovarjali že približno 

leto dni. Krajnc je ponovno 
opozoril, da o kandidatu niso 
soodločali in da to pomeni kr
šitev koalicijske pogodbe. Ker 
socialdemokrati niso dosegli 
umika točke, kot so sprva na
črtovali, je pred odločanjem 
zaprosil za premor za stran
karski posvet. V nadaljevanju 
seje se je izkazalo, da se tudi 
poslanci krščanskih demokra
tov, zelenih in nacionalne 

Brez razprave so poslanci ra
zrešili direktorico Pokrajin
skega muzeja Tatjano Badovi-
nac in imenovali Darjo Pirk-
majer za vršilko dolžnosti ter 
dali soglasje k ponovnemu 
imenovanju Igorja Topoleta za 
ravnatelja II. osnovne šole. 
Strinjali so se tudi z razreši
tvijo Rudija Videtiča, sekre
tarja za družbenoekonomski 
razvoj, ki odhaja v pokoj, ob 
tem pa so se nekateri spraše
vali, zakaj tudi za to funkcijo 
ni predlagan nov sekretar, saj 
gre za pomemben resor. 

stranke s postopkom ne stri
njajo in so zato pred glasova
njem zapustili dvorano. Jože 
Zimšek je zato predlagal umik 
točke z dnevnega reda. 

Po premoru skupščina ni bi
la več sklepčna, zato bodo za
sedanje nadaljevali danes, 
v četrtek, 30. junija. 

TC 

Dva nova priKijučka 
Stališča občinske skupščine o Izgrailnll avtocest 

Celjska občinska skupšči
na je na zadnjem zasedanju 
sprejela nekaj stališč v zvezi 
z izgradnjo avtocest v repu
bliki. 

Med drug im podpi ra p red 
nos tno izgradnjo avtoceste 
v smeri vzhod-zahod in p r o 
gram, ki bo pomenil rac i 
onalno po rabo sredstev, t ako 
da se bodo ta v čim večjem 
obsegu in čim prej vračala , 
pr i tem pa celjska skupščina 
meni , da l jubljanska obvoz
nica t akšne prednos t i nima. 

Skupščina zahteva, da se 
za Celje na avtocesto pred vi
d i ta dva nova pr ikl jučka in 

sicer zahodni na Lopa t i za 
povezavo z Velenjem in K o 
roško ter vzhodni pr i Lju-
bečni za rad i industr i jske co
ne na severovzhodnem o b 
močju Celja. Glavno počiva
lišče s servisnimi dejavnost
mi naj se locira na za to p r i 
pravl jenem platoju na L o 
pat i . 

Na eni prejšnjih sej je 
skupščina že sprejela sklep, 
da naj se za širše celjsko o b 
močje uvede brezcestninski 
avtocestni sistem, k a r pome
ni, da bi bile čelne cestnin
ske postaje locirane na o b 
močju Vranskega in na o b 

močju med Slovensko Bis t r i 
co in Slovenskimi Konji
cami. 

Skupščina poleg tega pod
pi ra takšen nacionalni p r o 
g ram cestnega omrežja, ki bo 
omogočal enakomeren pol i 
centr ični razvoj celotnega 
območja Slovenije. Predlaga 
tudi , da se preverijo vse t iste 
načr tovane avtoceste, ki za 
Slovenijo ne pomenijo r az 
vojnega impulza, a m p a k le 
t r anz i tne koridorje in da se 
poiščejo ustreznejše trase, ki 
bodo omogočale p r i m e m o 
povezavo slovenskih mest in 
regij . TC 

Ekološka renta za Teharje 
Teharčani bodo prvi v obči

ni Celje dobili ekološko rento 
za povrnitev ekološke škode, 
ki nastaja zaradi komunalne
ga odlagališča. Mesečno naj bi 
krajevna skupnost prejemala 
500 tisoč tolarjev akontacije, 
je sklenil celjski izvršni svet. 

Zahtevo za plačilo ekološke 
rente je na občino naslovila 
krajevna skupnost Teharje na 
osnovi Zakona o varstvu oko
lja, ki predpisuje, da mora 
povzročitelj razvrednotenja 
okolja ali nevarnosti za okolje 
plačati odškodnino ali zagoto
viti drugačno nadomestilo za 
zmanjšano uporabno vrednost 
nepremičnin, zmanjšano ka
kovost bivalnega okolja in 
zmanjšano vrednost nepre
mičnine in izgubljen dobiček. 
Na občinskem sekretariatu za 
urejanje prostora in varstvo 
okolja so ocenili, da je zahte
vek Teharčanov upravičen in 
da naj bi jim mesečno izplače
vali 500 tisoč tolarjev kot 
akontacijo od 1. januarja letos, 
saj podzakonski akti, ki bi na
tančno določali višino odškod
nine, še niso sprejeti. Zaradi 
tega pa bodo morali občani 
Celja in Šentjurja plačevati 
več za odvoz smeti in sicer naj 

bi se v Celju cena dvignila za 
približno 2,5 odstotka. 

Na seji izvršnega sveta je bi
lo o tej temi kar nekaj naspro
tujočih si razprav. Tako je član 
vlade Peter Vrisk opozoril, da 
bo takšen sklep povzročil cel 
plaz drugih zahtevkov, med 
prvimi se bodo oglasili kmetje, 
ki ne smejo gnojiti svojih zem
ljišč na vodovarstvenih paso
vih ali pa tisti, ki ne morejo 
prodajati zelenjave zaradi 
onesnaženosti zemlje. Verjet
no pa bodo svoj zahtevek po
slali tudi Vitanjčani zaradi vo
de, ki jo od tam dobiva Celje. 
Željko Cigler je zato menil, da 
bi bilo treba še počakati in se 
na vse skupaj bolje pripraviti. 
Plačilu ekološke rente v pred
lagani obliki je nasprotoval 
tudi župan Anton Boječ, ki je 
menil, da v primeru Teharja 
oškodovani lastnik zemljišča 

ni določen, zato denarja ne 
more dobiti krajevna skupnost 
v celoti. Prav tako tudi ni zna
no, kolikšna škoda je nastala 
zaradi odlagališča. Po njego
vem je prav tolikšna ali še več
ja v krajevni skupnosti Lju-
bečna in v Začretu, od koder 
se jasno vidi deponija. Pred
stavnik Teharja Janez Novak 
je ob tem županu očital, da ves 
čas nasprotuje upravičenim 
teharskim zahtevam, kar se je 
pokazalo že pri želji za obliko
vanje lastne občine. 

Izvršni svet je nato izglaso
val ekološko rento za Teharje, 
pri čemer je verjetno vplivala 
tudi razlaga Ivana Pfeiferja iz 
sekretariata za urejanje pro
stora, ki je opozoril, da bo tre
ba kmalu pričeti s širitvijo de
ponije, kar pa brez soglasja 
Teharčanov ne bo mogoče. 

TC 

PO 
DRŽAVI 

Policisti odstranili 
ribiče 

ČRNI KAL, 24. junija 
(Republika) - Napovedana 
zapora ribičev na Črnem 
Kalu je trajala le pol ure, 
saj ti zanjo niso imeli dovo
ljenja in so jih zato odstra
nile dobro opremljene poli
cijske enote. 

Tretia obletnica 
državnosti 

LJUBLJANA, 26. junija 
(Delo) - Osrednja sloves
nost ob dnevu državnosti je 
bila v soboto v Vipavi. 
Slavnostni govornik je bil 
dr. Janez Drnovšek, ki je 
poudaril, da je osamosvoji
tev domovine zgodovinski 
dogodek, po katerem ni več 
mogoče ubirati starih poti. 

Dan slovenske 
nolicije 

SLADKI VRH, 27. junija 
(Delo) - Ob dnevu slovenske 
policije so podelili 21 priz
nanj. Slavnostni govornik 
minister za notranje zade
ve Andrej Šter je dejal, da 
je bila slovenska policija 
ves čas nastajanja sloven
ske državotvorne zavesti 
povezana z narodom in da 
je tudi za ceno življenja 
preprečila agresorju vklju
čitev Slovenije v velikosrb-
sko državo. 

Spodbudna 
gospodarsica 
gibanla 

LJUBLJANA, 27. junija 
(Republika) - Letošnja in
flacija se bo očitno ustalila 
pri 16 odstotkih, slovenski 
bruto domači proizvod pa 
naj bi dosegel štiriodstotno 
rast. Naraščajo devizne re
zerve, tudi izvoz se poveču
je, brezposelnost pa zmanj
šuje. Takšna spodbudna 
gospodarska gibanja so 
med drugim ugotavljali 
člani vladnega ekonomske
ga sveta v pogovoru z dr. 
Janezom Drnovškom. 

Višje odicupne 
cene pšenice 

LJUBLJANA, 23. junija 
(Delo) - Vlada je sprejela 
uredbo o višji odkupni ceni 
pšenice, ki tako znaša 
27,13 tolarja za kilogram 
za prvi kakovostni razred 
in 25,10 tolarja za drugi 
kakovostni razred. Poleg 
tega je sprejela uredbo 
o plačevanju 20-odstotne 
sezonske carine pri uvozu 
breskev in nektarin in 
uredbo o pristojbinah za 
vzdrževanje gozdnih cest. 

Vlaki brez dima 
Slovenske železnice so se 

odločile, da sledijo mednarod
nim prizadevanjem v boju 
proti kajenju. S 1. julijem bo
do prepovedale kajenje v vseh 
potniških vlakih v notranjem 
prometu, vključno z vlaki, ki 
v maloobmejnem prometu vo
zijo do postaj Opčine, Sanjane, 
Kumrovec, Djurmanec, Cako-
vec, Špilje in Pliberk. 

Prepoved kajenja do nadalj
njega ne bo veljala na vlakih 
InterCity, zelenih vlakih in IC 
Zelenih vlakih v notranjem 
prometu ter v mednarodnih 
direktnih vlakih. V prehod
nem obdobju od 1. julija do 
vključno 12. avgusta bodo 
v vagonih potniških vlakov 
v notranjem prometu preobe-

leženi vsi dosedanji oddelki za 
kadilce in iz njih odstranjeni 
pepelniki. 

Slovenske železnice se s pre
povedjo kajenja nimajo name
na le formalno prilagajati 
ukrepom razvitih držav, ki so 
kajenje že prepovedale v vseh 
javnih prostorih, kot so lokali, 
kinematografi, uradi, javna 
prevozna sredstva itd. ampak 
dosledno izvajati sprejeto od
ločitev o prepovedi kajenja 
v vseh potniških vlakih v no
tranjem prometu, pozneje pa 
tudi na ostalih vlakih, za kate
re prepoved trenutno ne velja. 
V slovenskih potniških vlakih 
v notranjem prometu bodo ne
kadilci končno uveljavili pra
vico do nezakajenega zraka 
med vožnjo. 

Sumam, torej sem 
Velenjčani si že nekaj časa 

prizadevajo čim bolj spodbu
jati ustvarjalnost mladih, ven
dar je biia večina prireditev do 
nedavnega med sabo nepove
zanih in bolj ali manj zaprtih 
v krajevne okvire. 

V želji, da bi v občini uspeli 
pripraviti čim več tradicional
nih druženj mladih ustvarjal
cev in da bi mladi prihajali iz 
vse države pa tudi izven meja, 
so na petkovi novinarski kon
ferenci predstavili projekt 
SUM-srečanje ustvarjalne 
mladine, Velenje '94. 

Letos bodo v okviru Sum 
pripravili štiri večje priredi
tve. Mladi raziskovalci za raz
voj občine Velenje so svoje ra
ziskovalne naloge predstavili 
že v maju, to akcijo pa so letos 
pripravili že desetič. Tudi sli

karska kolonija postaja vse 
bolj tradicionalna. Kulturni 
center Ivana Napotnika jo le
tos pripravlja že petič, naj 
boljša dela pa ostanejo v zbir
ki Galerije KC. Likovna kolo
nija diplomantov ALU se bo 
zaključila danes, v četrtek, 30. 
junija. 

V začetku julija bodo 
v Glasbeni šoli in na velenj
skem gradu pripravili medna
rodno šolo kitare, komorne 
igre in harmonike, v drugi po
lovici meseca mednarodno 
klavirsko šolo in v sredini av
gusta še mednarodno violin
sko šolo. Poletnih glasbenih 
šol, ki jih v Glasbeni šoli prire
jajo že desetič, se je doslej ude
ležilo več kot tisoč glasbeni
kov iz skoraj celega sveta. Sole 
vodijo najboljši slovenski pe
dagogi ob pomoči tujcev, nji
hov namen pa je umetnižko iz

popolnjevanje učencev in štu
dentov glasbe. 

Zadnja prireditev v okviru 
Simi bo avgusta, ko bodo 
v Skalah že petič pripravili ra
ziskovalni tabor, ki bo razde
ljen na humanistično-družbo-
slovni in naravoslovni del. 

US 

Godbeniki na razpotju 
Nekdaj je bilo v mozirski 

občini 9 godb na pihala, 
2 tamburaška orkestra in kar 
precej pevskih zborov. Danes 
je položaj precej drugačen 
— v občini je ostala samo ena 
godba na pihala, pa še ta se 
krčevito bori za svoj obstoj. 

Gk)dbeniki bi za nakup naj
bolj potrebnih iztrošenih glas
bil in uniform potrebovali mi
lijon in pol tolarjev, za pomoč 
pa so se obrnili na občinski 
izvršni svet, ki je o problema
tiki godbe na pihala razprav
ljal na zadnji seji. »Dodaten 
problem je, ker se nenehno 
srečujemo s tarnanjem in ma-
lodušjem, češ da je naša godba 
v primerjavi z godbami dru
god precej zapostavljena,« je 
povedal predsednik izvršilne
ga odbora Lojze Plaznik. 

Zaenkrat godbeniki iz pro
računa mesečno prejemajo 140 
tisoč tolarjev, primanjkljaj na 
žiro računu je iz meseca v me
sec višji, proti koncu junija jim 

je manjkalo že 260 tisoč tolar
jev. Največji izdatek so potni 
stroški, saj godbeniki prihaja
jo iz cele doline, nekaj pa tudi 
iz sosednjih krajev, instru
mente pa si izposojajo tudi 

Člani mozirske vlade so govo
rili tudi o problematiki RTC 
Golte, predvsem so se odločali, 
ali bodo spremenili odlok 
o krajinskem parku in s tem 
omogočili centru, da pridobi 
lokacijsko dovoljenje za grad
njo akumulacijskega jezera, ki 
bi potem služil za umetno zas-
neževanje. Zaradi preštevilnih 
takšnih in drugačnih argu
mentov tudi v vladi niso želeli 
prevzeti odgovornosti, odločili 
so se, da bodo o tem sklicali 
posvet, na katerem naj bi po
tem strokovnjaki povedali, ali 
je to za Golte izvedljivo ali ni. 

v Velenju. Pri vseh težavah pa 
ima mozirska Godba na pihala 
kar precej prednosti: ansam

bel je pomlajen s člani, ki so 
končali različne stopnje glas
benega izobraževanja, vendar 
pa ravno mladi hočejo čim več 
nastopati, to pa seveda pomeni 
več vaj, več potnih stroškov, 
imif o rme . . . 

»Kljub stiskanju nam fi
nančnih sredstev primanjkuje, 
tako da se je godba znašla na 
razpotju. Treba bo najti neko
ga, ki bo zakrpal proračunski 
primanjkljaj, drugače bo ko
nec z našo godbo,« je povedal 
Lojze Plaznik in še omenil, da 
nimajo na žiro računu niti to
liko sredstev, da bi si »privoš
čili« avtobusni prevoz na tek
movanje v Grižah. 

Člani mozirske vlade so si 
bili enotni, da godbo na pihala 
občina nujno potrebuje, ven
dar pa bo za finančne težave 
treba najti rešitev za vselej. 
Zaenkrat bodo najbolj nujne 
stroške pokrili iz proračuna 
ter s tem omogočili nadaljnje 
delo godbe na pihala. US 

Predsednik Skupščine občine Celje sklicuje za četrtek, 30. 
junija 1994 ob 8.00 uri v veliki dvorani Narodnega doma 
v Celju, Trg Celjskih knezov 9, 

nadaljevanje 41 . skupne seje zborov občinske 
skupščine, 
na kateri bodo poslanci obravnavali: Predlog predsednika IS 
za razrešitev člana IS in sekretarja sekretariata za NZ - Pred
log predsednika izvršnega sveta za imenovanje člana IS in 
sekretarja otjčinskega sekretariata za notranje zadeve; Pred
log predsednika izvršnega sveta za imenovanje načelnika 
občinskega inšpektorata; Osnutek odloka o ustanovitvi Sklada 
za razvoj obrti in podjetništva Celje. 

-NOVI TEDNIK-
Glavni in odgovorni urednik: 
Branko Stamejčič. 
Pomočnica odgovornega ured
nika: Milena Brečko-Poklič. 
Uredništvo: Marjela Agrež, 
Irena Baša, Tatjana Cvim, Ja
nja Intihar, Brane Jeranko, 
Edo Einspieler, Edi Masnec, 
Urška Selišmk, Ivana Stamej-
čič, Željko Zule. Tehnično ure
janje: Franjo Bogadi, Robert 
Kojterer. Oblikovanje: Minja 
Bajagič. Tajnica uredništva: 
Mojca Marot. 

Naslov uredništva: Prešernova 
19, Celje. Telefon: (063) 29-431, 
fax 441-032. 
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Laško praznuje 

Jutri, 1. julija bo ob 20. uri 
v Kulturnem centru v Laškem 
slavnostna prireditev v poča
stitev občinskega praznika ter 
podelitev občinskih priznanj 
- 2. julij. 

Slavnostni govornik bo 
predsednik Skupščine občine 
Laško Miloš Veršec. Govoru 
bo sledil koncert Železničar-
ske godbe na pihala iz Zidane
ga mosta, pod vodstvom diri
genta Iva Guliča. Po koncertu 
bodo podelili deset priznanj 2. 
julij in sicer tri organizacijam, 
društvom in drugim skupno
stim, sedem priznanj pa posa
meznikom. Priznanja bodo 
prejeli Industrijsko gasilsko 
društvo TIM Laško, Strelska 
družina Gvida Pavlica iz Se-
draža ter Kulturno društvo 
Svoboda iz Zidanega mosta. 
Med posamezniki pa priznanja 
prejmejo: Anton Bačič iz La
škega, Miha Jelene iz Rimskih 
Toplic, Roman Matek iz La
škega, Vladimir Ravnikar iz 
Radeč, Miloš Rybaf iz Laške
ga, Olga Suhadolčan iz Rim
skih Toplic in Andrej Šibila iz 
Laškega. 

O gospodarskem razcvetu 
Minister Tajnikar ¥ Šentluriu govoril o razveseUlvIh podatkih 

v Šentjurju je Združena li
sta socialnih demokratov pred 
dnevi pripravila okroglo mizo 
»Kam in kako naprej?«, ki se je 
je udeležil minister za gospo
darske dejavnosti dr. Maks 
Tajnikar. Poudaril je, da do
življa slovensko gospodarstvo 
presenetljiv razcvet, seveda 
sodeč po statističnih podatkih, 
je pa še vedno veliko težav za
radi brezposelnosti. Še pose
bej ie izpostavil železarne, zla
sti Store. 

Z lanskim enoodstotnim po
višanjem družbenega proizvo
da je bila Slovenija med 
vzhodnoevropskimi deželami 
v vrhu, je povedal minister. 
Ugodni kazalci so se v letoš
njem prvem polletju nadalje
vali, zato je mogoče pričako
vati, da se bo leto zaključilo 
s kar 4-odstotno rastjo doma
čega bruto proizvoda, najvišjo 
v Evropi. V letošnjih prvih pe

tih mesecih je bila industrijska 
proizvodnja v primerjavi 
z enakim lanskim obdobjem 
višja za 5,8 odstotka. Inflacija 
je nižja, zelo ugodno je tudi 
stanje na področju zunanje tr
govine. Devizne rezerve raste
jo zelo hitro, približujejo se 
dvema milijardama tolarjev, je 
še dejal minister Tajnikar. 

Spregovoril je tudi o kritič
nih gibanjih na področju za
poslovanja. V zadnjih letih 
smo v državi izgubili 215 tisoč 
delovnih mest, čeprav jih je na 
novo nastalo 60 tisoč. V druž
benih podjetjih je delovnih 
mest vedno manj, v malem go
spodarstvu pa je bila rast za
poslovanja lani 24-odstotna. 
Minister je opozoril, da je po 
izračunih Mednarodne organi
zacije dela naša brezposelnost 
dejansko le 9-odstotna, kar je 
manj kot v nekaterih najrazvi
tejših državah. 

V Sloveniji je po statističnih 
ugotovitvah očiten proces de-
industrializacije, mesec za me
secem lahko to opažamo, sto
ritveni delež gospodarstva pa 
narašča. Tajnikar je omenil 
tudi razveseljive turistične re
zultate v lanski sezoni, saj je 
bil turizem druga najhitreje 
rastoča panoga. Statistično je 
najslabše v kmetijstvu, vendar 
meni, da so podatki nezane
sljivi. V javnosti so seveda naj
bolj opazni veliki izgubarji, na 
primer železarne, železnice in 
elektrogospodarstvo, vendar 
velja poudariti, da se njihove 
izgube letos zmanjšujejo. Ne
koliko na bolje se premika tu
di v železarnah (prisotna je 
konjimktura), kjer je najbolj 
kritično prav v Štorah. Omenil 
je, da bi morali štorsko žele
zarno dokapitalizirati z 51 mi
lijoni DEM, za kar denarja ni, 
možne pa so drugačne rešitve. 

Štore bi iz Slovenskih železarn 
lahko izločili, sicer pa se zanje 
zanimajo Unior, Kovinotehna 
in tujci. 

Gospodarska gibanja 
v šentjurski občini je predsta
vil predsednik šentjurske vla
de Ladislav Grdina. Povedal 
je, da je tudi v občini opazna 
hitra rast malega gospodar
stva, pri tem pa iščejo ugod
nejše kredite za nove podjetni
ke. Sicer pa imajo šentjurski 
gospodarstveniki podobne te
žave kot drugod, opozorili pa 
so predvsem na problematiko 
obrestnih mer in težave izvoz
nikov. 

BRANE JERANKO 

Pomirljiv Kučanov 
govor 

STRASBOURG, 28. ju
nija (Delo) - Že podatek, da 
sta samo dva od ducata 
vprašanj, ki so jih člani 
skupščine parlamentarcev 
Sveta Evrope postavili 
predsedniku Milanu Kuča
nu, nanašali na Slovenijo, 
kar se v strasbourški orga
nizaciji še ni zgodilo, odkar 
je v svoje vrste pričela 
sprejemati srednjeevrop
ske in vzhodne kandidatke, 
najzgovomeje priča o ne
problematičnosti države 
pod Alpami. Sicer se je Ku
čan v govoru zavzemal za 
strpen politični dialog, tudi 
kar tiče vključevanje drža
ve v EU in odnose z nekda
njo Jugoslavijo. 

Brez Icršitev ne 
gre več 

SARAJEVO, BEO
GRAD, 28. junija (Delo) 
- V BiH so tudi dan svetega 
Vida proslavili z novimi 
kršitvami premirja, i tali
janski zunanji minister 
Antonio Martino pa naj bi 
na obisku v Beogradu 
predstavil posledice, če bo
do Srbi zavrnili mirovni 
projekt v BiH. 

Posicusni zajci 
WASHINGTON, 28. ju

nija (Dnevnik) - V vojaških 
laboratorijih so skoraj pred 
pol stoletja pričeli z zelo 
nevarnimi poskusi, saj so 
na ljudeh preskušali učin
ke raznih radioaktivnih 
izotopov. 

Vzemi aii pusti 
BEOGRAD, 26. junija 

(Delo) - Sopredsedujoča že
nevske konference lord 
Owen in Thorvald Stolten-
berg sta obiskala Beograd 
in Zagreb. V Beogradu so 
ju opozorili, da bodo parci
alne rešitve vir novih spo
padov in zahtevali odpravo 
sankcij, v Zagrebu pa sta 
povedala, da lahko neu
speh mirovnih pogajanj 
spodbudi še hujšo vojno na 
Hrvaškem in v sosednji dr
žavi. Sicer pa naj bi se 1. 
julija v Ženevi sestali zu
nanji ministri kontaktne 
skupine, ki bodo potrdili 
načrt in ga potem po siste
mu »vzemi ali pusti« ponu
dili sprtim stranem v BiH. 

Bomba na terasi 
ZAGREB, 26. junija (De

lo) — Pred zagrebško disko
teko Casablanca je eksplo
dirala bomba in ranila 20 
oseb. Do eksplozije je pr i
šlo, ko je med pretepom 
neznana oseba odvrgla 
bombo na teraso, polno go
stov. 

Mejnil(i v evropsici 
zgodovini 

KRF, 24. junija (Repu
blika) — Podpis sporazuma 
o partnerstvu in sodelova
nju med Rusijo in EU ter 
podpis pristopnih izjav Av
strije, Finske, Norveške in 
Švedske k EU sta pomemb
na mejnika evropske zgo
dovine. EU bo imela v za
četku prihodnjega leta 16 
polnopravnih članic, če bo
do odločitev potrdili tudi 
finski, švedski in norveški 
volivci na jesenskem refe
rendumu. 

LDS za Velenje 
Po republiškem zgledu so se 

tudi v Velenju minuli četrtek 
zvečer združili LDS, socialisti, 
demokrati in Zeleni-ESS v Li
beralno demokracijo Slove
nije. 

Člani LDS so v svoj pro
gram zapisali, da združevanje 
strank v močno in moderno 
sredinsko stranko pomeni hi
trejše premagovanje težav ve
lenjske občine na prehodu 
v novo gospodarsko, politično 
in teritorialno ureditev ter po
spešitev reševanja ključnih 
razvojnih vprašanj občine. 
Njihov moto je, da je občina 
bogata šele takrat, ko obča
nom pripada pravica uveljav
ljanja svoje osebne, material
ne, socialne in kulturne svo
bode. 

Največ poudarka namera
vajo posvetiti podpori dolgo
ročno usmerjenega prestruk
turiranja in povezovanju go
spodarstva, pri spremembah 
v lokalni samoupravi hočejo 
zagotoviti povezanost prebi
valcev sedanje in bodočih ob
čin, podpirali bodo celovito 
ekološko sanacijo Šaleške do
line, sedanji nivo zdravstvene. 

izobraževalne, kulturne in 
športne ponudbe, omogočali 
razvoj nižjih socialnih slojev, 
pozornost namenjali predvsem 
invalidom, upokojencem in 
mladini ter se potrudili za 
umestitev velenjske občine 
v širši slovenski prostor. 

Mladi liberalni demokrati so 
v petek in soboto pripravili 
prireditev, ki so jo imenovali 
Skupaj proti drogi! V okviru 
prireditve so pripravili Anti 
drugs festival, na katerem so 
nastopili Šank ročk, Orlek, 
Demolition group in Manda-
gora, v soboto pa je bila javna 
tribuna, na kateri so strokov
njaki spregovorili o boju proti 
drogi. 

Predvsem pa bo njihovo de
lo usmerjeno k strpnosti in 
programskim ter strokovnim 
rešitvam konkretnih lokalnih 
in občinskih vprašanj. Člani 
LDS so na združitvenem zbo
ru za predsednika občinskega 
odbora LDS izvolili Dragana 
Martinška. 

URŠKA SELIŠNIK 

Konjiški sociaidemoicrati izvoiiii novo predsedstvo 
Na volilno-programski 

konferenci občinskega odbo
ra Socialdemokratske stran
ke Slovenske Konjice so čla
ni izvolili nove organe ob
činskih odborov in sprejeli 
programsko usmeritev za 
bodoče delo. 

St ranka , ki na Konjiškem 
vključuje p reko 160 članov, 
naj bi zarad i reforme lokalne 
samouprave v bodočih obči
nah ustanovi la nove krajev

ne - bodoče občinske — odbo
re. Tako so v Zrečah že us ta 
novili krajevni odbor, ki m u 
predseduje Jože Koželjnik, 
v Vitanju in v Konjicah pa še 
potekajo pr iprave . Novoiz
voljeno občinsko predsed
stvo pod vodstvom predsed
n ika Rudija Pe tana bo prev
zelo koordinaci jsko vlogo in 
bo povezovalo delo bodočih 
občinskih odborov. Ti bodo 
skušali v svoje vrste vključiti 

čim več članov in se angaž i 
r a t i p r i reševanju vsakod
nevnih krajevnih problemov. 

Konference so se udeležili 
t ud i p reds tavnik i S D S S iz 
Slovenske Bistrice, Šmarja 
pr i Jelšah, Mar ibora in p o 
s lanka v p a r l a m e n t u Repu
blike Slovenije Irena Oman, 
ki je č lanom skušala odgovo
ri t i na vprašanja o ak tua ln ih 
pol i t ičnih razmerah . 

B. Z. 

Težave z dežurno službo 
Za nailstanilardno nrimanikule denarja 

v šmarski občini imajo 
zdravniško dežurno službo 
v treh lokalnih središčih, 
v Šmarju pri Jelšah, Rogaški 
Slatini in Kozjem, kar je po 
najnovejših merilih Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje pre
več in predrago. V občinskem 
proračunu so za potrebe nad-
standardne dežurne službe za
gotovili 3,2 milijona.SIT, s tem 
pa plačujejo predvsem za lan
ske dolgove. Za ohranitev se
danjega zdravstvenega stan
darda bi potrebovali kar 8,4 
milijona SIT. 

O težavah dežurne službe so 
pretekli teden razpravljali na 
seji občinske vlade, saj so se 
v zdravstvenih postajah odlo
čili, da bodo od 1. julija dalje 
dežurali le še na enem mestu, 
v Šmarju pri Jelšah. Tam naj 
bi bili v dežurni službi trije, 
dva zdravnika in ena medicin
ska sestra, sedaj pa opravljajo 
dežurno službo tako, da je 
v vsaki od treh zdravstvenih 
postaj po en zdravnik ter ena 
medicinska sestra. 

Predlog takšne ureditve de-:^ 

žurstva je vzbudil med člani 
občinske vlade različne odme
ve. Odločno so nasprotovali 
zlasti člani vlade z ožjega ob
močja Kozjanskega in pri tem 
opozarjali na zemljepisno od
daljenost Kozjega ter na dej
stvo, da bi bili v primerjavi 
s Šmarjem ter Rogaško Slatino 
v neenakopravnem položaju. 
Če bi dežurno službo centrali
zirali v občinskem središču, bi 
morali upoštevati tudi dejstvo, 
da živijo v Rogaški Slatini šte
vilni zdravniki, ki jih v nujnih 
primerih posebej zavezuje 
zdravniška etika, pa še ločeno 
dežurno službo v zdravilišču 
imajo. Tako bi ostali na ob
močju ožjega Kozjanskega bi
stveno prikrajšani, saj živita 
tam le dva zdravnika. Zato so 
menili, da bi moral biti sedež 
dežurne službe vsaj v Podče
trtku, če zares ni druge finanč
ne možnosti. 

Občinska vlada je predlaga
no reorganizacijo dežurne 
službe kljub temu podprla, za 
sejo skupščine pa bodo preuči
li možnost dežuranja dodatne

ga, tretjega zdravnika (to bi 
stalo dodatnih 5 milijonov 
SIT). Vlada je končno odloči
tev prepustila poslancem ob
činske skupščine, pri tem pa 
upa, da se bodo na račun nad-
standardne dežurne službe od
povedali kakšnemu kilometru 
asfalta. V skupščini naj bi re
kli zadnjo besedo že na jutriš
njem zasedanju. 

BRANE JERANKO 

Prva je cesta v Podvolovljek 
v mozirski občini pričaku

jejo, da bodo iz sredstev za de
mografsko ogrožena območja 
pridobili 34 milijonov tolarjev, 
od tega 23,9 milijonov SIT za 
sofinanciranje gospodarske 
infrastrukture in 10,3 milijona 
SIT za spodbudo gospodar
skim naložbam. 

Gre za precej ugodne kredi
te z devizno klavzulo in 2 od
stotkoma obresti, v občinah pa 

morajo pripraviti prednostne 
liste prosilcev. Pri infrastruk-
tumih sredstvih so prosilci 
predvsem krajevne skupnosti, 
PTT Celje, mozirski izvršni 
svet in zasebnik. Po razpravi 
so na zadnjem zasedanju mo-
zirske vlade odločili, da zaradi 
nepopolne dokumentacije ne 
bodo vključili prošenj KS Re
čica za vodovod D o l - Suha in 
KS Nova Štifta za elektrifika
cijo, saj Elektro Celje letos ne 

predvideva nobene gradnje. 
Tudi prošnje PTT Celje, vloga 
zasebnika za nizkonapetostni 
priključek v Kladju in zahteva 
KS Nazarje za ureditev ceste 
na Dobrovlje ne bodo vključe
ne na prednostno listo. 

Tako so ostale na listi tri 
vloge za ureditev cest: v Pod
volovljek, v Florjan in na Kr-
nički log. Za cesto v Podvolov
ljek znaša ocenjena vrednost 
del 68,5 milijona SIT, od tega 
naj bi občina prispevala polo
vico. Približno 13 milijonov 
SIT je zbrala KS, preostanek 
oziroma 20,5 milijonov SIT pa 
naj bi prispevala repubUka po 
natečaju. Ureditev ceste 
v Florjan naj bi po predraču
nih stala 21 milijonov SIT, re
publika bo prispevala 6,3 mili
jona, KS Gornji Grad pa 14 
milijonov ), za cesto na Kmič-
ki log, vredno približno 15 mi
lijonov SIT, pa naj bi republi
ka prispevala 4,5 milijona. 

Člani IS so se tudi odločili, 
da bodo 90 odstotkov sredstev 
za spodbudo gospodarskim 
naložbam razdelili med kme-
tijce, ostalih 10 pa med obrtni
ke in podjetnike. Ta velika ra
zlika izhaja iz dejstva, da je na 
demografsko ogroženih ob
močjih zelo malo podjetnikov 
in obrtnikov, prednostno listo 
pa je pripravila posebna komi
sija na podlagi točno določe-
nih kriterijev. 

URŠKA SELIŠNIK 

Več za smeti, vodo in kanalščino 
Mozirjani so precej časa spoštovali 

vladno določeno zamrznitev cen komu
nalnih storitev in nenehno prosili za po
višanje, saj se Javno podjetje Komunala 
(tudi) zaradi prenizkih cen nenehno ote
pa z izgubami. 

Uradnega dovoljenja še vedno niso do
bili, vendar pa jim je prekipelo, saj je 
recimo ljubljanski izvršni svet povišal 
cene, pa se ni nikomur nič zgodilo. »Vla
da sicer dovoli povišanje cen, vendar je 
treba pripraviti toliko dokumentacije, da 
bi iz tega mimogrede naredil doktorsko 
disertacijo. Sicer smo pripravili vse po
trebno, vendar v Ljubljani še vedno ča
kajo, zato po zgledu drugih občin predla
gam državljansko nepokorščino,« je po
vedal v.d. direktorja JPK Rudi Hramec, 
ko je članom mozirske vlade na zadnji 
seji razložil težave zaradi prenizkih cen. 

Zaradi vseh težav in potem, ko so pri
merjali cene v sosednjih občinah, so se 

člani IS odločili, da z jutrišnjim dnem, 
torej 1. julija, povišajo cene komunalnih 
storitev v poprečju približno za polovico. 
Izračuni kažejo, da se bodo komunalni 
stroški v 50 kvadratnih metrov velikem 
stanovanju, kjer porabijo 15 kubikov vo
de, povišali za 46,4 odstotkov, v hiši, 
veliki 120 kvadratov, pa pri enaki porabi 
vode za 53,3 odstotka. 

Hkrati so člani mozirske vlade pregle
dali plan Sklada stavbnih zemljišč za 
letos ter razpravljali o vrednosti točke 
nadomestila za uporabo stavbnega zem
ljišča. Opozorili so na nekatere pomemb
ne postavke: pridobitev zazidalnih načr
tov na Spodnjem trgu in v Tičjeku v Gor
njem Gradu, nakup zemljišča v Gospo
darski coni Prihova in v stanovanjsko-
obrtni coni v Gornjem Gradu ter sofi
nanciranje ureditve ceste Renek-Spod-
nja Rečica, kjer načrtujejo povečano 
obrtno cono. 

Glede vrednosti točke pa so se člani IS 
odločili, da bodo poslancem predlagali 
tri možnosti. Ena možnost je, da ostane 
vrednost točke letos nespremenjena, po
višana le za indeks rasti cen. Druga mož-

Proti koncu zasedanja je predsednik IS 
Jakob Fresečnik povedal, da je v.d. di
rektorja JPK Rudi Hramec odstopil s te 
funkcije, vendar člani vlade o tem niso 
razpravljali, ker morajo v podjetju naj
prej pripraviti statut, šele nato pa bodo 
lahko objavili javni razpis za opravljanje 
direktorske funkcije. 

nost je, da se poslanci odločijo za 10-
odstotno povišanje vrednosti točke, kot 
tretjo varianto pa so predlagah, da bi 
višje cene veljale le za stanovanjske po
vršine. 

URŠKA SELIŠNIK 
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Pivovarna na | ostane 
slovensko podjetje 
Lastninski program predvideva Javno prodalo delnic, vendar v Laškem še razmišilaio 

Agencija Republike Slovenije za 
prestrukturiranje in privatizacijo je 
9. junija potrdila program lastninske
ga preoblikovanja Pivovarne Laško 
d.d. 

Vodstvo Pivovarne je program last
ninjenja podrobneje predstavilo mi
nuli teden na novinarski konferenci. 
Laščani so se odločili, da bodo 40 od
stotkov premoženja prenesli na skla
de, za interno razdelitev so namenili 
20 odstotkov delnic, za notranji od
kup 28 in za javno prodajo 12 odstot
kov. Po končanem lastninskem preo
blikovanju bo lastninska struktura 
Pivovarne Laško d.d. naslednja: delež 
skladov bo znašal dobrih 33 odstot
kov, zaposleni, bivši zaposleni, upo
kojenci in ožji družinski člani bodo 
imeli 45-odstotni delež, upravičenci iz 
denacionalizacije 10 in državljani 
Slovenije prav tako 10-odstotni delež. 
Lastninski program nameravajo izpe
ljati do konca leta, ko naj bi se podjet
je tudi vpisalo v sodni register. 

Čeprav program lastninskega preo
blikovanja predvideva javno prodajo 
delnic, pa v Pivovarni še oklevajo. Ko 
so se namreč delavci seznanili z načr
tom lastninjenja, so menili, da bi bilo 
najpametjene odkupiti tudi delež, na
menjen za javno prodajo delnic. V Pi
vovarni so namreč v glavnem zaposle
ni ljudje iz Laškega in okolice; dobro 
se zavedajo, da je njihova usoda in 
usoda njihovih potomcev močno po
vezana s tem podjetjem. Doslej je Pi
vovarna veliko denarja namenjala za 
razvoj kraja, vprašanje pa je, če bodo 
takšno razumevanje pokazali tudi 
morebitni novi lastniki. Odločitev 
o tem, ali bo Pivovarna šla v javno 
prodajo delnic ali pa jih bodo kupili 
delavci sami, bo znana v kratkem, si
cer pa je javna prodaja predvidena 
jeseni. 

Tone Tumšek 

dokončen sporazum, po katerem je za j 
eno delnico Gostilniške pivovarne La
ško d.d. priznana odškodnina v višini 
tisoč nemških mark. Ta odškodnina se 
oškodovancem prizna v obliki deleža 
na kapitalu in izplača v delnicah Pi
vovarne Laško d.d. Občina Laško je 
tako izdala začasno odredbo, na osno
vi katere se že podpisujejo sporazumi 
z oškodovanci. 

Direktor Pivovarne Laško d.d. Tone 
Turnšek: »Od vsega začetka, ko smo 
se pripravljali na lastninsko preobli
kovanje, smo v Pivovarni delali pošte
no in skladno s takrat veljavnimi 
predpisi. Nikoli nismo ustanavljali 
bypass podjetij, nimamo podjetij v tu
jini in nikoli nismo odlivali kapitala 
preko meja. Prav tako ni bilo nobene 
podlage za ovadbo s strani družbene
ga pravobranilca in s tem za kazenski 
pregon odgovornih ljudi v podjetju. 
Ce bi bil naš namen zniževati družbe
ni kapital, da bi na lahek način olast-
ninili podjetje, potem vsekakor ne bi 
v zadnjih letih tako intenzivno inve
stirali in si podražili notranjega odku
pa podjetja. Ker se z ugotovitvami re
vizije ne strinjamo, smo zahteve iz od
ločbe v celoti izpolnili, da ne bi zavrli 
procesa lastninskega preoblikovanja. 
Zaposleni člani sindikata pa bodo 
vztrajali, da se ta krivica popravi. 
Lahko pa povem, da imamo dobre iz
kušnje z Agencijo, tam smo resnično 
naleteli na ljudi, ki jih zanima samo 
stroka, ne pa politika.« 

Za dokapitalizacijo in preoblikova
nje v delniško družbo je bil na podlagi 
takratnih predpisov izdelan program 
preoblikovanja s predhodno ocenitvi
jo premoženja, opravila ga je SDK 
Ljubljana in ga potrdila Agencija Re
publike Slovenije za prestrukturira
nje in privatizacijo. Kot mešano po

djetje je bila Pivovarna vpisana v sod
ni register konec leta 1991. Privatni 
kapital je bil vplačan v celoti in izk-

Lani so v laški Pivovarni zvarili 924 
tisoč hektolitrov piva, fizična realiza
cija je v primerjavi z letom 1992 višja 
za 3,4 odstotke. Produktivnost na za
poslenega so lani povečali za 5,7 od
stotkov, ustvarili 100 milijonov mark 
prihodka, kar je za 2 odstotka več kot 
leto poprej. Podjetje že \Tsto let ni 
najelo niti tolarja niti marke kredita, 
prav tako niso odpuščali delavcev. 
Po\'prečna neto plača znaša 1100 
nemških mark, razmerje med najnižjo 
in najvišjo plačo pa je 1:4,5. 

ljučno z deležem zaposlenih. Vpisi 
delnic so bili izvršeni iz izplačanih 
osebnih dohodkov, ki so jih zaposleni 
izročili podjetju kot depozit za last
ninsko preoblikovanje. Od teh sred
stev so bili plačani vsi prispevki in 
davki, podjetje pa je depozit delavcev 
revaloriziralo z devizno klavzulo ter 
obrestovalo z 12-odstotno realno 
obrestno mero. S sprejetjem zakona 
o lastninjenju so bili v Pivovarni de
ležni revizijskega postopka kot osum
ljenci, da so dokapitalizacijo in preo
blikovanje izvedli z oškodovanjem 
družbenega premoženja. Glavni ra
zlog za znižanje vrednosti družbenega 
premoženja je bila utemeljitev, da se 
sme za depozite zaposlenih priznati 
maksimalno 8-odstotna realna 
obrestna mera, SDK pa jim je kot 
oškodovanje očitala celotno vrednost 
nerazporejenega dobička in preveč 
obračunan, toda neizplačan regres. 
V Pivovarni so potem izvedli knjigo
vodske popravke, SDK pa je v začetku 
letošnjega leta ocenila, da so v podjet
ju odpravili ugotovljene primere 
oškodovanja družbene lastnine. 

IRENA BAŠA 

Revizijski in 
denacionaiizacijski 
zapieti 

Ideja o preoblikovanju Pivovarne 
Laško v delniško družbo je zorela že 
nekaj časa. Zato so se takoj, ko so bile 
dane zakonske možnosti, odločili, da 
dokapitalizirajo družbeni kapital in 
se preoblikujejo v mešano podjetje za
sebnega in družbenega kapitala. Pred 
lastninskim preoblikovanjem so mo
rali v Pivovarni urediti lastninski od
nos z bivšimi lastniki, delničarji del
niške družbe, ki je bila nacionalizira
na leta 1948. Stike z bivšimi lastniki 
so navezali že pred sprejetjem zakona 
o denacionalizaciji, svoj zahtevek za 
vračanje premoženja pa je prijavilo 
preko 200 upravičencev. Po dolgotraj
nih pogovorih sta se obe strani spora
zumeli februarja letos, podpisan je bil 

Žovnek 
v najem 

v Hmezadovem Kmetij
stvu so za 10 let oddali 
v najem farmo Žovnek. Po
godbo so podpisali s šent
jurskim podjetjem Euro-
mandi, ki namerava na 
Žovneku gojiti kunce. Far
ma je bila že nekaj časa 
prazna, pred leti pa so 
v tamkajšnjih hlevih gojili 
preko 600 telic. Govedorejo 
so opustili predvsem zaradi 
zakona o denacionalizaciji. 
Že pred časom pa je Kme
tijstvo oddalo v najem del 
prostorov v farmi Zalog, 
kjer namerava podjetje Vi-
tra Nova izdelovati uteži za 
pralne stroje. 

AC iVIarketing 
v Boliinju 

Braslovško podjetje AC 
Marketing, ki ga vodita 
Cvetka in Andrej Čulk, je 
pred kratkim vzelo v najem 
bohinjsko sirarno. Najem
na pogodba je podpisana 
za 15 let. V sirarni so izde
lovali znameniti bohinjski 
sir, in to iz mleka, ki so ga 
oddajali predvsem bohinj
ski kmetje, zaradi zastarele 
opreme pa je že nekaj časa 
poslovala z izgubo. Nova 
najemnika nameravata po
vrniti ugled bohinjskemu 
siru, kupiti potrebno opre
mo, tamkajšnjim kmeto
valcem pa zagotoviti redno 
plačilo odkupljenega 
mleka. 

Banka zatiteva 
stečaj Libele 

Proizvodno in poslovno 
funkcijo celjske Libele je 
že pred časom prevzelo 
osem hčerinskih podjetij, 
v krovnem podjetju pa je 
na seznamu še vedno 50 ča
kajočih delavcev. Banka 
Celje je pred kratkim zah
tevala uvedbo stečajnega 
postopka, ker ima po banč
nih izračunih do Libele za 
približno 320 milijonov to
larjev terjatev. V Libeli teh 
terjatev ne priznajo oziro
ma trdijo, da znašajo samo 
30 milijonov tolarjev, zato 
je uvedba stečaja po njiho
vem nepotrebna. 

PONUDBA IN POVPRAŠEVANJE 
Ponudba: 

- Podjetje Ova d.o.o. Maribor 
nudi proizvajalcem živilskih iz
delkov oz. pooblaščenim uvozni
kom aktiven in inovativen si
stem trženja in distribucije živil
skih izdelkov vseh vrst. Informa
cije: tel. 062/226-151 in fax 062/ 
38-454 (Vlado Vrhovski). 

- Podjetje Notus SP Pesnica 
nudi uvajanje računalniško pod
prte in optimirane organizacije 
poslovanja v podjetjih, ekonom
ske, organizacijske in tehnološke 
storitve, svetovanja pri oprem
ljanju s programsko opremo, 
tehnološki inženiring za področ
je strojništva ter zastopanje po
djetij v prometu blaga in storitev 
doma in v tujini. Informacije: 
tel. in fax 062/656-414 (Stani
slav Vujica). 

- Podjetje Hmezad Duri d.o.o. 
nudi masivna lamelna vrata iz 
smreke - natur in masivnega ko
sovnega pohištva. Informacije: 
tel. 701-113 in fax 701-232 (Ani
ca Goličnik). 

- PodjetjeTabatd.o.o. Ljublja
na nudi 20 tisoč ton diselnega 

olja D-2. Specifikacija na voljo 
po povpraševanju. Informacije: 
tel. in fax 061/123-15-13 (Albin 
Juvanc). 

-Podjetje M-KZ Krka Novo 
Mesto, PE Oskrba Hladilnica 
nudi zamrzovanje in shranjeva
nje na temperaturi - 25° C. Mož
no tudi skladiščenje, manipula
cija (izdaja in sprejem blaga od 
5. do 14. ure). Izven termina po 
dogovoru. Informacije: tel. 068/ 
321-207 in fax 068/324-060 (Bri-
gita Prime). 

Povpraševanje: 
- CIS GZS poziva podjetja, ki 

želijo poslovati s Hong Kongom 
in ostalimi azijskimi državami, 
da pošljejo svoje točne podatke, 
navedejo proizvode, ki jih želijo 
kupiti ali prodajati. Ponudba in 
povpraševanje bosta brezplačno 
objavljena v odmevnem poslov
nem časopisu v Aziji. Naslov: 
CIS GZS Ljubljana, Informacij
ska pi.sarna, Slovenska 41, 61000 
Ljubljana, tel. 061/12-50-122 in 
fax 061/219-536. 

-Podjetje Wall LTD d.o.o. 
Ljubljana povprašuje po pekar-

Mgiw»i«wiroiiiiu)niiwiiinniiniin 
skih pečeh za kekse ter pekar 
skih strojih (Novi ali rabljeni 
Informacije: tel. 061/263-52 
(Sergej Vajgl). 

- Podjetjelntetnovales-Borz 
lesa Ljubljana pdvprašuje po ža 
ganem lesu buk\e, javorja, jese 
na, gabra, hrast;i, oreha, kosta 
nja, češnje, hru.ške, jelše (tud 
manjše količine), žaganem lesi 
smreke, jelke (deske, plohi, mo 
rali tramovi) ter ljukovih, zračm 
suhih elementih. Informacije 
tel. 061/12-64-100 in fax 061' 
217-602 (Barbara Kavšek). 

Center za 
informacijski 
sistem 
Gospodarske 
zbornice 
Slovenije 

Vse podrobnejše informacij 
dobite pri Centru za informi 
cijski sistem Gospodarsl 
Zbornice Slovenije, telefc 
061/12-50-122, int.290, 292 
293 in fax 061/219-536. I 

Brazilski podjetniki na MOS 
Predstavnik tirazllske družbe SEBRAE-MG v Celiu 

Na celjskem mednarodnem 
obrtnem sejmu bo letos prvič 
sodelovala tudi Brazilija. 
Predstavljala jo bodo nekatera 
mala in srednja podjetja iz 
brazilske zvezne države Minas 
Gerais. 

To je zagotovil koordinator 
za mednarodno aktivnost bra
zilske družbe SEBRAE-MG iz 
Belo Horizonta v državi Minas 
Gerais Alesandro L. Rossi, ki 
je minule dni obiskal Sloveni
jo, v Celju pa se je pogovarjal 
o brazilskem sodelovanju na 
MOS 94. Čeprav je Slovenija 

Alesandro L. Rossi je bil z obi
skom in razgovori v Celju 
nadvse zadovoljen. 
za Brazilijo dokaj neznano tr
žišče, je ta brazilska družba 
ocenila, da je Slovenija zani
miv partner, s katerim bi lah
ko vzpostavili trdne gospodar
ske vezi. Za družbo SEBRAE-
MG je Celje zanimivo pred
vsem zaradi znanega jesenske
ga sejma, družba pa povezuje 
mala in srednja podjetja ter 

jim zagotavlja povezovanje 
s tujimi partnerji, omogoča 
izobraževanje, organizira so
delovanje na sejemskih in dru
gih prireditvah po svetu, pred
vsem pa nudi informacije, za
nimive za podjetnike. 

S sodelovanjem na celjskem 
sejmu želijo Brazilci zagotovi
ti prisotnost njihovih malih in 
srednjih podjetij v Sloveniji 
ter utrditi vezi z državami 
nekdanje vzhodne in jugov
zhodne Evrope. Mala in sred

nja podjetja ustvarijo v Brazi
liji 21 odstotkov bruto naci
onalnega proizvoda, zaposlu
jejo pa kar 70 odstotkov de
lavcev. 

Alesandro L. Rossi je v Celju 
poleg Celjskega sejma obiskal 
še območno gospodarsko zbor
nico ter nekatera podjetja. Po
drobneje pa se bodo brazilska 
podjetja in družba SABRAE-
MG predstavila na jesenskem 
sejmu na tako imenovanem 
Dnevu Brazilije. JT 

i PO ČEM SO DEVIZE? 

Tečaji deviznih valut na dan 29. 6. 1994 
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Ljudje zaupajo močni bančni hiši in tradicili 
Po spomladanski še Jesenska predslavliev Banke Celje 

Banka Celje se že nekaj časa pojavlja z no
vim imenom in tudi novo zunanjo podobo. 
Table se sicer zamenjajo čez noč, oblikovanje 
celostne podobe ter imidža pa je posel, ki traja 
precej dlje časa. O tem smo se pogovarjali 
i vodjo marketinga v Banki Celje Ireno Mužič. 

Kaj vse je pravzaprav bilo potrebno storiti, 
potem ko ste v Banki Celje stopili na samostoj
no pot? 

Oblikovanje nove celostne podobe je v naši 
hiši velik projekt, ki teče že od lanskega okto
bra. Nanj smo se skrbno in mislim da tudi 
strokovno pripravili. Izhajali smo iz dejstva, 
da ima sedanja Banka Celje častitljivo 130-
letno tradicijo, čeprav je banka v različnih 
obdobjih nosila različna imena. Ob sanaciji 
bančnega sistema v Sloveniji in sanaciji banke 
matere je le-ta skupaj z monetarno oblastjo 
ponudila nekaterim bankam samostojno pot, 
med temi je bila tudi naša. Mi smo ta izziv 
sprejeli, sa] imamo bogat kadrovski potencial 
z veliko znanja, dobro poslovno mrežo ter 
ustrezno kapitalsko moč, na drugi strani pa so 
nas podprli varčevalci in poslovni partnerji. 

Kakšne so bile konkretne aktivnosti v zvezi 
s celostno podobo? 

Najprej smo v hiši opravili 
analizo organizacijske struk
ture, anketirali smo poslovne 
partnerje ter zaposlene in se 
seznanili z rezultati raziskave 
fi- položaju slovenskih bank. 
Nadalje smo v banki pripravili 
vrednostno analizo in se na os
novi tega lotili oblikovanja ce
lostne podobe. Kot smo že več
krat poudarili, so prip/avljeni 
strateški načrti do leta 1998 
ter zelo podroben načrt za le
tos. Sledili sta še dve fazi, to je 
oblikovanje identifikacijskega 
sistema banke ter program 
predstavitve v javnosti. 

Kako ste izbirali ime Banka 
Celje? 

Ko smo se odločili za samo
stojno pot, je bilo treba seveda 
izbrati novo ime banke, nov 
logotip oziroma zaščitni znak 
banke, skratka vse potrebne 
elemente, s katerimi se banka 
pojavlja v javnosti pri oprav
ljanju bančnega dela. Določi
tve novega imena smo se lotili 
sami, v igri je bilo 6 imen, 5 jih 
je imenoval upravni odbor ozi
roma vodstvo banke, šesto ime 
je predlagal zunanji izvajalec. 
Zatem smo konec lanskega le
ta anketirali preko 800 varče
valcev, sodelovali so številni 
občani, obrtniki in podjetniki. 
Anketiranci so bili najbolj na
klonjeni imenoma Banka Celje 
in Celjska banka, na koncu 
smo zboru banke predlagali 
ime Banka Celje. Ime je lahko 
izgovorljivo, poslovanje pre

vladuje nad imenom, ime nosi 
po sedežu banke in je primer
no tudi za poslovanje s tujino. 

Lahko podrobneje razložite 
sedanji zaščitni znak Banke 
Celje? 

Za oblikovanje novega logo
tipa in zaščitnega znaka smo 

pridobili zunanjega sodelavca. 
Med različnimi možnosti smo 
izbrali znak, sestavljen iz dveh 
polkrogov v zlati in modro ze
leni barvi, ki simbolizirata ko
vanec. Ta je oblikovan tako, 
da istočasno lahko pomeni 
kratici Banke Celje. Projekt 

seveda še zdaleč ni zaključen, 
to je dolgotrajen proces, ker ne 
želimo samo spremeniti podo
bo na primer obrazcev, temveč 
vzporedno s tem poskrbeti tu
di za racionalizacijo v tehno
logiji in se prilagoditi pred
pisom. 

Poseben projekt ste pripra
vili tudi za predstavitev v jav
nosti. 

To je resnično poseben pro
jekt, ki smo se ga lotili v sode
lovanju z ljubljansko agencijo. 
Podrobno smo analizirali trž
ne razmere, proučili vse slabo
sti, prednosti in nevarnosti, ki 
se lahko pojavijo z spremembo 
imena in osamosvojitvijo, 
opredeUli ciljne skupine in 
čas, namenjen promociji. Že 
pred osamosvojitvijo smo se 
aprila pojavili na finančnem 
sejmu Kapital v Ljubljani, za
tem pa javnost opozarjali na 
spremembe s posebnimi ogla
si. Naša promocija vedno te
melji na aktualnem akcijskem 
sloganu in dejstvu, da smo 
banka s 130-letno tradicijo. 
Torej banka, kamor so ljudje 
hodili že doslej in ne banka, ki 
je nastala šele včeraj. Pomla
danski del promocije je pred
videval oglaševanje v medijih, 
poleg tega smo osebna pisma 

poslali vsem večjim podjetni
kom, občanom, obrnili smo se 
tudi na nekatere bodoče komi
tente, banke in institucije. 
V teh dneh pa so v naših ek
spoziturah in agencijah na vo
ljo še dodatni promocijski ma
teriali. 

Kaj pa pripravljate še je
seni? 

Jesenski del promocije načr
tujemo vzporedno z medna
rodnim obrtnim sejmom. Vso 
našo okolico in tudi druge kra
je po Sloveniji bomo opremili 
z velikimi plakati, pripravlja
mo televizijski spot, oglaševali 
bomo v skrbno izbranih medi
jih, oktobra pa temu dodajamo 
še posebne oblike promocije. 
Načrtujemo najmanj dva kon
certa za naše poslovne part
nerje, skupaj z Muzejem no
vejše zgodovine načrtujemo 
otvoritev razstave, naše delo
vanje pa bo usmerjeno tudi 
v šolske hranilnice. Upam, da 
nam bo v tem času uspelo 
predstaviti ime Banka Celje 
tako, da bo vsak naš varčeva
lec vedel, da se ponudba banke 
ne bo poslabšala. Nasprotno, 
ponudba bo še boljša, veliko 
pozornosti pa posvečamo tudi 
prijaznemu odnosu do naših 
komitentov. IB 

Jamstvo za icredit 
LJUBLJANA, 28. junija 

(Večer) - Poslanci državne
ga zbora so v nadaljevanju 
22. seje sprejeli zakon 
o jamstvu republike za ob
veznosti iz pogodbe o na
jetju kredita Evropske in
vesticijske banke za pro
jekte izgradnje avtocest. Že 
pred tednom pa so odobrili 
najem kredita v višini 4,2 
milijarde tolarjev. 

Turizem 
v Sloveniji 

LJUBLJANA, 28. junija 
(Večer) - Državni zbor je 
v prvem branju razpravljal 
o strategiji turizma in pro
gramu njenega uresničeva
nja. Poslanci so podprli do
kument, ki namesto nekda
njega množičnega turizma 
za nizko ceno predvideva, 
da naj bi slovenski turizem 
temeljil na različnosti po
nudb in kakovosti ter do
nosnosti. 

izbira med petimi 
icandidaU 

LJUBLJANA, 28. junija 
(Delo) - V kabinetu pred
sednika vlade dr. Janeza 
Drnovška zbirajo predloge 
za kandidata, ki bi nasledil 
dosedanjega pravosodnega 
ministra Miho Kozinca. Po 
dosedanjih informacijah 
naj bi izbiral med petimi 
imeni in sicer Jožetom 
Tratnikom, Maksom La
vrincem, Darjo Lavtižar-
Bebler, Bojanom Klenov-
škom in Alenko Skubic, sa
mostojno odvetnico, ki ima 
menda največ možnosti. 

Panožne pogodbe 
zamujajo 

LJUBLJANA, 28. junija 
(Delo) - Do konca junija naj 
bi bile podpisane panožne 
kolektivne pogodbe, ven
dar bodo nekatere kasneje 
zaradi zapletov pri pogaja
nju. Podpisali naj bi okrog 
20 panožnih pogodb, teža
ve pa nastajajo zlasti pri 
usklajevanju tarifnega de
la. Ustrezna komisija go
spodarske zbornice naj bi 
zato podala mnenje, kakš
ne bodo posledice za tiste, 
ki ne bodo podpisali po
godbe v predvidenem roku. 

Kozinc ponudil 
odstop 

LJUBLJANA, 23. junija 
(Delo) - Zaradi stanovanj
ske afere je pravosodni mi
nister Miha Kozinc dr. Ja
nezu Drnovšku ponudil 
svoj odstop. Pri tem je po
udaril, da bo v zvezi s sta
novanjsko afero prevzel 
vse morebitne posledice. 
Medtem prihajajo na dan 
nove podrobnosti, med 
drugim ta, da poslanci še 
niso začeli odplačevati po
sojil. 

Vlada ne bo 
določala državne 
politike 

IJUBLJANA, 23. junija 
(Delo) - Poslanci niso spre
jeli predlaganih sprememb 
in dopolnitev zakona o vla
di, ki med drugim predvi
deva, da bi vlada določala 
politiko države in usklaje
vala njeno izvajanje. Na
mesto tega so podprli nače
lo, da bi vlada določala, 
usmerjala in usklajevala 
izvajanje državne politike. 

NOVO NA BORZI 

Nov up na borzi 
Kot smo že napovedali sta 

28. 6. prvič začeli kotirati na 
borzi prednostna delnica ban
ke Vipa d.d. Nova Gorica in 
obveznica iste banke. Pred
nostnih delnic je izdala banka 
v skupni nominalni vrednosti 
210 milijonov tolarjev. Celot
na emisija je bila vpisana in 
vplačana. Nominalna vrednost 
delnice je 20.000,00 SIT. 

Delnica imetniku prinaša 
prednostno pravico do izplači
la 8-odstotne dividende glede 
na nominalno vrednost. Prav 
tako je bila primarno prodana 
celotna emisija obveznic (iz
danih za 2 mio DEM). Obvez
nica ima anuitetni način obra
čuna obresti in dvoletni mora
torij na izplačilo glavnice. 
Obrestna mera je 10%. Pr\'i ix-
govalni dan je bilo prometa 
z delnico Vipa za 800.000 
DEM. Povprečni tečaj tran
sakcij pa je znašal 41.555,00 
SIT/delnico. Za obveznico 
Vipl je bilo prometa za 
105.000 DEM tečaj 102.5. 

Celjska borzna hiša sporoča, 
da je vrednost vzajemnega 
sklada Herman Celjski na dan 
28.6.1994 1.090.83 SIT. 

Na trg prihaja vse več vred
nostnih papirjev. Zaradi ra
zličnih značilnosti le-teh bodo 
v Sloveniji štirje segmenti trga 
vrednostnih papirjev. Na borzi 
se bo trgovalo s papirji, ki bo
do izpolnjevali stroge borzne 
kriterije. Glede na to so vred
nostni papirji razporejeni na 
tri kategorije: uvrščena kota-
cija 1, uvrščena kotacija 2 in 
prosti trg. Drugi trg vrednost
nih papirjev bo OTC trg, na 
katerem se bo trgovalo z vred
nostnimi papirji, ki ne bodo 
izpolnjevali pogojev za kotaci-

jo na borzi. Glede na ustrez
nost opreme in znanja upam, 
da bo nosilec OTC trga pri nas 
Ljubljanska borza. Seveda bo 
o tem v kratkem odločila 
Agencija za trg vrednostnih 
papirjev. 

Na privatizacijskem trgu se 
bo trgovalo s privatizacijskimi 
delnicami iz interne razdelitve 
in notranjega odkupa. Četrti 
segment pa bo trg med poo
blaščenimi investicijskimi 
družbami, ki se bo končal ta
krat ko bodo delnice le-teh ko
tirale na borzi. Trgovanja z VP 
bo v naslednjih letih zelo veli
ko. Nakup tako modeme raču
nalniške opreme, kot jo na 
borzi že uporabljamo, bo vse
kakor olajšal to ogromno delo. 
Zanimivo pa bo videti, kakšni 
tečaji se bodo na teh trgih 
oblikovali in koliko bo prome
ta. Pomemben faktor bo vse
kakor zaupanje v trg kapitala. 
Vsa ta segmentacija borznih 
trgov ima namen, da bi se del
niške družbe prilagodile trž
nim razmeram po načelu jav
nosti. 

Poleg že omenjenih dveh no
vih VP beležimo rast tečajev 
delnic, ki so premeščene v viš
jo kotacijo. To sta delnici SKB 
banke in redna delnica Pro 
banke. Za investitorje je poda
tek, v kateri kotaciji se delnica 
nahaja vedno bolj pomemben. 

Strokovnjak odgovarja 
informacije na tel.: 063 441-321, 

062 222-438, 0602 41-842 
Kaj moram storiti, ko bo uraden pričetek zbiranja certifi
katov? Bo nekdo potrkal na moja vrata in ga prišel iskat, 
grem z njim na banko ali pošto, naj poiščem sedež investi
cijske družbe, za katero sem se odločil.. .? 

Ob pričetku zbiranja certifikatov je najprej potreben 
temeljit premislek o sami naložbi certifikata. Načeloma 
lahko izbirate med tremi osnovnimi možnostmi naložb: 
- v podjetje, v katerem ste bili ali ste zaposleni 
- v podjetje, ki bo objavilo javno prodajo delnic 
- v pooblaščeno investicijsko družbo. 

Svetujemo vam, da se odločite svoj certifikat naložiti 
v pooblaščeno investicijsko družbo, razlogi za to pa so 
najmanj trije: 
- zaradi razpršenosti bodo naložbe bolj vame 
- skrb za vašo naložbo prevzamejo strokovnjaki za ta po
dročja 
- naložbe v pooblaščeno investicijsko družbo bodo pre
glednejše, saj bodo njihove delnice kotirale na borzi. 

Poleg navedenih treh razlogov je naložba v PID tudi 
bolj zanesljiva, saj bo nad zakonitostjo in pravilnostjo 
njihovega poslovanja bdela državna agencija za trg vred
nostnih papirjev. 

Ko se odločite za vrsto naložbe in za PID oziroma 
podjetje, v katerega boste vložili svoj certifikat, je odlo
čilni korak že za vami. Vpisna mesta bodo objavljena 
v dnevnem časopisju. 

S seboj na vpisno mesto prinesete potrdilo o lastnin
skem certifikatu, ki vam ga je poslala vlada Republike 
Slovenije ter enega od osebnih dokumentov za vašo vero
dostojno predstavitev. Ce vpisujete certifikat še za svoje 
sorodnike, pa to niso vaši otroci, potrebujete tudi njihovo 
pooblastilo. S pomočjo sodelavcev na vpisnem mestu 
izpolnete lastninsko nakaznico, ki jo shranite doma. 

Vaše delo z lastninskim certifikatom je tako opravljeno.. 
Odslej sledite gibanju cene vaših delnic na borzi oziroma 
spremljajte poslovne rezultate podjetja, v katerega ste se 
odločili vložiti certifikat. 
Sem slovenski državljan, vendar že nekaj let živim 
v tujini. Sem upravičen do certifikata in kako ga dobim? 

Pravico do dela dmžbenega kapitala, ki se bo lastninil, 
imajo vsi slovenski državljani, torej tudi tisti, ki bivate 
v tujini in ste si medtem lahko pridobili že tudi tuje 
državljanstvo. Razlike je le ta, da zdomci certifikata niste 
prejeli na dom. 

Obvestilo o odprtem certifikatnem računu pridobite 
tako, da pri najbližjem slovenskem diplomatskem pred
stavništvu v tujini vložite zahtevek za izdajo tega obve
stila. Zahtevek mora vsebovati naslednje podatke: 
- vaše ime in priimek 
- datum in kraj rojstva 
- spol 
- naslov vašega zadnjega stalnega ali začasnega bivališča 
v Sloveniji ali naslov stalnega ali začasnega bivališča 
vaših staršev v Sloveniji (če vi bivališča v Sloveniji niste 
imeli) 
- vašo enotno matično številko občana (EMŠO) 
- naslov vašega stalnega bivališča v tujini 

Za namen vpisa certifikata pa vam ni potrebno posebej 
prihajati v Slovenijo. Dovolj je. da za to pisno pooblastite 
svojega sorodnika ali prijatelja (državljana RS s stalnim 
bivališčem v Sloveniji). Takšno pooblastilo mora biti 
overjeno na konzularnem predstavništvu Slovenije 
v državi, kier bivate. 

Mali in veiilfi na 
borzi 

Obrtna in Gospodarska 
ebornica v Velenju sta minuli 
četrtek pripravili poslovno 
srečanje velikega in malega 
gospodarstva. 

Namen srečanja je bil vzpo
staviti stike z večjimi podjetji 
n se med seboj spoznati, pred-
>'sem pa izmenjati kooperacij-
ike posle. Od »velikih« so so-
lelovali Gorenje Gospodinjski 
iparati, Vegrad in Era iz ve-
enjske občine ter Mali gospo
dinjski aparati in Zgornjesa-
''injska kmetijska zadruga iz 
Mozirske občine. Med manjši-
3rti podjetji so se predstavili 
Proizvajalci kovinskih, elek
tro, tekstilnih in usnjenih iz
delkov, izdelovalci zaščitnih 
iredstev, papime galanterije 
in pisarniškega pribora, pre
delovalci plastike, gradbeniki, 
^vtoprevozniki, trgovci, go
stinci in še nekateri drugi. 

Četrtkovo srečanje velikih 
Ji malih na Topolšici je bilo 
'bistvu podobno borzi - neka
teri so storitve ponujali, drugi 
So jih potrebovali. V obeh 
-bomicah ugotavljajo, da je 
pilo srečanje silno uspešno, 
podobne predstavitve bodo 
Nadaljevali tudi v prihodnje, 
"azmišljajo pa celo o sodelova
nju s tujimi partnerji. 

US 
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Rudarji gasilci v Zabukovici 
Minuli konec tedna so v Zabukovici pripravili srečanje slo

venskih rudarjev in energetikov gasilcev. 
Tokrat so se rudarji in energetiki gasilci z vseh krajev Slove

nije zbrali že 26. zapored. Vsako leto se srečajo v enem izmed 
slovenskih rudarskih krajev, prihodnje leto bo podoben shod 
v Krškem. V Zabukovico je tokrat prišlo približno 400 udele
žencev, s prireditvijo pa so počastili tudi 70-letni jubilej gasil
skega društva Zabukovica. Po sprejemu pred Minervo je 
parada, v kateri so poleg rudarjev gasilcev sodelovali še godbe
niki iz Zabukovice in prava pravcata kočija, krenila skozi vas. 
Popoldne pa je bilo v znamenju gasilskih tekmovanj, sodelovalo 
je 7 ekip veteranov, ena ženska in 16 članskih ekip. 

IB, Foto: EDI MASNEC 

Preskus novincev rudarjev 
v Velenju je že vse priprav

ljeno za slovesno obeležitev 3. 
julija, dneva slovenskih rudar
jev. Osrednjo slovesnost ob 
praznovanju, tradicionalni 33. 
skok čez kožo, bodo pripravili 
v soboto, 2. julija. 

Že ob 8. uri bo parada de
lavcev velenjskega premogov
nika v rudarskih uniformah 
s Titovega trga odšla na mest
no kotalkališče, kjer se bo ob 
9. uri pričel skok čez kožo. Na 
prireditvi pričakujejo več go

stov, med njimi tudi predsed
nika države Milana Kučana, 
ministra za gospodarske de
javnosti Maksa Tajnikarja, dr
žavnega sekretarja Borisa So
viča in direktorje slovenskih 
podjetij elektrogospodarstva 
in premogovništva. 

S skokom čez kožo bodo le
tos med prave rudarje sprejeli 
79 dijakov rudarske, strojne in 
elektro usmeritve Centra sred
njih šol, med »skakalci« pa bo
sta tudi dve učenki. 

V okviru drugih prireditev 
bo v soboto, 2. julija še držav
no prvenstvo šolanih psov na 
vadišču Kinološkega društva 
Velenje v Pesju, v nedeljo, 3. 
julija pa balinarsko tekmova
nje za rudarsko svetilko pod 
kopališčem v Velenju. Osred
nja športna prireditev ob dne
vu rudarjev bo prihodnji petek 
in soboto, ko bo na mestnem 
štadionu državno prvenstvo 
v atletiki. 

DJ 

Prenovljena agencija Hmezad banke 
žalska Hmezad banka je minuli petek na Miklošičevi 7 v Celju odprla prenovljene prostore 

svoje agencije. Hmezad banka je v Celju sicer prisotna že vrsto let. V obnovljeni in sodobno 
urejeni agenciji pa nameravajo še nekoliko dopolniti ponudbo. Med drugim uvajajo menjalniško 
poslovanje, agencija bo delno poslovala samostojno pri navezovanju stikov s komitenti, večjo 
pozornost bodo posvetili kreditiranju, v sodelovanju z ljubljansko Maksimo pa načrtujejo tudi 
zbiranje certifikatov državljanov. V obnovo agencije je Hmezad banka vložila 13 milijonov 
tolai-jev. Med tednom je agencija odprta med osmo in dvanajsto ter štirinajsto in osemnajsto uro, 
ob sobotah pa od pol devetih do enajstih. IB, Foto: EDO EINSPIELER 

»Bili ste zavedeni« 
Žalski poslanci spet o avtocesti 

č lan i nevladnega odbora 
za varovanje interesov pri 
gradnji infrastrukture oziro
ma pododbora v Savinjski 
dolini so že večkrat trdili, da 
so bili poslanci žalske občin
ske skupščine zavedeni, ko 
so se odločali o trasi avtoce
ste. Da bi si nalili čistega vi
na, so na zadnje zasedanje 
skupščine povabili predstav
nika nevladnega odbora Ja
neza Marolta. 

Svoje t rd i tve o n e d e m o 
kra t ičnos t i in zavajanju p o 
slancev je Marol t v s k u p š 
činski dvoran i pojasnjeval 
s tem, d a pos lanci niso imeli 
n a voljo p rav ih podatkov , po 
njegovem pa bi moral i imeti 
n a izbiro vsaj dve t ras i . Ma
rol t t rd i , da se v resnici p o 
javl ja ta dva raz l ična d o k u 
men ta , o enem so odločali 

poslanci , drugi je t isti , s k a 
te r im razpolaga Razvojni 
center in n a osnovi ka te rega 
je bila sprejeta lokaci jska 
dokumentac i ja . V bis tvu so 
pos lanci po Marol tovih bese
d a h sprejeli t raso , dolgo d o 
br ih 19 ki lometrov, v d o k u 
men t ih Razvojnega cen t ra 
bo cesta dolga p reko 20 k i lo
metrov. Poslanci so nadal je 
sprejeli dokiunent , kjer je 
ocenjena vrednos t za ki lo
mete r ceste 327 milijonov, na 
Razvojnem cent ru znaša ta 
v rednos t 354 mili jonov to 
larjev. Poleg tega so poslanci 
pot rd i l i t raso , po ka te r i bo 
un ičen ih 21 hek ta rov gozdov 
in 70 hek ta rov kmet i jskih 
zemljišč, k a r se spet raz l iku
je od poda tkov v d o k u m e n 
tacij i Razvojnega cent ra . Ta 
predvideva uničenje 24 h e k 
t a rov gozdov in 76 hek ta rov 

kmet i jskih zemljišč. Vsi ti 
različni poda tk i so po Ma
roltovih besedah dokaz, da 
so bili poslanci in morda t u 
di sam ž u p a n zavedeni . Sicer 
pa bo svoje v k r a t k e m pove
dalo us tavno sodišče, J a n e z 
Marol t pa je pos lancem spo
ročil še ods top iz občinske 
vlade, kjer je pokr iva l p o 
dročje kmeti js tva . 

ž u p a n Milan Dobnik je 
v r azp rav i Maro l tu odgovo
ril, da razpolaga z neka t e r i 
mi s ta r imi poda tk i , ki ne d r 
žijo več, med poslanci pa se 
je ponovno vnela žolčna r az 
p rava o avtocest i skozi S a 
vinjsko dol ino. Čeprav so n e 
ka te r i predlagal i , da bi bilo 
p a m e t n o prever i t i Marol tove 
t rd i tve , so po tem sklenili , da 
bodo počaka l i na razsodbo 
us tavnega sodišča. 

m 

Črne gradnje - tretjič 
Šmarska vlaHa o ureHItvenlh pogojih 

Čmograditelji na območju 
šmarske občine so prijavili 
261 nedovoljenih gradenj. 
Najbolj sporni sta bili teni
ško igrišče pri zaščitenem 
olimskem gradu ter stavba 
pod Donačko goro, kjer je 
Zavod za varstvo naravne in 
kulturne dediščine legaliza
ciji odločno nasprotoval. 
Občinska vlada je omogočila 
legalizacijo vsem prijavlje
nim lastnikom črnih gra
denj, obenem pa je pretekli 
teden sprejela prostorske 

ureditvene pogoje za ureja
nje degradiranega prostora. 

Na Š m a r s k e m so pr i jav i te 
lji g rad i l i na č rno predvsem 
s tanovanjske s tavbe , ki j ih je 
78, s ledi 76 v insk ih kleti , 51 
gospodarsk ih objektov te r 29 
poč i tn išk ih hišic in d rug ih 
objektov. Gradi l i so večino
m a na zemljiščih drugega 
območja, n a p rvem območju 
stoji če t r t ina č rn ih gradenj , 
p r ib l i žno t re t j ino objektov 
p a so postavi l i v okoljih, ki 
j ih ščiti spomeniško vars tvo . 
S m a r s k a v lada se je v maju 
že odločila za legalizacijo 
obeh sporn ih gradenj p r i 
o l imskem g radu te r pod D o 
načko goro, čeprav se n e k a 
ter i č lani s t em niso str injal i . 

Občinske s t rokovne s lužbe 
so določile n a t a n č n e sanac i j 
ske pogoje za vsako od 204 

črn ih gradenj posebej , g re pa 
za najrazl ičnejše gradbene , 
geološke, spomeniškovar -
stvene, vodne in komuna lne 
zahteve . Z njimi so soglašali 
t ud i v min i s t r s tvu za okolje 
in prostor . Pre tek l i teden j ih 
je sprejela še šmarska vlada, 
ki je p rob lema t iko črn ih g ra 
denj t ok ra t obravnava la že 
tretjič. Na seji so opozorili , 
da bodo čmogradi te l j i poslej 
smeli nada l jeva t i pos topek 
t ako , ko t je p redv ideno za 
vsako redno gradnjo, seveda 
p a morajo po ravna t i od
škodn ino za degradaci jo 
pros tora . 

Omenjene p ros to r sko -u re -
di tvene pogoje morajo spre
jet i še n a zasedanju šmarske 
skupščine , p redv idoma do 
10. julija. 

BRANE J E R A N K O 

Rado Bohinc s podjetniki 
Klub podjetnikov Zlatorog v Celju bo prihodnji teden organi

ziral srečanje z ministrom za znanost in tehnologijo dr. Radom 
Bohincem. Menedžerji in podjetniki s celjskega območja se bodo 
z ministrom pogovarjali o aktualnih problemih razvoja znanosti 
in tehnološke opremljenosti gospodarstva. Srečanje bo v torek, 
5. julija ob 18. uri v hotelu Evropa. Klub podjetnikov Zlatorog 
pa ima od junija novega predsednika. Dr. Andra Ocvirka je 
zamenjal Jcinko Mimik, sicer direktor Zavarovalnice Triglav 
d.d. enote Celje. 

Doktoranti v Gorenju 
Pretekli petek so velenjsko Gorenje obiskali doktoranti š tu

dija MBA in njihovi profesorji iz St. Gallena. Obiskovalci so si 
ogledali proizvodnjo v Gorenje GA in se s predstavniki podjetja 
pogovarjali o razvojni strategiji ter o elementih strategije veli
kih gospodarskih družb. 

ML 

PO 
DRŽAVI 

Računsko sodišče 
in agencUa 

LJUBLJANA, 22. junija 
(Delo) - Poslanci državnega 
zbora so v drugem branju 
razpravljali o predlogu za
kona o računskem sodišču 
in o agenciji za plačilni 
promet, ki naj bi začela de
lovati z novim letom. Ra
čunsko sodišče bo v naši 
praksi novost in bo bdelo 
nad celotnimi javnimi fi
nancami, agencija pa bo 
prevzela del nalog SDK. 

Nov vladni 
škandal 

LJUBLJANA, 22. junija 
(Delo) - Nova vladna stano
vanjska afera ima očitno 
takšne razsežnosti, da niti 
premier dr. Janez Drnov
šek ne bo mogel mimo nje. 
Enemu od svetovalcev 
v svojem kabinetu je na
mreč naložil, da mora razi
skati, kako je vladna sta
novanjska komisija pod 
vodstvom pravosodnega 
ministra Mihe Kozinca 
ravnala po formalno-prav-
ni strani, ko je podeljevala 
dolgoročna stanovanjska 
posojila pod ugodnimi po
goji. 

Obrestna mera ni 
znana 

LJUBLJANA, 23. junija 
(Delo) - Družba za gradnjo 
avtocest bo pri Evropski 
investicijski banki v Luk-
semburgu najela 28 milijo
nov ekujev posojila za sofi
nanciranje gradnje avto
cestnih odsekov Malence-
Šentjakob in Arja vas-
Vransko. O tem so govorili 
člani odbora za okolje in 
infrastrukturo pri držav
nem zboru, saj naj bi ta 
sprejel zakon o soglasju in 
zakon o državni garanciji 
za najem omenjenega poso
jila. Člani odbora so ob tem 
ugotavljali, da sploh ni jas
no, kakšne bodo obrestne 
mere za posojilo in da ni 
jasno, kakšne obveznosti 
prevzema državni zbor. 

Tri šolska obdotija 
LJUBLJANA, 23. junija 

(Delo) - Državni strokovni 
svet za vzgojo in izobraže
vanje je sklenil predlagati 
ministrstvu za šolstvo, da 
se v vseh srednjih šolah 
uvedejo tri ocenjevalna ob
dobja, to pa že velja tudi za 
večino osnovnih šol. 

Rigelnik ob dnevu 
državnosti 

LJUBLJANA, 24. junija 
(Republika) - Dan državno
sti je proslavil tudi sloven
ski parlament. Na slovesni i 
seji državnega zbora je go- \ 
voril mag. Herman Rigel- 1 
nik, seje pa se je udeležilo j 
bolj malo poslancev. Rigel- j 
nik je pozval, naj bolj 1 
usmerimo energijo v tisto, 
kar nas združuje kot v t i - , 
sto, kar nas ločuje. | 

Premier sprejel 
odstop Kozinca 

LJUBLJANA, 24. junija 
(Republika) - Premier dr-
. Janez Drnovšek je sprejel 
ponujeni odstop ministra 
za pravosodje in upravo 
Mihe Kozinca. V vladnem 
kabinetu še nimajo kandi
data za Kozinčevega na
slednika, resor pa po dogo
voru pripada LDS. j 
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V Začretu nočejo prašičev 
HmezaH je brez ijovoljenj načrtoval rejo prašičev, krajani so zato zaprli cesto do farme 

Krajani Začreta pri Celju 
že vrsto let živijo v nepo
sredni bližini Ilmezadove 
farme pitancev. Njihova 
dvorišča se tako rekoč doti
kajo območja farme, kar po
meni, da so se morali v vseh 
teh letih sprijazniti tudi 
z vsemi neprijetnostmi, ki jih 
prinaša takšen objekt. 

Sami pravijo, da so imeli 
doslej z vodstvom farme do
bre odnose in da so spregle
dali mars ika te ro pomanjk
ljivost pr i njihovem delu, ko 
je šlo za onesnaževanje k r a 
ja. Odslej ne bo več tako . Za 
upanje krajanov je vodstvo 
Hmezada izbrisalo v t i s tem 
t renu tku , ko so izvedeli, da 
nameravajo names to p i t a n 
cev na farmi gojiti praš iče . 
Pr i tej odločitvi j ih n ihče ni 
\?prašal za mnenje, izkazalo 
pa se je, da tudi odgovorni 
na celjski občini o nač r tova 
ni sp remembi ne vedo nič. 
Ogorčenje krajanov je t ako 
doseglo vrh minul i čet r tek 
popoldne, ko se je p red vho
dom na farmo pojavil k a m i 
on s prašiči . Čeprav naj b i j ih 
menda pripeljal i le n a t e h t a 
nje, so ogorčeni kra jani ka 
mionu prepreči l i vs top in 
naslednji dan povsem zaprl i 
dovozno cesto do farme. 

Brez dovoljenj in 
vednosti občanov 

Preds tavnik i vodstva 
Hmezada Kmeti js tva so se 
šele t a k r a t začeli pogovarjat i 
s krajani . Na predlog polici

stov so kra jani odstrani l i 
b lokado s ceste, medtem ko 
je zapora vhoda na farmo 
ostala. Preds tavnik i Hmeza
da, ki jih je vodil Janez Lu-
ževič kot names tn ik d i rek
torja, so se bili na to p r ip rav 
ljeni pogovarjat i z delegacijo 
krajanov. 

Luževič je pr iznal , da je 
Hmezad res načr toval rejo 
prašičev na farmi Žepina, 
kot sami imenujejo farmo 
v Začretu , saj posel s p i tanci 
ni zanesljiv. Načr toval i so 
t ako imenovano rejo na viso
kem nasti l ju, pr i čemer naj 
bi bil smrad precej manjši 
kot pr i običajni reji, pa tud i 
število prašičev ni tolikšno. 
Luževič je k ra janom pred la 
gal, da si l ahko tovrs tno rejo 
ogledajo na farmi Podlog 
v žalski občini, kjer jo p o 
skusno uvajajo in kjer j im 
bodo dokazal i , da njihove 
bojazni niso upravičene. 

Kra jani so njegov predlog 
zavrnil i tn poudar i l i , da 
Hmezad v Začre tu ne bo n i 
koli redil prašičev, ker bodo 
te načr te prepreči l i . Očitali 
so, da hoče Hmezad v Zač re 
tu uvesti prašičerejo, ki so jo 
krajani na vseh drug ih far
mah zavrnili , pa da delajo za 
njihovimi hrbt i , k a r se je p o 
kazalo že pr i preuredi tv i 
hlevov za p i tance v hleve za 
prašiče. Vse to so storili brez 
us t reznih dovoljenj, k a r je 
jasno razvidno iz dopisa, ki 
ga je predsednik celjskega 
izvršnega sveta Jože Zimšek 
naslovil direktorju Hmezada 

Kmeti js tva Žalec Ediju 
Omladiču. V njem opozarja, 
d a sp rememba namembnos t i 
hlevov ni mogoča brez 
us t reznih postopkov, saj bi 
šlo v tem pr imeru za sp re 
membo vpliva na okolje. 
Zimšek v dopisu tud i p red la 
ga, da n a farmi ne spremi
njajo obstoječega stanja do 
prouči tve tega vprašanja 
v upravn ih organih, saj bodo 
v nasp ro tnem pr imeru pr i s i 
ljeni ukrepa t i . 

Zagotoviio do 
ajuiija 

Grehi Hmezadove farme 
v Začre tu pa niso od včeraj . 
Luževič je v pogovoru s k r a 
jani pr iznal , da ima farma 
v celoti le začasno uporabno 
dovoljenje, p a čeprav stoji že 
pribl ižno 15 let. Da ne gre za 
n ikakršno Žepino, kot zava
ja ime farme, je jasno vsako
mur, ki si ogleda njeno loka
cijo. Očitno pa so bili kra jani 
zavedeni že ob njeni gradnji , 
saj so ves čas govorili o farmi 
Žepina, ki je bila v p rvo tnem 
nač r tu drugače locirana. 
Drugje, kot so sedaj, naj bi 
po teh načr t ih stali gnojni 
bazeni in dovozna cesta za 
farmo. Pri gradnji pa so se 
odločili za spremembe, t ako 
da so gnojne bazene naredi l i 
ob hlevih, dovozna cesta za 
farmo pa je ista, kot pelje 
skozi zaselek Začret . F r a m a 
stoji zato t ako rekoč sredi 
naselja, ka r je menda edin
stven pr imer , saj j ih povsod 
v svetu postavljajo na,- sa
mem. Krajani so t ako že se
daj nenehno izpostavljeni 

smradu iz gnojnih bazenov, 
saj odplinjevanje ne deluje. 
Skozi vas kmetje občasno 
odvažajo gnojnico s cister
nami , s ka ter imi onesnažijo 
cesto in okolico, očistiti jo 
morajo kra jani sami. Vse to 
so prebivalci Začre ta doslej 
dokaj s t rpno prenašal i , t o 
k ra t pa j im je prekipelo. 

Na ses tanku so zato od J a 
neza Luževiča zahteval i p i s 
no zagotovilo, da Hmezad 
prašičev ne bo vselil na far
mo. V p r imeru b lokade pa 
naj vodstvo samo nosi odgo
vornost za škodo, ki bi n a 
stala. Luževič j im je lahko 
pisno zagotovil samo to, da 
prašičev ne bodo pripeljal i 
na farmo v času do 6. julija, 
ko nadomešča direktorja 
Omladiča. Kako bodo tekle 
nadaljnje akt ivnost i , pa ni 
v njegovi pristojnosti . Eno je 
jasno, kra jani so povsem od
ločeni, da bodo v t em p r ime
ru šli do konca in d a v Zač re 
tu ne bo prašičev. 

TATJANA CVIRN 
Foto: EDO EINSPIELER 

Blokada pred vhodom v farmo v Začretu. Na sredini namestnik direktorja Hmezada 
Kmetijstvo Janez Luževič. 

Preurejeni hlev je pripravljen za prašiče. 

Krajani Začreta na pogovorih z vodstvom Hmezada Kmetijstva. 

Aii Kravčulc aii 
Kučma 

MOSKVA, 27. junija 
(Delo) - V Ukrajini se izre
kajo za novega državnega 
voditelja, prvega v neod
visni državi. V prvem kro
gu nihče ni dobil potrebnih 
glasov, v drugi krog pa sta 
se uvrstila dosedanji pred
sednik Leonid Kravčuk in 
nekdanji premier Leonid 
Kučma. 

Itaiila se menda 
strinla 

KRF, 26. junija (Delo) 
- Itahjanski premier Sivio 
Berlusconi je kolegom iz 
Evropske unije pojasnil 
staUšče Italije do Slovenije. 
Po Berlusconi ju naj bi Rim 
od Ljubljane zahteval sa
mo pravico Italijanov do 
ponovnega nakupa zaseže
nega premoženja. V zvezi 
s sprejemom Slovenije 
v EU pa je italijanski pre
mier izjavil, da se Italija 
popolnoma strinja z drugi
mi članicami Unije. 

Odstop Japonsice 
vlade 

TOKIO, 26. junija (Delo) 
- Japonski premier Cutomu 
Hata je nekaj ur pred gla
sovanjem o nezaupnici na
povedal svoj odstop, da bi 
preprečil politični vakuum 
pred vrhunskim srečanjem 
skupine sedmih najbolj 
razvitih držav. 

Novi vojaici 
v Ruandi 

PARIZ, 26. junija (Delo) 
- V Ruando je prispel še en 
konvoj s francoskimi voja
ki, s tem pa se je operacija 
Turkiz razširila na jugoza
hod države. 

Tobačna vojna 
v ZDA 

NEW YORK, 26. junija 
(Delo) - V zvezani upravi za 
sanitarne zadeve obtožuje
jo tobačno industrijo, da je 
vsaj eno izmed podjetij na 
skrivaj gojilo novo vrsto 
tobaka, ki ima dvakrat več 
nikotina kot običajen to
bak. S tem naj bi podjetje 
načrtno zasvajalo kadilce. 
Ta obtožba je v Ameriki 
sprožila velikansko tobač
no vojno. 

Uspešno 
v Bratislavi 

BRATISLAVA, 24. juni
ja (Republika) - Slovensko-
slovaške poslovne konfe
rence se je udeležilo 40 
predstavnikov slovenskih 
in več kot 140 predstavni
kov slovaških podjetij, 
predsednika gospodarskih 
zbornic sta podpisala spo
razum o sodelovanju med 
zbornicama, mešana med
vladna skupina pa se je po
govarjala o uresničevanju 
sporazuma o svobodni tr
govini. 

Martino v BiH 
SARAJEVO, BEO

GRAD, 27. junija (Delo) 
- V glavnem mestu BiH se je 
mudil italijanski zunanji 
minister Antonio Martino, 
ki se je z najvišjimi pred
stavniki države pogovarjal 
o sestanku predstavnikov 
najrazvitejših držav, ki bo 
prihodnji teden v Neaplju. 
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Peta prekomorska brigada 
Oli 50'letnlcl velika slovesnost v Celju 

s tem sestavkom želim na 
kratek in poljuden način pred
staviti eno od pomembnih bri
gad, sestavljeno predvsem iz 
štajerskih, gorenjskih in koro
ških fantov in mož, ki so bili 
prisilno mobilizirani v nemško 
vojsko. 

Letos mineva 50 let od na
stanka brigade in smo zato 
njeno bojno pot in življenje 
borcev dostojno obeležili 
z razstavo in srečanjem v celj
skem Mestnem parku. Še po
sebej, ker si je v narodnoosvo
bodilni vojni pridobila častno 
mesto in ni nastajala doma, 
marveč tam, kjer bi kaj takega 
nasprotnik najmanj pričako
val - v njegovih lastnih vrstah. 
Tu se hkrati prične zgodovina 
vseh prekomorskih brigad. 

Brigada je po prihodu v do
movino dobila ime »preko
morska«, ker je prišla preko 
morja. Za prenekaterega bor
ca je bila pot do partizanskih 
baz v bližini Barija v južni Ita
liji prava trnova pot. Cesto so 
skupine ali posamezniki prišli 
v Bari z večmesečno zamudo, 
vendar ne po lastni krivdi. Bili 
so tudi primeri, ko jim ni uspe
lo priti v zbirališče do konca 
vojne. Vendar je bilo število 
takih v primerjavi s tistimi, ki 
so se lahko udeležili bojev za 
osvoboditev na jugoslovanskih 
tleh, zelo majhna. 

Že od pomladi 1942 se je za-; 
čela za slovenske fante in mo
že prava kalvarija, ker je oku
pator uvedel obvezno in uni
formirano državno delovno 
službo in vojaško obveznost. 
Osnovni namen nacistične mo
bilizacije s slovenske Štajer
ske in gorenjske je bil zagoto
vitev čim večjega števila ljudi 
za vojaške enote, pripomogel 
pa naj bi tudi k ponemčenju 
teh ljudi. Ko so konec januarja 
1942 nacisti dokončno spozna
li, da obeh pokrajin še nekaj 
časa ne bodo mogli priključiti 
k tretjemu rajhu, se kljub te
mu niso mogli odreči mobili
zaciji slovenskih fantov in mož 
v vojsko. Hude izgube nem

ških armad na vzhodni fronti 
je bilo treba nadomestiti z no
vimi silami. 

Odhod v nemško vojsko je 
za mnoge pomenil tudi odhod 
v skorajšnjo snu-t, saj je bilo 
znano, da so slovenske vojake 
pošiljali na prvo bojno črto. 
Slovenske fante so po nekaj
mesečnih vojaških vajah poši
ljali na razne fronte. Mnoge so 
odposlali na rusko fronto, kjer 
jih je bilo največ, ostale pa na 
zahod. Slednji so bili slovenski 
vojaki, ki so služili nemško 
vojsko v Franciji in so bili ne
koliko na boljšem, ker tam še 
ni bilo prave fronte oz. vojne 
nevarnosti. Te enote so bile 
v glavnem nameščene na cher-
bourškem polotoku, drugod po 
Normandiji, v Bretaniji, pa tu
di še bolj na severu. 

Dne, 6. junija 1944 se je za
čela invazija na Normandijo, 
ki so jo temeljito pripravili 
Angloameričani. Slovenski 
fantje so vedeli, mnogi pa vsaj 
slutili, da se je z izkrcavanjem 
začel začetek konca nacizma. 
To so jim dali vedeti tudi fran
coski prebivalci v Normandiji, 
ki so bili člani francoskega od
porniškega gibanja. S takimi 
znamenji o koncu vojne se je 
pri slovenskih vojakih hrepe
nenje po domovini stopnjeva
lo. Takoj so pomislili na po
beg, razmišljali pa so tudi 
o uporu. Še najbolje so storili 
tisti, ki so se skrili pri franco-
zih, ali pa so imeli srečo, da so 
lahko že prve dni pobegnili 
k zaveznikom. Beg iz nemških 
enot, ki so se prve srečale z za
vezniki, ni bil lahek. Vsak, ki 
je hotel to storiti, je nujno mo
ral odvreči orožje in z dvignje
nimi rokami teči na nasprotno 
stran. Če ga pri prebegu niso 
ubUi Nemci, so ga lahko neho
te zavezniki. Čeprav ni podat
kov, koliko slovenskih vojakov 
je na ta način izgubilo življe
nje, je večina dokazala, da se 
nočejo bojevati za tujca. Beg 
slovenskih vojakov iz nemške 
vojske je bil tako množičen, da 
se je že junija 1944, v angle
škem vojaškem taborišču 

zbralo več kot 1500 Slovencev, 
ki so bili prej mobilizirani 
v nemško vojsko. Ob koncu ju
lija 1944 je njihovo število na
raslo že na okoli 2700 mož. 

Po raznih političnih razgo
vorih in sestankih so slovenski 
borci konec leta 1944 dobili 
zeleno luč za odhod v zbirno 
bazo NOVJ v Italiji, od koder 
naj bi se vrnili v domovino. 
Vojaki so podpisali posebne 
pogodbe in prejeli vojaške 
uniforme in opremo. Dne 11. 
decembra 1944 so se v Liver-
poolu vkrcali na ladjo, s kate
ro so odpluli v Neapelj, od tam 
z vlakom v mesto Gravino. 
Tam so že pred tem bili števil
ni Slovenci, ki so prišli iz juž
ne Francije, Italije, Alžirije, 
z Bližnjega Vzhoda in iz Gr
čije. 

Brigada je bila uradno usta
novljena 23. decembra 1944, 
ko so v Splitu oblikovali štab 
brigade in brigadne enote. 
Kasneje, v začetku leta 1945, 
je prišla preko Italije iz Velike 
Britanije še ena skupina bor
cev, ki se je vključila v posa
mezne bataljone in čete, druga 
pa je prišla tik pred prihodom 
brigade v Slovenijo in se je 
imenovala 5. dopolnilni bata
ljon. Ob osvoboditvi je prispe
la v domovino tudi intendan-
tura, ki je v Londonu skrbela 
za nove skupine slovenskih 
vojakov in jih pripravljala za 
pot domov. Brigado so sestav
ljali večinoma borci, ki so se 
izurili v nemških in zavezni
ških vojaških enotah in so poz
nali razno orožje in napadalno 
vojaško taktiko, bili pa so brez 
izkušeni v partizanskem boje
vanju. Stab se je zato odločil, 
da brigada ostane v Dalmaciji, 
dokler njeni pripadniki ne bo
do dovolj vojaško in politično 
usposobljeni za odhod v Slo
venijo in za uspešno delovanje 
na domačih tleh. Poleg urje
nja, niso pozabili tudi na kul-
tumoprosvetno delo, ki je bilo 
zelo živahno tako med borci 
kot med prebivalstvom. 

Enote so bile na terenu po
memben dejavnik, čeprav je 

bil ta del Dalmacije o.svobojen, 
je zaradi odhoda narodnoo
svobodilnih enot to področje 
ostalo brez zaščite in nadzor
stva. Večkrat so se sem vtiho
tapile razne ustaške ali četni-
ške enote in strahovale prebi
valstvo. Dobro opremljena in 
izurjena V. prekomorska bri
gada je te skupine učinkovito 
preganjala in uničevala pov
sod, kjer se je nahajala, tako 
da si je pri domačinih pridobi
la močan ugled in njihovo 
podporo. Ko se je dokončno 
uredila in se uspešno preizku
sila v raznih manjših bojnih 
akcijah, se je začela priprav
ljati na končni pohod v Slove
nijo. Dne 17. marca 1945 je 
krenila na pot, ko se je z vla
čilci prebijala čez Podgorski 
kanal in pri Obrovcu zavila 
preko Velebita. Tedaj je V. 
prekomorska brigada opera
tivno prišla v sestavo 20. divi
zije 4. armade, katere osnovna 
naloge je bila, razbiti sovraž
nikovo fronto v Liki, pred
vsem v širšem okolišu Gospi-
ča. Glavno breme bojev je 
prevzela V. prekomorska bri
gada. Že 25. marca 1945 so do
bili ukaz, naj napadejo in uni
čijo utrjeno ustaško postojan
ko Bilaj, kjer je brigada doži
vela ognjeni krst s sovražni
kom na jugoslovanskih tleh. 

Po zavzetju bilajske postojan
ke so se borci V. prekomorske 
začeli intenzivno pripravljati 
na novo zahtevno nalogo, za 
napad na Gospič. To je bila 
zadnja velika ustaška trdnjava 
v Liki. Svojo nalogo so opravi
li uspešno, čeprav je nasprot
nik pri svojem umiku, kjer je 
le mogel, postavljal številne 
protipehotne ovire. Dne, 5. 
aprila 1945 je brigada zapusti
la Gospič in krenila proti Ogu-
linu. Pospešeno so nadaljevali 
pohod proti Sloveniji, pred
vsem po želji Glavnega štaba 
za Slovenijo, saj so se že pri
pravljale vojaške operacije 
proti Trstu, na reški fronti pa 
so že potekale tudi vojaške 
operacije slovenskega 7. kor
pusa, ki je imel osnovno nalo

go, da čimprej osvobodi Ljub
ljano. 

17. aprila 1945 je V. preko
morska brigada prekoračila 
Kolpo na mostišču, ki ga je 
postavila s pomočjo inženir
skih enot glavnega štaba jugo
slovanske armade za Slovenijo 
in tamkajšnjega prebivalstva, 
potem pa je pri Vinici vstopila 
na slovenska tla. Veselje je bi
lo nepopisno. Pričakah so jih 
domačini v narodnih nošah in 
jih obsipavali s cvetjem, saj so 
bili presrečni, ker so pred se
boj imeli tako številčno in od
lično oboroženo enoto. Podob
ne sprejeme so doživeli v Čr
nomlju in Semiču. Toda vese
lja je bilo kmalu konec, saj so 
se morali že kmalu zopet spo
padati z domobranci in Nemci 
na Riglu pri Podtumu, Starih 
Žagah in pri Črmošnjicah. 

Na ukaz štaba 7. korpusa ]e 
bila V. prekomorska brigada 
razformirana. Razformiranje 
brigade so utemeljili, češ da so 
bile slovenske brigade razred
čene in izčrpane in jih je bilo 
zato treba okrepiti, da bi tako 
lažje izpolnile še zadnje voja
ške in politične naloge. Druga 
utemeljitev je bila, da so peto-
prekomorci še mlada enota, ki 
je v Slovenijo prispela tik pred 
osvoboditvijo. Zato bi bilo ko
ristno, da njeni borci zaživijo 
skupaj s partizanskimi borci 
in se še bolj preoblikujejo, 
predvsem »politično«. Taka 
odločitev je borce brigade 

nedvomno hudo prizadela, saj 
so bili prepričani, da so že do
kazali globoko domovinsko in 
politično zavest. Ta grenkoba 
jih je spremljala do konca voj
ne in vse do danes. Od takrat 
so se borili v sestavu 15. in 18. 
divizije ter pomagali 9. maja 
1945 osvobajati naše glavno 
mesto. 

Skratka zgodovina V. pre
komorske brigade je bila 
izredno bogata, vplivna, pred
vsem pa raznolika, saj še da
nes mnogi njeni borci pišejo 
življenjepise, iz katerih je raz
vidno, kakšna je bila pravza
prav kalvarija teh borcev. 
Enota je bila namreč številna 
kot malokatera druga enota 
slovenske NOV. K slovenski 
borbi za osvoboditev je prispe
vala, skromno rečeno dostojen 
delež. Še 9. maja 1945, ko so 
na Orlah borci lahko že s pro
stimi očmi gledali glavno me
sto Slovenije, so pred njimi le
žali mnogi njihovi mrtvi so to
variši. 

Peta prekomorska brigada 
Ivana Turšiča-Iztoka, je bila 
za zasluge v NOV odlikovana 
z redom zasluge za narod 
z zlato zvezdo. Skupščina ob
čine Celje je brigadi podelila 
domicil v občini Celje. V spo
min in počastitev V. preko
morske brigade so v Celju po 
njej imenovali tudi ulico. 

prof. EMIL LAJH 

Občutljiva duša 
starega Cella 

Celje si že leta in leta pri
zadeva, kako bi vneslo več 
življenja na svoje ulice in tr
ge. Najbrž jeza tako podjetje 
najprimernejši poletni turi
stični teden in zamisli o tem, 
kako vse lepo izpeljati, so 
gotovo hvalevredne. Celje se 
je navsezadnje tudi začelo 
tržiti kot knežje mesto, kar 
je tudi prav, le nekaj zadreg 
v zvezi s tem bo treba rešiti. 

Ni dovolj, če kdo samo po
imenuje, da je mesto knežje, 
potem pa ravna tako, kakor 
da še nikoli ni slišal za to, 
kaj mesto sploh je in da ga 
niti od blizu ni videl. K tej 
pripombi me je napeljalo do
gajanje na Glavnem trgu 
v minulem tednu, ko naj bi 
ta del mesta postal še pose
bej zanimiv. 

Staro pravilo je, da tam, 
kjer se domačini počutijo 
slabo, se bo tudi turist. Na 
prste ene roke bi lahko na
štel ljudi, ki žive ob Glavnem 
trgu, pa so se tisti teden po
čutili dobro. Nekateri so se 
celo za ta čas odselili, če so le 
imeli to možnost, pa čeprav 
je r avno za mesto značilno, 
da mora imeti polne ulice 
z živahnim utripom. 

Velik pečen vol ne sodi 
v staro mestno jedro. Taka 
atrakcija naj se zgodi na 
grajskem dvorišču ali pa na 
travniku. Tudi zaradi esteti
ke, ne le zaradi dima in vo
njav. Med staro, elegantno 
arhitekturo nikakor ne sodi
jo preglasni rokovski ansam
bli, ki sodijo na štadione. 
Njihovo ozvočenje je pre-
hrupno, ogroža neposredno 
okolje in onemogoča nor

malno pogovarjanje med 
ljudmi, ki so v bližini. To na 
sploh velja za razne ansam
ble, ki igrajo tudi ob drugih 
priložnostih, recimo v zapr
tih lokalih, kjer se ljudje 
sploh ne morejo več pogo
varjati. Glasnost nastopajo
čih ni prirejena prostoru, ni
ti namenu njihovega igranja. 

Ne vem, kako bi si razlagal 
to, da so pevski zbori nasto
pili na Glavnem trgu ob 
zgodnjih popoldanskih urah, 
ko so ljudje bili še v službah 
in je bilo sonce še previsoko, 
namesto, da bi pevce povabi
li na ulice in trge zvečer, tudi 
s podoknicami in uspavan
kami. Človek bi si še drznil 
misliti, da nihče od organi
zatorjev še ni bil na pravem 
pevskem koncertu, ker bi si
cer vedeli, da je ob štirih po
poldne v sredini meseca ju
nija načrtovati pevski kon
cert pod milim nebom, milo 
rečeno, podcenjevanje pev
cev samih. 

V večernih urah sodijo na 
stare mestne ulice in trge go
dalni orkestri, manjši instru
mentalni sestavi brez nasilja 
elektronskega ozvočenja, vi-
olinisti, flavtisti, trubadurji, 
tisti, ki igrajo na orglice in 
postavijo na pločnik klobuk, 
da ujame kaj cvenka, pa laj-
nar. Toda najprej je seveda 
treba vedeti, kaj mesto je in 
kateri so mcstotvorni ele
menti. 

Celje ima nešteto možno
sti, da razkrije svojo dušo. 
Njej bi se morali najprej po
svetiti, šele potem bi se smeli 
spogledovati ?. atributi stare 
slave. 

DRAGO MEDVED 

Po opravičilu še poprava krivic! 
v Cellu so 50-letnlco ustanovitve proslavili borci V. prekomorske brigade In prve 
brigade NOV, ustanovliene v tedanji Sovjetski zvezi 

Preko tisoč borcev V. preko
morske brigade Ivana Turšiča-
Iztoka in prve brigade in enot 
NOV, ustanovljenih v nekda
nji Sovjetski zvezi, se je v so
boto zbralo v celjskem Mest
nem parku na slovesnosti ob 
50-letnici obeh brigad. 

Za borci obeh brigad, ki 
imata domicil v Celju, je dol
ga, trpka, še vedno neprehoje-
na pot. Na številne krivice, ki 
so jih doživljali, so tudi tokrat 
opozorili in pisno zahtevali 
njihovo odpravo. Zahtevajo 
predvsem, da jih obravnavajo 
enakopravno z vsemi drugimi 
borci ter da vlada pospeši nji
hova prizadevanja ter pri 
nemški vladi uveljavi zahteve 
po priznanju njihovih pravic 
in priznanju vojne odškod
nine. 

Obe brigadi so oblikovali 
nekdanji prisilno mobilizirani 
Slovenci v nemško vojsko, ki 
so zamenjali vojno ujetništvo 
za boj za osvoboditev domovi
ne. V teh bojih je padlo blizu 
700 njihovih soborcev, veliko 
je bilo ranjenih, njihov prispe
vek pa je bil največji v zak
ljučnih operacijah druge sve
tovne vojne. Kljub temu so 
morali po vojni vse prevečkrat 
poslušati očitke, da so »švab-
ski vojaki«, pretrpeli so števil

na zasliševanja, sumničenja in 
druge krivice. Na sobotnem 
zboiTi se jim je zaradi tega 
v imenu vseh borcev opravičil 
predsednik ZZB NOV Ivan 
Dolničar. 

Na zboru so podelili spo
minsko medaljo županu Celja 
Antonu Rojcu in občinski or
ganizaciji ZZB NOV Celje, 
pisno priznanje pa Muzeju no
vejše zgodovine Celje. Kultur

ni program so prispevali god
ba na pihala Štorskih železar-
jev. Celjsko pevsko društvo, 
KUD Zarja Trnovlje in članica 
SLG Celje Nada Božič. 

MBP 
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Za spektakel so poskrbeli celjski gledališčniki v kostumih Friderika z Veroniko in dvorjani. Številne radovedneže so navdušili rogisti v slavnostnih oblačilih. 

Vsi ne bodo nikoli zadovol jn i 
Miro Graaič, preUseilnik organizacilskega oMora o minuiilt turističnih dnevih v Ceiiu 

Prireditve ob letošnjih turi
stičnih dnevih, ki so ves prete
kli teden polnile celjske mest
ne ulice, so se končale s pro
slavo ob dnevu državnosti in 
predstavo s celjskimi grofi in 
dvorjani (na sliki), ki je bila 
predvidena za otvoritev, pa jo 
je slabo vreme onemogočilo. 

Ocene tedna bodo verjetno 
tudi tokrat zelo različne, od 
pohvalnih, do povsem negativ
nih. V prireditev je bilo vlože
nega veliko truda in je bila 
vsekakor boljša kot pretekla 
leta, čeprav je pomanjkljivosti 
še kar nekaj. O tem smo se 
pogovarjali z Mirom Gradi
čem, predsednikom organiza
cijskega odbora za izvedbo tu
rističnih dnevov v Celju. 

Kako sami ocenjujete letoš
nje dneve? 

Časa za pripravo ni bilo ve
liko, tudi denarja ne, saj smo 
prireditev pripravili s pomočjo 
sponzorjev in iz prihodka last
ne dejavnosti, to je z oddajo 
stojnic in gostinskih prosto
rov. Mislim, da je prireditev 
uspela, čeprav vsi ne bodo ni
koli zadovoljni. Vendar mi
slim, da je večina ^ritik zlona
mernih in da si nekateri priza

devajo, da bi Celje še naprej 
ostalo mimo, prazno in tiho. 
Gostilne se zgodaj zapirajo, tr
govci se ne zganejo, upokojen
cem pa tudi ustreza, da je mir. 
Skupina ljudi v Celju si na
mreč načrtno prizadeva, da 
v kali zatre vse poskuse, da bi 
se karkoU zgodilo.To so po
skušali tudi tokrat, vendar jim 
ni uspelo. 

Tudi letos so se obiskovalci 
pritoževali, da je preveč stoj
nic z najrazličnejšo kramo, če
prav je bila sprava predvidena 
predvsem predstavitev celj
skega gospodarstva. 

Polovico stojnic so imeli 
sponzorji, ki so dali denar za 
prireditev. V začetku smo se 
z njimi dogovorili, kaj bodo 
prodajali, ko pa smo se obrnili, 
so že razstavili svojo kramo. 
Krivi pa so celjski trgovci, ki 
niso prišli na ulice. Primer je 
Železninar, kjer so imeli še te
den dni prej vsak dan priredi
tve, ko so se začeli turistični 
dnevi, so vse pospravili. Mesto 
zaživi s stojnicami, najslabše 
pa je prazno mesto, kot bi ga 
radi imeli nekateri. 

S predstavitvijo celjskega 
gospodarstva pa je bilo slabše. 

kot smo pričakovali. Nekateri 
so odpovedali zadnji trenutek, 
drugi sploh niso prišli. Povsem 
nebogljeni so nekateri, samo 
čakajo, da jim vse pripraviš, 
tako da se čudim, da sploh še 
poslujejo. E tema je žal pripra
vila preveliko stojnico, zato 
v centru zanjo ni bilo prostora. 

Zakaj se toliko stvari dogaja 
v tednu dni, večino poletja pa 
je mesto mrtvo? 

Ena takšna nekajdnevna 
prireditev po mojem mora biti. 
Samo enodnevna se nikoli ne 
prime, gostincem se ne splača 

postavljati stojnic. Ti si na 
mreč preračunajo, kaj se jim 
splača in jih je težko prepriča
ti, da bi se kar na pamet odlo
čili za ponudbo na prostem. 
Dmgo leto bo verjetno že laž
je, če bodo dnevi ostali. Glede 
na 30 tisoč obiskovalcev in 
prijetno vzdušje, glede na to, 
da ni bilo izgredov in da je bil 
program kakovosten, je jasno, 
da ljudje takšno prireditev po
trebujejo. Najtežje je narediti 
kakovostno, kulturno veselico 
in letos nam je uspelo, ob tem 
pa so imele tudi komome pri
reditve dovolj obiskovalcev. 

Seveda pa je vprašanje, kaj 
bi lahko še bilo poleg dnevov. 
Mi smo bili imenovani za nji
hovo organizacijo, pri tem smo 
se potmdili in kdor je želel, je 
našel nekaj zase. 

Kako so prireditev sprejeli 
stanovalci na Glavnem trgu? 

Nezadovoljni so tisti, ki ni
majo ves dan kaj početi, ki so 
jezni nase in na dmge in jim 
nič ni prav. Sicer pa so vse 
prireditve končale ob 22. ozi
roma 23. uri. To pa je čas, ko se 
konča tretji TV Dnevnik in 
verjetno ljudje prej niti ne gre
do spat. V tem tednu pa so 
očitno nekateri hoteli spat že 
ob 20. uri. Drugi pa so veseli, 
da se nekaj dogaja. 

Kako naj bi se turistični 
dnevi odvijali v prihodnje? 

Lani jeseni po zaključku 
dnevov smo se skupaj z izvrš
nim svetom in občinskim se
kretariatom za dmžbenoeko-
nomski razvoj zmenili, da bo
do pripravili vsebino in orga
nizacijo promocije Celja. Do 
danes še ni bilo narejenega ni
česar. Ta sekretariat bi bilo 
treba razpustiti, saj svojega 
dela ne opravlja. Zato mi ni 
jasno, kako bo prihodnje leto. 
Po obisku sodeč se med ljudi 

vrača življenjski optimizem in 
bi bilo škoda to prireditev 
opustiti. Zamisli je še veliko, 
lahko bi pripravili fami praz
nik sv. Danijela brez ideologi
je, za verne in neverne. Lahko 
bi za promocijo in turistične 
namene izkoristili veliko ro
marsko srečanje na Svetini pri 

Mariji Snežn i . . . Vse to bi lah
ko izpeljali, če bi se v Celju 
dr jgače lotili zadev, tako pa ni 
nobene prave organiziranosti 
in povezave, ne ve se, kdo je za 
kaj zadolžen in tudi denarja 
v ta namen ni. 

T. CVIRN 
Foto: EDO EINSPIELER 

Tudi letos je bilo na ulicah preveč različnih kramarjev. 

Celjske turistične dneve je obiskalo več kot 30 tisoč ljudi. 

Osebnost meseca 
Hrastnik in Zupane - neoHiočeno 

Največ glasov pri izbiranju 
osebnosti meseca junija sta 
v tem tednu prejela Jožef 
Hrastnik in Vida Zupane (20), 
sledi pa jima Tone Ratej (12). 

Glasove so ta teden dobili 
tudi Jelko Vidmar (9), Vinko 
Lavrinc (5), Pavli Platovšek 
(4), Zvone Štorman, dr. Boris 
Kramžar in Vili Ošlak (po 3). 
Po dva glasova so prejeli Ro-
lando Pušnik, Izidor Pečovnik, 
Božena Orožen in Edo Mlač-

nik. Branko-Franci Naglic, dr. 
Peter Lipovšek, Ida Brečko, 
Uroš Šerbec, Rolando Kresnik 
ter Ljerka Zgrabljič pa so pre
jeli po en glas. 

Največ glasov so v tem me
secu s kupončki Novega tedni
ka prejeli Jožef Hrastnik (70), 
Tone Ratej (38), Vida Zupane 
(26), Jelko Vidmar (21), Vinko 
Lavrinc (13), Zvone Storman 
(10), Milan Maurer ter Rolan
do Pušnik (9), Izidor Pečovnik 
(8), Pavli Platovšek (7), Bošt

jan Strašek in dr. Peter Lipov
šek (6), Ida Brečko in dr. Boris 
Kj-amžar (5), Tone Domik in 
Manica Ambrož-Godec (4) ter 
Branko-Franci Naglic in Vili 
Ošlak (3). 

V sredo, 29.junija, je bilo na 
Radiu Celje tudi končno glaso
vanje za osebnost meseca juni
ja. Rezultate bomo objavili 
v naslednji številki, 7. julija, 
tokrat pa že objavljamo tudi 
prvi kupon za glasovanje za 
osebnost meseca julija. 
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Celjski knezi v Evropi 
Bravurozen presek pojava Celjskih knezov 

Fit-Media je v sredo prejšnjega tedna 
predstavila na celjskem Starem gradu 
novo publikacijo o Celjskih knezih, ki jo 
je napisal zgodovinar Igor Grdina s stro
kovnim sodelovanjem kolega dr. Janeza 
Cvirna. 

Vsekakor smo priča izjemnemu kul
turnemu dejanju, ki ga je celjsko podjetje 
Fit-Media, ki se uspešno ukvarja tudi 
z založništvom, spodbudilo z izdajo knji
žice o Celjskih knezih. Celje se trenutno 
ne more pohvaliti z ustreznim promocij
skim gradivom. Zato je izid publikacije, 
ki govori o tistem delu celjske zgodovine, 
ki je mestu dala tri zvezde in Novačanov 
stavek: »Kdor nosi zvezde v svojem grbu, 
ta naj se tudi dviga k zvezdam«, zelo 
dobrodošla. 

Publikacija je prijetna tudi zaradi te
ga, ker je napisana v takem obsegu in 
v taki obliki, da je prikupno branje za 
širok bralski krog, njemu je tudi v prvi 
vrsti namenjena, strokovnjak pa bo znal 
ceniti strokovno konciznost in slogovno 
bravuroznost teksta. Ta nam sam po sebi 

prinaša tudi nekaj novih zornih kotov 
v pogledih na vrednotenje mita o Celj
skih. In v tem je srž očarljivosti omenje
nega dela: avtor ves čas drži snov na tisti 
distanci, ki mu omogoča kritično presojo 
»celostne podobe« Celjanov, znotraj nje 
pa da bralcu ves čas vedeti, da je njihov 
pojav, kolikor je pač trajal in vsem se ta 
čas zdi žal prekratek, vendarle zgodovi
na najpomembnejše fevdalne dinastije, 
ki je živela na Slovenskem. 

Naslov »Celjski knezi v Evropi« morda 
komu preveč obljublja, toda Igor Grdina 
in Janez Cvim, sta na novinarski konfe
renci, ki jo je vodil direktor Fit-Medie 
Jože Volfand, pojasnila, da si zgodovinar 
ne more izmišljati dogodkov za katere 
nima znanstvenih dokazov. A kdor poz
na omenjena zgodovinarja, ne more trdi
ti, da jima manjka tiste sorte domišljija, 
ki je potrebna in dobrodošla tudi pri 
interpretaciji dokazov. 

I*ublikacijo spremlja slikovno gradivo, 
ki nam prikazuje večino že znanih vizu

alnih atributov Celjskih, vendar je med 
njimi nekaj biserčkov: rodbinsko drevo 
Celjskih, fotografije grbov in gotske ro-
zete v cerkvi Sv. Lenarta v Dreveniku, ki 
je bila celjska ustanova s koncem 14. sto
letja in fotografija listine Ludvika Ba
varskega, s katero so žovneški gospodje 
postali grofje. Škoda je, ker ni ob njej še 
tista, ki jih je povzdignila v državne 
kneze. 

Svoje delo je zelo dobro opravil obli
kovalec Rafko Počivašek, saj je tudi nad 
njim, kot nad vsemi sodelujočimi, visel 
Damoklejev meč časovne stiske, rešiti pa 
je moral zahtevno nalogo. Fit-Media si je 
s publikacijo, ki je izšla tudi v nemškem 
in angleškem prevodu, finančno pa sta jo 
podprla Ministrstvo za gospodarsko de
javnost Republike Slovenije in zavaro
valna družba Adriatic, pripela še eno 
svetlo zvezdico v svojem založniškem 
programu, pravo presenečenje pa je, da 
med podpomiki tega dejanja ni celjske 
občinske blagajne. 

DRAGO MEDVED 

ZAPISOVANJA 

Kuda idu Slovenci 
nedellom? 

Piše: Tadej Čater 

Eno od slovenslf:ih mest 
v nedeljo popoldan. Mrtvilo, ki 
ga po odhodu vojakov nekda
nje JLA nikakor ni moč več 
zapolniti. Tam, kjer so nekoč 
sedeli vojaki s svojimi dekleti 
in sorodniki, kjer so s svojimi 
prijatelji in kolegi posedali ob 
kavici in coca-coli, danes vla
da neznansko mrtvilo. Nedelje 
v slovenskih mestih so pravza
prav dan, ko mesta umirajo, 
ko se duši jo od dolgčasa, ki jim 
ga med tednom vcepljajo tisti, 
ki se imajo za meščane, ki bi 
v mestu radi živeli, v bistvu pa 
nenehno stremijo tja, od koder 
so v resnici prišli; na deželo. 

Takšna je pač Slovenija. Ur
bano prebivalstvo je po svoji 
definiciji hudo ruralno. Delav
nike še nekako preživi, brž ko 
pa nastopi uživanje v mestu in 
v varnem zavetju dnevne sobe 

\ z vsem pripadajočim ugodjem, 
pa se zapodijo na deželo. Ven 
iz mesta, je neke vrste reklo, ki 
druži večino Slovencev. Ker 
mesto Slovence obremenjuje, 
ker Slovenci z mestom ne zna
mo živeti in ker je besedna 
zveza »mestna srajca« še ved
no žaljivka. Grozljivo. Sloven
ci se gremo državo, pa v resni
ci nimamo enega samega pra
vega mesta, se pravi mesta, ki 
bi dihal kot mesto, ki bi bil to 
ne le po pravilih, ker v njem 
živi toliko in toliko prebival
cev, marveč mesta, katerega 
ne bi zapuščali niti takrat, ko 
bi se nanj ne vsule take ali 
drugačne nadloge. Vojna reci
mo. Sarajevo za razliko od 
Ljubljane je bilo mesto v pra
vem pomenu besede; nacional
na in verska različnost, prebi
valstvo s koreninami v me
stu ... Toda zaradi takih, ki so 
v mestu živeli, pa se nanj niko
li niso mogli privaditi, se v me
sto vživeti, se je taisto mesto 
spremenilo v razsulo. Ostali so 
meščani. Ostali so taki, ki me
sta niti v mirnem času niso za
puščali. Še najmanj ob sobo
tah in nedeljah. Žal pa je bilo 
preveč tistih, ki so mesto so

vražili. In iz sovraštva so ga 
porušili. Mimogrede, zamislite 
si, da bi se tudi v Sloveniji 
razplamtela državljanska voj
na. Kmetje bi meščane takore-
koč pohodili. In vsi tisti, ki 
svoje mesto zapuščajo, ker 
v njem ne zdržijo več kot teden 
dni napretrgoma, bi pri tem 
hočeš nočeš sodelovali. Vojna 
podeželja proti mestu. Kot 
v Sarajevu, če si sposodimo 
francoskega filozofa Alaina 
Finkielkrauta. 

Na srečo pa tako daleč ven
darle še nismo. Pa tudi povsem 
nedolžni nismo. Imamo razno-
razne primere, ki teorijo vojne 
med mestom in podeželjem več 
kot odlično ilustrirajo. Na pri
mer raznorazni mladinski klu
bi, ki jih stanovalci v nepo
sredni bližini nenehno odga
njajo od sebe. Kot da se ne bi 
zavedali, da živijo v mestu, kot 
da bi se šli mesto, živeli pa na 
podeželju. Ali pa vrišč in hrup 
z otroških igrišč v satelitskih 
naseljih, ki moti tamkajšnje 
stanovalce, da se potem zdira-
jo na otroke, če ne zdržijo 
v mestih. Pa naj gredo spet tja 
na deželo in na njivo. Pa s tem 
ne mislim popolnoma nič sla
bega. Toda, če kdo v mestu ne 
vzdrži, zakaj se potem prepro
sto ne izseli in napravi prostor 
tistemu, ki bi tukaj morda 
vzdržal. Ker ceste itak imamo 
in v fabriko se lahko vozi tudi 
recimo s Kozjanskega. Tam bo 
morda našel svoj mir. Mesto 
pa miru ne potrebuje. Na
sprotno; brž ko je mesto pre
dano tišini in miru, spokojno
sti, takrat to več ni mesto. 

Razstava o V. prekomorski brigadi 
Ob 50. obletnici ustanovitve 

partizanske V. prekomorske 
brigade so v Muzeju novejše 
zgodovine v Celju pripravili 
razstavo, ki prikazuje njeno 
delo v času med drugo svetov
no vojno. 

Ko so nemške okupacijske 
sile zasedle slovensko ozernlje, 
so vodile intenzivno politiko, 
s katero so domačemu prebi
valstvu želeli dati germansko 
identiteto. Zato so jih prevz-
gajali, fizično preseljevali, 
mlade fante pa mobilizirali 
v svojo vojsko. S Štajerske in 
Gk)renjske so skupno vpokli
cali okoli 35.000 mož, ki so bili 
usposobljeni za delo v raznih 
enotah, pehotnih, artilerijskih, 
planinskih, tankovskih in tudi 
letalskih. Za slovenske vojake 
je bilo služenje v tuji vojski 
nujno zlo, še posebej, ker so jih 
imeli namenjene za vojskova
nje v prvih bojnih črtah. Ker 
Slovenci niso bili motivirani 
za služenje v nemški armadi, 
so se ob vsaki možni priložno
sti predajali zaveznikom, 
mnogi pa so k njim navkljub 
strogemu nadzoru neposredno 
prebegnili. Zavezniki so jih 
nato razvrščali v zbime cen
tre, ko pa je bil dosežen spora
zum s predstavniki Narodnoo
svobodilne vojske Jugoslavije, 
so začeli oblikovati svoje voja
ške enote, z namenom, da se 
priključijo jugoslovanskim 
partizanom. Tako so nastale 
prekomorske brigade, ki so bi
le ustanovljene v Italiji in so 
prišle preko Jadrana na naša 
tla. Prve tri so bile ustanovlje
ne leta 1943, dmgi dve od 
skupno petih, pa leta 1944. 

Zadnja, V. prekomorska bri
gada je za razliko od prejšnjih 
že bila ustanovljena na osvo
bojenem ozemlju v Splitu 23. 
decembra. Njena ključna in 
končna naloga je bila pomoč 
pri osvoboditvi slovenskega 
ozemlja. Vendar pa je na poti 
iz Dalmacije proti našim kra
jem izvedla še vrsto vojaških 
akcij v sodelovanju z dmgimi 
enotami, 17. aprila pa je pri
spela v Belo krajino na sloven
ska tla, nakar se je vključila 
v zadnje osvobodilne boje. Si
cer pa je brigada kmalu for
malno prenehala z delovanjem 

in možje so bili razporejeni 
v druge enote. 

Razstava v muzeju prikazu
je različne dokumente, listine, 
fotografije, iz katerih je raz
vidno delovanje brigade ter 
dele vojaške opreme, katero so 
uporabljali, kar nam omogoča 
podoživljanje tistega časa in 
posebnih razmer v katerih so 
se znašli slovenski vojaki. 
Skupščina občine Celje je tudi 
podelila brigadi domicil v ob
čini, po njej pa so v mestu po
imenovali eno ulico. 

BORIS GORUPIČ 
Foto: EDO EINSPIELER 

Predstavitve študentov 
Poletne mesece so v celjskem Likovnem salonu namenih 

predstavitvam likovnih del mlade, prihajajoče generacije, 
šestim študentom na Akademiji za likovno umetnost 
v Ljubljani. Serijo predstavitev so odprli s kiparskimi deli 
Ervina Potočnika, katerega razstava poteka še do konca 
tega tedna. Potočnik je bil podrobneje predstavljen 
v Novem tedniku letos februarja, ko je prejel študensko 
Prešernovo nagrado na ALU. Sicer pa se bodo zvrstili še 
sledeči študentje: Mojca Senegačnik od 5. do 9. 7., Gregor 
Podkrižnik od 11. do 16. 7., Irena Potočnik od 19. do 23. 7., 
Nataša Krhen od 25. do 30. 7 in kot zadnji Robert Ogra-
jenšek od 2. do 6. 8. 

B.G. 

Slikarska kolonija ALU '94 
V galeriji Kulturnega centra 

Ivan Napotnik v Velenju je od
prta skupinska razstava likov
nih del, ki so jih študentje 
Akademije za likovno umet
nost iz Ljubljane naredili na 
slikarski koloniji v času od 
20. do 24. junija. 

Organizatorji so kolonijo le
tos pripravili že petič in v tem 
času so gostili že vrsto mladih 
umetnikov med katerimi jih ni 
malo, ki so danes že priznana 
imena v našem prostoru. No
vost kolonije pa je v tem, da je 
postala sestavni del učnega 
programa ALU in je potekala 
pod vodstvom mentorja iz 
Akademije. Letošnjega slika
nja v Velenju se je udeležilo 
enajst študentov četrtega let
nika, štirje iz prvega letnika 

specialke ter dva iz drugega 
letnika. Med petdnevnim sli
kanjem so si izbirali različne 
lokacije v mestu ter neposred
ni okolici in na osnovi izbra
nih motivov ustvarjali slike. 
Ker gre za avtorje, ki že zak
ljučujejo študij, je pri njih že 
precej izražen individualen 
odnos do umetnosti, in vsakdo 
ima sorazmerno jasno izražen 
slog in tehniko slikanja. Zato 
tudi v nekaterih slikah lahko 
razpoznavamo konkretne pri
zore, medtem ko v kakšnih 
drugih lahko le slutimo stvar
ne pobude, saj gre za slikarje, 
ki so usmerjeni bolj v nepred-
metno umetnost. 

Kot je že običajno, so tudi 
tokrat najbolj zanimivim sli
kam podelili nagrade. Nagra

do, ki vključuje tudi odkup de
la je prejel Rochus Josip Pon-
garc, nagrado v obliki samo
stojne razstave v naslednji 
razstavni sezoni v galeriji Kul
turnega centra, je dobila 
Tončka Zvonka Simčič, kot 
najboljše upodobljen velenjski 
motiv, pa je žirija ocenila sliko 
Mateje Sever. Poleg omenjenih 
treh študentov so na koloniji 
sodelovali še Franc Boštjan 
Avguštin, Miha Boljka, Grega 
Mastnak, Drago Mom, Mojca 
Osojnik, Boštjan Plesničar, 
Irena Potočnik, Mojca Sene
gačnik, Dominik Olmiah Kri
žan, Andrej Brumen Čop, Ma
ja Licul, Mojca Zlokamik, Mi
ha Pimat in Apolonija Simon. 

BORIS GORUPIČ 
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Kultura je v Rogaški del terapije 

V torek, 21. junija se je z nastopom 
vokalne skupine Canticum iz Maribora, 
ki jo vodi dirigent Jože Fiirst, začelo Ro
gaško glasbeno poletje, še prej pa je na 
otvoritveni slovesnosti pred Zdravili
škim domom pianistka in domačinka 
Mojca Pucelj dvignila zastavo Rogaškega 
glasbenega poletja. 

Spored, ki poteka od 21. junija do 16. 
septembra je izredno pester in kakovost
no izbran. Med izvajalci srečamo imena 
kot so komorni zbor Ave in ženski pevski 
zbor Rotovž, Slovenski oktet, Ljubljan
ski trobilni kvintet, New Swing quartet. 
Trio Lorenz, Volodja Balžolorski, Hinko 
Haas, Mojca Zlobko in vrsto drugih izva
jalcev, ki jamčijo visoko kakovostno 
raven. 

Ob takem sporedu se postavlja vpraša
nje, ali je res dolžno Zdravilišče Rogaška 
v celoti pokrivati finančne obveznosti, 
čeprav se zaveda, da je Rogaško glasbeno 
poletje del celostne ponudbe zdravilišča 
in kraja in sta kultura in umetnost tudi 
nezanemarljiv del terapije. 

Na to vprašanje so si hoteli odgovoriti 
tudi udeleženci okrogle mize, ki je pote
kala pred otvoritvijo, vodil pa jo je di
rektor holdinga Rogaška Darko Bizjak, 
ki je ob tej priložnosti predstavil novega 
direktorja Florjana Zorina, saj Darko 
Bizjak s 1. julijem odhaja v pokoj. Novi 
direktor je poudaril, da bo Rogaška na

daljevala s trendom kulture. Franc Plohi, 
vodja obsežnega in zahtevnega projekta, 
ki je nastal leta 1985 je dejal, da bodo še 
vnaprej v programski shemi dajali pred
nost ljudski glasbi in izročilu, slovenski 
glasbeni ustvarjalnosti in poustvarjalno-
sti tn visokokakovostnim oblikam zaba
ve, kamor sodi Anin ples. 

Mojster Bojan Adamič se je zavzel za 
ponovno oživitev koncertov šansonov. 

saj bi, če ne bi vojna, pozneje pa finančna 
stiska zdravilišča, prekinila tradicije, le
tos šanson v Rogaški Slatini praznoval 
desetletnico. 

Okrogle mize se je udeležil tudi Stane 
Bizjak kot predstavnik Ministrstva za 
gospodarstvo, napovedanega državnega 
sekretarja za kulturo Jožeta Ostermana 
pa ni bilo. 

DRAGO MEDVED 

PRIREDITVE 
HH|^HQ O M C E RT I 
V Kristalni dvorani v Rogaški Slatini bo v torek, ob 20.30 uri 
koncert Komornega zbora Ave pod vodstvom zborovodje 
Andraža Hauptmana. 

mijlj^^lj S TA. V E 
V prostorih Interkontrakta v Celju so na ogled hkovni izdelki, 
nastali pri pouku likovne vzgoje na višji stopnji in likovnem 
krožku osnovne šole Glazija. 
V Muzeju grafičnih umetnosti v Rogaški Slatini je še jutri na 
ogled razstava izdelkov oblikovalske skupine Steklarske šole iz 
Rogaške Slatine. 
V Novi galeriji Razstavnega salona v Rogaški Slatini bodo 
danes odprli razstavo 1. likovne kolonije članov sekcije KUD 
Univerzitetnega kliničnega centra in Medicinske fakultete 
v Ljubljani. 
V Grafičnem muzeju v Rogaški Slatini bodo jutri odprli raz
stavo z naslovom Morje, starih grafičnih listov iz 18. in 19. 
stoletja. 
V Razstavnem salonu Zdravilišča Rogaška Slatina bo do 8. 
julija na ogled razstava Leonide Lemut, ki predstavlja svoje 
akvarele in Slavice Cigula, ki se predstavlja s kompozicijami 
suhega cvetja. 
V hotelu na Dobrni si lahko ogledate razstavo likovnih del, ki so 
nastala v likovnih delavnicah na Bledu in v Braslovčah. 
V razstavišču Rudnika lignita v Velenju razstavlja do 8. julija 
svoja dela slikar Milan Todič. 
V knjižnici v Šentjurju je na ogled spominska razstava monoti-
pij Darinka Plevnika. 
V knjižnici in galeriji v Velenju je na ogled kiparska razstava 
Petra Černeta. 
V Osrednji knjižnici v Celju si lahko še danes ogledate razstavo 
z naslovom Utrinki iz slovenske ljudske omamentike. 
V trgovini in galeriji Radeče papir v Radečah razstavlja grafike 
akademski slikar Polde Oblak. 
V II. nadstropju Osrednje knjižnice v Celju si lahko ogledate 
razstavo fotografij iz obdobja 1930-1970, šmarskega fotokroni-
sta Slavka Ciglenečkega, v I. nadstropju pa razstavo Potovanje 
v daljne dežele. 
V Muzeju novejše zgodovine v Celju je samo še danes na ogled 
razstava z naslovom Skavti in gozdovniki na Slovenskem. 
V Laškem dvorcu si lahko ogledate razstavo ilustracij Ančke 
Gošnik-Godec, Jelke Godec-Schmidt in Matjaža Schmidta. 
V hotelu Merx si lahko od jutri naprej ogledate razstavo likov
nih del Ivana Štancerja. 
V Zdravstvenem domu Celje je od jutri naprej na ogled razstava 
olj Ljubana Šege. 
V butiku Steklar v Ozki ulici v Celju imajo na ogled razstavo 
likovnih del Ivana Dobrajca in Petra Bračuna. 
V restavraciji Lene v Levcu razstavlja svoja dela Ivan Štancer. 
V Avtosalonu »Ford - Lada« v Ipavčevi v Celju bodo jutri odprli 
razstavo likovnih del Jožeta Barachinija. 
V tovarni Etol v Škofji vasi si lahko od jutri naprej ogledate 
razstavo likovnih del Rajka Mlinarica. 
V Likovnem salonu v Celju si lahko ogledate razstavo študentov 
Akademije za likovno umetnost in razstavo Ervina Potočnika, 
Kipi 
V hotelu Vesna v Topolšici bodo jutri odprli razstavo likovnih 
del Jožeta Barachinija, v nedeljo pa razstavo likovnih del Alice 
Javšnik. 

m ^ ^ i 3 ' ^ ^ 
Celje: Union do 7.7. ob 18.30 in 20.30 uri ameriški film Na 
razpotju; Mali Union 30.6. ob 20. uri ameriški fikn Patriotske 
igre, od 1. do 3.7. ob 20. uri predpremiemo prikazovanje kitaj
skega filma Zbogom moja konkubina, od 4.7. do 31.8 bo kino 
Mali Union zaradi obnoviWenih del zaprt; Metropol 30.6. ob 19. 
in 21. uri ameriški film Fin gospod, od 1. do 6.7 pa ob 19. uri 
ameriški film Fin gospod, ob 21. uri pa ameriški film Brez 
strahu; Letni kino (na terasi za kinom Union) od 30.6 do 4.7. ob 
21.30 ameriški film Mož brez obraza, od 5.7. ob 21.30 pa ameri
ški film Doors. 
Kino Žalec 1.7. in 2.7 ob 20. uri ter 3.7. ob 18. in 20. uri 
družinska komedija Beethoven 2. 
Kino Dobrna 3.7. ob 19. uri ameriški film Schindlerjev seznam. 

jjjjjjjHHHSj S T A L o 
V Kristalni dvorani v Rogaški Slatini bodo imeli danes ob 20.30 
Večer italijanske folklore v izvedbi folklornega ansambla Mura-
les iz Italije, v petek ob 20.30 se lahko udeležite Večera Poljske 
folklore. Nastopila bo folklorna skupina Capelia iz Poznana; 
v soboto ob 20.30 bo na sporedu Večer zamejske slovenske 
f n l k l n r p s: f n l k l n m n s k n n i n n S t i i I p H i 1 7 T r u t a 

Vihranje festivalske zastave 
v Rogaški Slatini največji festival 

v Zdra\il išču Rogaška Sla
tina, kjer pripravljajo največji 
slovenski poletni glasbeni fe
stival. Rogaško glasbeno po
letje, je pred dnevi za vihrala 
festivalska zastava. To se je 
zgodilo z začetkom koledar
skega poletja, končalo pa se bo 
z njegovim koncem. 23. sep
tembra. V tem času se bo zvr
stilo nič manj kot 42 najrazlič
nejših glasbeno-plesnih prire
ditev. 

Festival pripravljajo letos že 
osmič po vrsti, pred tem pa so 
začeli z Rogaškimi glasbenimi 
večeri, za 320-letnico slovitega 
zdravilišča. Letošnje poletje se 
je začelo z nastopom maribor
skega Canticuma, pod vod
stvom Jožeta Fiirsta, za njimi 

pa so se predstavili tudi glas
beniki ljubljanske glasbene 
šole Tartini ter zbor Florian 
Singers iz Dortmunda. V tem 
tednu se bo na slatinskem 
odru predstavila tudi folklor
na skupina iz Škotske, v krat
kem pa bodo nadaljevali z ita
lijansko, poljsko in slovensko 
folkloro. Slovensko izročilo bo 
predstavila skupina Stu ledi iz 
Trsta. V prihodnjih dneh bo 
prepeval tudi imenitni zbor 
Ave iz Ljubljane, nato pa se 
bodo čez poletje vrstile števil
ne zborovske in folklorne pri
reditve, komorni koncerti, re
citali . . . Posebno zanimanje 
bo gotovo za plesni troboj 
v standardnih in latinskoame-
riških plesih, s plesalci iz Av

strije, Italije in Slovenije, nato 
pa še za veUki plesni turnir 
Avstrijcev, Italijanov, Sloven
cev, Hrvatov, Nemcev in Bri-

Vsako leto prevladuje na pri
reditvah občinstvo iz tujine, 
letos pa so v Zdravilišču pri
pravili posebno povabilo za 
domačine. Tako je mogoče ku
piti mali, srednji in veliki 
abonma (za 10 ali 20 oziroma 
vse prireditve) in to z visokimi 
popusti, plačilom na obroke 
ter še nagradnim žrebanjem. 

tancev. Izbirčnim gostom Ro
gaške Slatine v času festivala 
gotovo ne bo dolgčas. 

BRANE JERANKO 

»Packasto« 
slovo 

Prejšnjo sredo so se 
učenci Osnovne šole Pod 
goro Slovenske Konjice 
skupaj s svojimi učitelji in 
starši poslovili od letošnje
ga šolskega vrveža. 

Za prijetno slovo so po
skrbeli otroci, ki so v avli 
Doma kulture pripravili 
razstavo svojih grafik in 
tehničnih izdelkov in nji
hova gledališka skupina 
Konj, ki je za to priložnost 
pripravila igro Kraljevina 
Packarija, avtorja Mirosla
va Slane. 

Poučno besedilo, pravš
nje, da mu prisluhnejo tako 
starši kot otroci, so skozi 
sproščeno in duhovito igro 
podali veliki in mali packi, 
služkinja Pacura, kralj Pa-
cek, kraljica Packa ter kra-
Ijični Pacafura in Packica. 
Vmesne songe so spacali 
Matej Kovše, Branimir 
Klevže in Breda »Slapnik, 
sceno pa sta namazala Sa
mo Onič in Nina Hren. 
Oblačila za Packarijo je iz
delala Dragica Tomše. Vse 
skupaj pa je v skladno ce
loto povezala režiserka 
Marija Golčer, ki je tekst 
tudi dramatizirala. g 2 

Večer z založbo Znamenle 
v sredo zvečer so v prostorih 

Občinske matične knjižnice 
v Žalcu pripravili predstavitev 
knjižnega programa založbe 
Znamenje ter pravkar izdano 
knjigo Živeti, kot da Bog je. 

Napisal jo je Heinz Zahmt, 
nemški teolog, ki je eden naj

vidnejših sodobnih piscev na 
svojem področju. Napisal je že 
več knjig v katerih obravnava 
temeljna vprašanja krščanstva 
v zvezi z Bogom, Jezusom Kri
stusom, protestantizmom 
v dvajsetem stoletju in podob
no. V knjigi Živeti, kod da Bog 

je, se je osredotočil na štiri 
vsebinske sklope v katerih 
razčlenjuje odnos med današ
njim stanjem ter biblijsko tra
dicijo. V tem smislu je tudi 
tekst razdelil na štiri poglavja, 
ki imajo naslove Prazgodovi
na, Deset zapovedi, Očenaš ter 
Govor na gori. Omenjena štiri 
biblijska pričevanja lahko tu
di razumemo kot osnovne ele
mente krščanstva, Zahmt pa 
jih je povezal s pojmom življe
nja. Delo je iz nemščine pre
vedla Ivana Ika Medved, ob
širneje pa jo je predstavil dr. 
Vekoslav Grmič, ki je v njej 
tudi napisal predgovor. 

Direktor založbe Znamenje, 
ki ima sedež v Petrovčah pater 
Ivan Arzenšek pa je predstavil 
njen program za prihodnje le
to. Redno izdajajo revijo Zna
menje z vsebino kulturno ver
skega značaja, pri čemer izha
jajo iz drugega vatikanskega 
cerkvenega zbora, hkrati pa so 
odprti za širok krog idej in ra
zličnih pogledov, zato njihove 
publikacije niso namenjene 
izključno vernikom, temveč 
tudi ateističnim bralcem. Želi
jo biti tudi čimbolj aktualni in 
podajajo svoja mnenja o poja
vih v naši civilizaciji, bodisi da 
gre za področja varstva nara
ve, miru, socialnih nepravilno
sti. Letos so pričeli tudi z izda
jo knjižne zbirke Sodobna mi
sel, in prvo delo v njej je ome
njena Živeti, kot da Bog je, za 
naslednje leto pa imajo načr
tovan prevod teologa Hansa 
Kunga z naslovom Čredo, kjer 
gre za sodobno razlago apo
stolske veroizpovedi. 

BORIS GORUPIČ 

Svat knjige za male bolnike 
Knjižni klub Svet knjige je prejšnji četrtek odprl v Celju svoje nove prostore v »Slovenki« na 

Linhartovi 5. Dogodek so s promenadnim koncertom po mestnih ulicah ob spremljavi skupine 
mažoretk popestrili člani godbe na pihala iz Celja, osrednji del večera pa je prispevala skupina 
New Swing Quartet. Številne obiskovalce sta pozdravila namestnik direktorja založbe Mladin
ska knjiga Ivan Hribar in vodja kluba Svet knjige Metod Zidanšek, ki je tudi izročil 100 knjig 
predstavnici pediatričnega oddelka celjske bolnišnice za male bolnike. Prisrčne prireditve tudi 
poletna nevihta ni mogla prekiniti. Foto: EDI EINSPIELER 
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zaustaviti relco popotnilcov 
ubilej žalskega turističnega društva 

žalsko turistično društvo je 
eno izmed najstarejših na Slo
venskem. Letos praznujejo 
100-letnico delovanja, osred
nje prireditve ob tem jubileju 
pa se bodo zvrstile septembra. 

Minuli teden so uspešno 
spravili pod streho letošnjo 
Žalsko noč, eno svojih največ
jih prireditev, obenem pa se že 
pripravljajo na svečano poča
stitev stoletnega jubileja. 
Hkrati bodo proslavili tudi 
praznik mestne skupnosti in 
30-letnico mesta Žalec. V no
vem poslovnem centru oziro
ma pred agencijo Banke Celje 
bodo postavili večji vodomet, 
v sodelovanju z žalskim kul
turnim društvom pa bodo po 
več kot desetih letih ponovno 
uprizorili opereto Radovana 
Gobca Planinska roža. V ope
reti sodeluje preko sto nasto
pajočih, na premiero pa bodo 
povabili tudi avtorja, nekda
njega učitelja v Grižah Rado
vana Gobca, ki letos praznuje 
85-letnico. S Planinsko rožo 
Žalčani ne nameravajo gosto
vati po drugih slovenskih kra
jih, temveč bodo v sodelovanju 
z turistično agencijo Potepuh 
organizirali ogled operete 
v Žalcu, ob tej priložnosti pa 
obiskovalcem ponudili celod
nevne izlete po Savinjski do
lini. 

V turističnem društvu si zla

sti letos prizadevajo za čim 
lepšo podobo mesta. Do jeseni 
bodo postavili reklamne table 
z enotnimi napisi, uredili so 
avtobusno postajališče pri 
Agrini, tudi športni center naj 
bi v prihodnje znova privab
ljal športne ekipe iz vse Slove
nije. Jeseni nameravajo pode
liti posebna priznanja posa

meznikom in ustanovam ozi
roma podjetjem za najlepše 
urejeno okolje, poleg tega pa 
so se Žalčani vključili v repu
bliško tekmovanje za najbolj 
urejen tranzitni kraj. I*red leti 
so že dobili priznanje in upajo, 
da se bo še kdaj znašlo v njiho
vih rokah. EB 

Foto: EDI MASNEC 

Janez Krotlič, predsednik žal
skega turističnega društva: 
»Poleg rednih članov društva, 
ki skrbijo predvsem za ureje
nost zelenic in parkov, se v de
lo turističnega društva vse bolj 
vključujejo žalski trgovci in 
gostinci. Sami so spoznali, da 
je razvoj njihove dejavnosti 
odvisen tudi od razvoja turiz
ma, zato si skupno in v sodelo
vanju s Turistično zvezo Spod
nje Savinjske doline prizade
vamo, da bi se v Žalcu ustavila 
reka tranzitnih gostov, ki vsak 
dan potujejo mimo našega me
sta. Naš cilj je, da Žalec spet 
postane pomembno trgovsko, 
gostinsko in bančno središče, 
kamor bodo prihajali ljudje iz 
vseh krajev Slovenije.« 

Nič več na Dolirno 
otroci Iz šmarske občine botlo iloma 

v letu družine naj bi name
nili posebno pozornost priza
detim otrokom. Po določilih 
slovenske ustave in številnih 
mednarodnih listin imajo ti 
otroci pravico ostati v svojih 
družinah ter domačem kraju. 
Večina zmerno motenih otrok 
v Sloveniji to možnost že ima, 
od septembra naprej pa jo bo
do imeli tudi otroci iz šmarske 
občine. Doslej so jih usposab
ljali na Dobrni, jeseni pa bodo 
obvezno usposabljanje za 
zmerno motene otroke začeli 
izvajati v osnovni šoli s prila
gojenim programom v Rogaški 
Slatini. 

Na slatinski HI. osnovni šoli 
imajo ustrezno usposobljene 
strokovnjake, našli so tudi 

prostor, v katerem nameravajo 
urediti učilnico in druge 
spremljajoče prostore, za na
ložbo pa potrebujejo 1.416.000 
SIT. Uresničili jo bodo s po
močjo šmarske vlade; pretekli 
teden je namreč soglašala 
z uvedbo dodatnega usposab
ljanja. 

Jeseni se bo torej 65 učen
cem slatinske šole s prilagoje
nim programom pridružilo še 
pet zmerno motenih otrok. 
UčiU jih bodo skrbeti zase, 
razvijali njihova čutila, delež
ni bodo telesne in glasbeno-
ritmične vzgoje ter delovne 
vzgoje za opravljanje prepro
stega dela. 

BRANE JERANKO 

Zlata obletnica brigade 
Sredi junija se je sestal Odbor skupnosti borcev III. 

brigade VDV - Štajerske na Bmici nad Libojami v vikendu 
borca Staneta Lavrinca. Prišli so delegati štirih bataljo
nov: iz Zasavja, s Kozjanskega, Pohorja in Koroškega, 
predstavniki občinskih odborov ZZBV NOB Trbovlje, 
Žalec in Mozirje ter predsednik divizijskega odbora gene
ral Branko Jerkič. 

Borce je najprej pozdravil predsednik krajevne skupno
sti Liboje in jim predstavil svojo KS. 

Osrechijo pozornost pa so na seji namenili pogovoru 
o tem, kako počastiti in proslaviti zlato obletnico ustano
vitve brigade. Lahko bi se vključiU v osrednjo proslavo, ki 
bo 24. septembra v Celju potekala pod naslovom Osvobo
jena ozemlja na Štajerskem, vendar so se odločili, da bodo 
pripravili posebno prireditev 10. septembra 1994 v Rad-
mirju, kjer je bila brigada leta 1944 tudi ustanovljena. 
I*roslavo bodo organizirali skupaj z občino Mozirje, dolo
čili pa so tudi naslov: 50. obletnica ustanovitve III. bri
gade VDV in 50. obletnica osvoboditve Zgornje Savinjske 
doline. Razdelili so si že vse naloge. Govornika namera
vajo poiskati med ustanovitelji slovenske VDV, kulturni 
program bo pripravila mladina, sodelovala pa naj bi tudi 
godba na pihala iz Trbovelj. Organizacijo prireditve in 
pogostitve bo prevzelo tamkajšnje gasilsko društvo. 

FRANJO MAROŠEK 

Poslanstvo Rdečega 
križa Vitanje 

Rdeči križ je ena najstarej
ših organizacij v Vitanju. Vse
skozi prizadevno dela. Dva-
najstčlanski upravni in nad
zorni odbor sestavljajo v glav
nem starejši ljudje, ki jih je 
življenje že obrusilo in ga poz
najo z vseh plati. 

Dolgo let nazaj je KO RK 
Vitanje vodila Marija Rupni-
kova, za njo Silvo Hlastec, se
daj pa ga vodi upokojena uči
teljica Adela Pačnik. 

Poleg rednega dela po pro
gramu občinske organizacije 
RK Slovenske Konjice, kamor 
sodijo krvodajalske akcije in 
skrb za podmladek, si odbor 
vsako leto postavlja še dodat
ne naloge. Vsako leto pripravi
jo srečanje za krajane, stare 
nad 70 let. Redno prihajajo vsi 
tisti, ki še zmorejo hoditi, na-
pokretni pa so ponavadi ostali 
doma. Letos so se člani odbora 

še posebej spomniU nanje, kar 
72 so jih obiskali na domovih 
v osmih vaseh vitanjske kra
jevne skupnosti. Razveselili so 
jih s priložnostnimi darili, po
marančami in sladkarijami, in 
povsod so bili lepo sprejeti. 
Pokazalo se je, kako malo je 
potrebno, da sočloveku posije 
žarek sreče. Predstavniki Rde
čega kroža so spoznali, da 
mladi večinoma zelo lepo skr
bijo za ostarele ljudi, nekateri 
pa so vendarle nemočni ali pa 
se ne znajdejo. Njihovo posre
dovanje je bilo dobrodošlo zla
sti pri preskrbi potrebnih ob
vez, ortopedskih pripomoč
kov, invalidskih vozičkov in 
podobnih pripomočkov. 

Odbor RK je ugotovitve 
s teh obiskov pregledal ter 
z njimi seznanil tudi patronaž-
no službo. 

FRANJO MAROŠEK 

V Vinski gori praznovali 
V Krajevni skupnosti Vin

ska gora v žalski občini je bilo 
minuli teden slovesno. Osred
nja prireditev ob krajevnem 
prazniku je bila v petek po
poldne v zaselku Lipje, kjer so 
predali namenu nov vodovod
ni rezervoar. 

Letos so v tej krajevni skup
nosti posvetili največ skrbi 
oskrbi s pitno vodo. Dela so 
trajala celo leto, sedaj pa po 
novih ceveh že teče voda v 180 
gospodinjstev v naseljih Lipje, 
Pirešica in Zgornja Čmova. 

Od tega so 120 gospodinjstvom 
napeljave rekonstruirali, šest
desetim pa so napeljali nove 
cevi. 

Slovesne otvoritve so se 
udeležili številni krajani in 
predstavniki žalske in velenj
ske občine. Na slovesnosti je 
najprej spregovoril predsed
nik režijskega odbora Franc 
Ramšak in povedal, da so iz
kopali 11 km jarkov, položili 
prav toliko cevi in opravili več 
kot 8 tisoč prostovoljnih ur de
la. V imenu žalske občine je 
zbrane nagovoril Vinko Debe

lak, v imenu velenjske pred
sednik IS Srečko Meh, v imenu 
KS Vinska Gora pa predsed
nik sveta Martin Drev. Po kuln 
turnem programu je nov voda| 
vodni sistem predal nameni) 
Franc Aubreht, blagoslovil pj 
ga je župnik Tone Krašovec 
Praznovanje so v Vinski Goii 
zaključili v nedeljo po maši, kd 
so blagoslovili in odprli no^ 
večnamenski objekt pri staren 
pokopališču. Pripravili so tud 
športne prireditve. 

T. TAVČAl 

S slovesnosti pri novem rezervoarju pri Urbancu. 

Srečanie in novi prostori 
Gojenci centra za varstvo in 

delo Golovec v Celju in njihovi 
vzgojitelji se bodo v petek, 1. 
julija, ob 10. uri spet zbrali na 
tradicionalnem srečanju sxla-
ni Društva za pomoč duševno 
prizadetim, starši in številnimi 
gosti, ki bodo pomagali pri
praviti pester program. 

Tovrstna srečanja priprav
ljajo zaposleni v centru skupaj 
z društvom že vrsto let. Na ta 
način se srečujejo gojenci in 
tisti prizadeti, ki niso v zavo
du. Tudi starši si izmenjajo iz
kušnje, kar lahko veliko pr i 
speva k boljšemu počutju tako 
varovancev centra kot tudi 
prizadetih, ki živijo doma. 

Zavod Golovec dela že deset 
let. Na letošnjem srečanju bo
do počastili tudi ta jubilej. 
V zavodu imajo okrog sto va
rovancev iz cele celjske regije, 
50 jih v domu na Golovcu tudi 
živi. Od 1991 imajo tudi enoto 
v Žalcu, v kateri je 18 varo
vancev. Letos bodo prav v ča
su srečanja odprli še eno enoto 
na Hudinji, kjer bo bivalo 12 
oseb. Delale bodo v domu na 
Gk)lovcu ali pa v lesni delavni
ci na Ostrožnem. Novo bivalno 
enoto so uredili v odkupljeni 
stanovanjski hiši, sredstva za
njo pa so prispevali občina, 
država in tudi Zveza društev 
za pomoč duševno prizadetim. 
S to pridobitvijo bodo nekoli

ko razbremenili matični ob
jekt na Golovcu, kjer imajo 
namreč še vedno sobe s po 16 
posteljami, zato si še posebej 
želijo, da bi lahko vsem varo
vancem omogočili bivanje 
v eno- ali dvoposteljnih sobah. 
Manjše bivalne enote laže po
stopoma urejajo, tudi gojenci 
se uspešneje vključujejo v oko
lje. Vse to je povezano s stroko, 
ki zagovarja urejanje manjših 
enot na več lokacijah in ne 
gradnje domov in večjih inter
natov. 

Prav tu so delavci celjskega 
zavoda na pravi poti. Trideset 
zaposlenih in njihova direkto
rica Ana Junger dobro vedo. 

Nova cesta, javna razsvetljava 
V KS Gotovlje so minuli teden pripravili vrsto prireditev ob letošnjem krajevnem prazniku. 

Osrednja je bila v petek popoldne, ko so v zaselku Podvin predali namenu javno razsvetljavo in 
odsek ceste Zalog-Jedrt, pripravili so tudi slavnostno sejo, zvečer pa še kulturno prireditev 
z zabavnim delom. 

Na otvoritvi sta govorila predsednik režijskega odbora za gradnjo ceste Ivan Podpečan in 
predsednik sveta KS Grotovlje Anton Rozman, v imenu občine Žalec pa žalski župan Milan 
Dobnik. Cesto je predala namenu Zofka Nahtigal, gotoveljski pevci pa so zapeli nekaj pesmi. Na 
osrednji kulturni prireditvi so med drugim podelili bronaste, srebrne in zlate plakete KS 
Gotovlje in priznanje krvodajalcem. Zlate plakete so prejeli Anton Rozman, Dani Florjančič in 
Prosvetno društvo Gotovlje. 

V nedeljo, za konec praznovanja, pa je društvo upokojencev Gotovlje na priložnostni slovesno
sti razvilo svoj prapor. Na sliki: Predsednik režijskega odbora za gradnjo ceste Ivan Podpečan je 
najprej spregovoril vsem zbranim, cesto pa je nato blagoslovil žalski župnik Viktor Arh. 

T. TAVČAR 

kako morajo delati. Žal jim za 
vse njihove pobude in delo 
zmanjkuje sredstev. Vendar 
znajo veliko narediti tudi brez 
sredstev. Uspešno sodelujejo 
z vsemi občinami na Celjskem, 
s krajevnimi skupnostmi in 
društvi, še posebej pa z Dru
štvom za pomdE duševno pri
zadetim. 

Rezultat takega sodelovanja 
bo tudi srečanje na Golovcu, 
na katerem bodo v kulturnem 
programu sodelovali varovan
ci, mažoretke z Ljubečne in 
ansambel Robija Zupana. 

M. BRECL 
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Janezu Podhregarjv iz Tabora je voda poplavila tudi pisarno, kjer je uničena vsa računalniška 
oprema, pohištvo in dokumentacija. 

Marjan Sevšek se je šele pred dvema mesecema vselil v novo stanovanje, iz stare in nove hiše pa je 
celo noč reševal, kar se je dalo. 

Sodni dan v Savinjski dolini 
Neurje, kakršnega Uuaje na Vranskem In v Taboru ne pomnijo - Elementarna nesreča večjih razsežnosti. Je ocenila žalska vlaiJa 

v noči iz torka na sredo je 
zgornji del Savinjske doline, 
zlasti Tabor, Vransko in del 
Prebolda zajelo močno neurje 
in povzročilo ogromno materi
alno škodo. 

Začelo se je okoli 23. ure, ko 
je na območju krajevnih skup
nosti Tabor in Vransko, še zla
sti pa na območju Čemšeniške 
planine, zapihal orkanski ve
ter, pridružile so se mu ogrom
ne količine padavin. V trenut
ku so začeli naraščati tam
kajšnji potoki, drseti zemeljski 

^ plazovi, po pobočju Čemšeni-
i ške planine pa so se vse vodne 
mase zgrnile v porečje Bolske, 
ki je v pol ure prestopila bre
gove. Prav tako so bregove 

Jadranka Kramar, krajevna 
skupnost Vransko: »Ljudje ne 
pomnijo takšnega silovitega 
neurja, kakršno nas je priza
delo to noč. Potoka Bolska in 
Merinščica še nikoli nista bila 
tako visoka. Razmere so kata
strofalne. Neurje je prizadelo 
predvsem predel v smeri Volo-
ga-Merince-Kale-Praperče. 
Najhuje je bilo v predelu Za-
homce, zaradi plazu je samo 
na tistem območju od sveta 
odrezanih 8 domačij. Kaj se je 
dogajalo v Zaplanini, pa zaen
krat sploh še ne vemo.« 

prestopili vsi lokalni vodotoki. 
Zaradi zemeljskega plazu je 
bila že v torek uro pred pol
nočjo zaprta magistralna ce
sta, neprevoznih je postalo ve
čino lokalnih cest na tem jugo
zahodnem delu žalske občine. 

Deroča voda je po prvih po
datkih poplavila in uničila 
številne ceste, vsaj 12 mostov, 
samo v porečju Bolske je bilo 

Iz ostalih občin na Celjskem 
prihajajo na srečo bolj pomir
ljivi podatki. Seveda brez po
žarov in plazov tudi drugod ni 
šlo, vendar je neurje v primer
javi z Žalcem drugim občinam 
bolj ali manj prizaneslo. Tako 
iz Mozirja in Velenja poročajo 
o dveh požarih, ki so jih pov
zročile strele. V Laškem v sa
mem centru ni škode, voda je 
zalila tovarno konfekcije Ko-
ra, vendar so jo uspeli umiriti, 
na Vrhovem pa je hudournik 
povzročil nekaj škode. V Ra
dečah se je zaradi hudournika 
na cesto vsulo precej kamenja, 
ki ga bodo čimprej odstranili. 

poplavljenih približno 100 
stanovanjskih in gospodarskih 
objektov, voda in delno tudi 
toča pa sta uničili kmetijske 
površine in letošnji pridelek. 

Dušan Fric, krajevna skupnost 
Prebold: »Trenutno so naši 
ljudje še na terenu, kjer zbira
jo informacije. Po prvih po
datkih je neurje prizadelo 
predvsem hribovite predele, 
zlasti Marijo Reko. Kolikor 
smo uspeli izvedeti, pa razme
re niso tako katastrofalne kot 
v Taboru in na Vranskem. De
ževje je prizadelo predvsem 
ceste, o kakšnih drugih posle
dicah pa zaenkrat nimamo po
datkov.« 

Življenja niso 
ogrožena, škoda pa 
Je ogroma 
v sredo zjutraj je bilo od sveta 
še vedno odrezanih približno 
500 stanovalcev zaselkov Za-
planina, Cmi vrh in Miklavž. 
Na Vrheh je prišlo v tej usodni 
noči tudi do velikega požara, 
vendar intervencija ni bila 
mogoča. 

Pristojne službe so v žalski 
občini začele ukrepati že okoli 
polnoči, včeraj (sreda) zjutraj 
pa so se na izredni seji sestali 
člani žalske vlade. Po prvih 
podatkih so ocenili, da življe
nja ljudi niso bila ogrožena, 
gmotna škoda pa je ogromna. 
Ljudje, ki so bili vso noč na 
terenu, so povedali, da je voda 
ponekod zalila stanovanjske 
in gospodarske objekte do vi

šine meter in pol, po prvih po
datkih je odneslo 12 mostov, 
deroča voda pa je s sabo odna
šala tudi živino. Seje vlade so 
se udeležili tudi predstavniki 
Komunale, Nivoja in poveljnik 
republiške gasilske zveze Tone 
Sentočnik. Skupna ocena vseh 
je, da je občino prizadela ele
mentarna nesreča večjih raz
sežnosti, kakšno škodo je de
jansko povzročilo tokratno ne

urje, pa bodo ugotavljale po
sebne komisije. Prav tako so 
včeraj na prizadeta območja 
odšli predstavniki Cestnega 
podjetja. Nivoja, Komunale, 
Elektra, PTT, Gozdnega go-

Vid Poznič, krajevna skupnost 
Tabor: »Živa groza, kaj se do
gajalo to noč v naših vaseh. 
Vse se je zgodilo v dobri uri, po 
okoliških hribih se je začelo 
okoli pol enajstih, v dolini je 
bilo najhuje okoli polnoči. No
ve ceste Cmi vrh-Dol, dolge 
2 kilometra, ki smo jo odprli 
šele pred dvema mesecema, ni 
več. V Ojstriški vasi je potok 
Konjščica poplavil 80 odstot
kov hiš in gospodarskih poslo
pij. Ponekod je voda segala 
meter in pol visoko. Poplavlje
no je območje Kaple, v Lokah 
je odnašalo cele kupe lesa, 
v Taboru je voda zalila polovi
co hiš. Pretrgane so povezave 
s Šmiklavžem, odneslo je 
8 mostov, od tega dva na lo
kalnih cestah, ostalih 6 na ce
stah v posamezne zaselke. 
Povsod je nešteto plazov, kaj 
vse bodo pokazali naslednji 
dne\ i , pa danes niti ne vemo. 
Po grobih ocenah je samo na 
infrastrukturi za najmanj 50 
milijonov tolarjev škode.« 

spodarstva in ostalih pristoj
nih služb. Ponovno se bo žal
ska vlada na izredni seji sesta
la jutri (v petek). 

IRENA BAŠA 
Foto: EDI MASNEC 

Iz gospodarskega poslopja Silva Lenka iz Loke je voda odnesla skoraj ves tam uskladiščeni les m 
ga razmetala po bližnjih hmeljiščih. 

Po dolini je razbesnela voda odnašala tudi avtomobile. Posnetek je iz Tabora. Ivan Natek iz Tabora je ostal brez dela gospodarskega poslopja, ki ga je divja voda spodjedla. 
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PRI Z V E S T I H 
NAROGNIIOII ] 

Verižica za Pavlin god 
štiri desetletja je Pavla Er

javec iz Laškega naša zvesta 
naročnica. S svojimi štiriino-
semdesetimi leti je gotovo med 
najstarejšimi naročniki in 
bralci Novega tednika, pa tudi 
med najstarejšimi koreninami, 
kar jih prebiva na območju 
občine Laško. Pavla Erjavec se 
je v Laškem rodila spomladi 
leta 1910, tam je hodila v os
novno šolo in v tem mestu 
ostala vse do danes. 

V dveh skromnih prostorih 
v kaplaniji na Aškerčevem tr
gu živi sama, pa ji ni nikoli 
prehudo dolgčas. Čeravno ji 
hrbtenica kar precej nagaja, 
ima še vedno toliko moči, da 
stopi do najbližje prodajalne 
z živili in do mesnice, da si 
potem sama skuha skromno 
kosilce in kaj malega povečer-
ja. Pa k vsakdanji sveti maši 
ima tudi le nekaj korakov. 
V veselje ji je tudi cvetje, ki ga 
neguje na vrtu kaplanije, pra
va mojstrica pa je v kvačkanju 
prtičkov. Nekaj časa porabi za 
zeliščarstvo; koprive, ki jih je 
nazadnje posušila, so najboljši 
lek za čiščenje ledvic in za 
zdravljenje nadležne putike, 
nam je povedala, ko smo jo 
obiskali. Vsakega obiska je ve
sela, najbolj pa obiskov svojih 
dveh sinov, štirih vnukov in 
treh pravnukov. Pa poštarja se 
tudi razveseli, zlasti ob četrt
kih. Ob četrtkih poštar zago
tovo pride, štirideset let je že 
tako. 

Na Novi tednik se je sčaso
ma navadila, navezala, in 
kljub suhim letom ni nikoli 
pomislila, da bi se mu odpove
dala. Poseben odnos ima tudi 

do časmka Svobodna misel (do 
nedavna borčevski T V 15). Pr
vo leto vojne je namreč v boju 
z okupatorjem padel njen mož, 
star komaj enaintrideset let, in 
Pavla je potem ostala sama 
z dvema majhnima otrokoma 
ter se kot kuharica v zdraviliš
ču v Laškem in v Rimskih To
plicah, pa v Brežicah in Šošta
nju, prebijala skozi življenje. 
In kaj v našem časopisu naj
prej in najraje prebira? »To so 
strani športa in kronike. Moja 
vnukinja je športnica, pa se 
zato tudi sama zanimam za 
šport in spremljam njena tek
movanja in dosežke. V kroniki 
pa prebiram o nesrečah, ropih, 
pa nočne cvetke in drugo. Tudi 
osmrtnice pregledam, pa v pi
smih bralcev me vedno zani
ma, če se je oglasil kakšen 
Laščan. Piav vsega res ne pre
berem, zagotovo pa vse naslo
ve, pa šale na zadnji strani,« je 

pripovedovala Pavla Erjavec, 
ki je večji del svojega življenja 
posvetila tudi bolnim, ostare
lim, zapuščenim, ubogim. 
Kmalu po končani vojni leta 
1945 je postala članica Rdeče
ga križa v Laškem, skrbela za 
vojne sirote, za dostavo živeža, 
za bolne in obnemogle. Za to 
delo je prejela vrsto priznanj 
RK. Danes je častna članica 
občinske organizacije RK La
ško in še vedno tudi članica 
ženskega pevskega zbora dru
štva upokojencev Laško. Lepa 
pesem jo še zlasti razveseljuje, 
mi pa smo jo te dni osrečili 
s spominsko verižico. »Veste, 
29. junija imam god, pa naj bo 
ta verižica za lep spomin in za 
moj god obenem,« nas je po
spremila do vrat in poklicala 
svojega mucka, ki se je spet 
nekje potepal. 

MARJELA AGREŽ 

Trnoveljski gasilci praznuielo 
Gasilci iz Tmovelj letos 

praznujejo sedemdesetletnico 
delovanja. Praznovanje te ča
stitljive obletnice se bo pričelo 
danes, v četrtek ob sedemnaj
stih, ko bodo gasilci organizi
rali tekmovanje v streljanju 
z zračno puško, na igrišču kra
jevne skupnosti Trnovlje pa se 
bo istočasno pričelo tudi tek
movanje v malem nogometu. 

Jutri bo slavnostna seja 
PDG Trnovlje, glavni del 
praznovanja pa bo v soboto. 
Vse skupaj se bo pričelo že ob 
šestih zjutraj z budnico po Tr
novi j ah, ob šestnajstih bo ve
rižna vaja gasilskih društev, 
ob sedemnajstih pa se bo pri
čela svečana prireditev s pode
litvijo priznanj, razvitjem pra

pora in otvoritvijo obnovljene
ga Gasilskega doma Trnovlje. 
Najbolj zabavno bo v soboto 
zvečer, ko bo velika gasilska 
veselica z ansamblom Igor in 
Zlati zvoki. 

Janko Pire, predsednik Ga
silskega društva Trnovlje, je 
nekaj dni pred pričetkom pri
reditve povedal: »Ta teden 
v bistvu praznujemo štirikrat
ni jubilej in sicer sedemdeseto 
obletnico gasilskega društva, 
otvoritev prenovljenega Gasil
skega doma, razvitje novega 
prapora in pa Florjanovo fre
sko na Gasilskem domu. V ob
novo Gasilskega doma, ki smo 
ga prenavljali dobro leto, smo 
vložili veliko truda, zato bi se 
rad zahvalil vsem tistim, ki so 

nam pri tem na kakršen koli 
način pomagali. 

V dom je vloženih preko 
12.000 delovnih ur, ob čemer 
so nam pomagali predvsem 
prijatelji, gasilci, delovne or
ganizacije in občina Celje. Še 
najmanj interesa za sodelova
nje so pokazali na občinski 
Gasilski zvezi Celje, kjer so se 
na povabilo k sodelovanju si
cer odzvali, vendar od tega so
delovanja potem ni bilo prak
tično nič. V glavnem je pro
blem denar. Toda, mislim, da 
smo trnoveljski gasilci sedaj 
dokazali, da se da v bistvu 
z malo sredstev in z ogromno 
dobre volje doseči marsikaj.« 

N-M. SEDLAR 

Društvo gradbenikov ne počiva 
Pretekli četrtek je Društvo 

gradbenih inženirjev in tehni
kov Celje (DGIT - Celje) prire
dilo strokovno ekskurzijo 
v Laško. Razmeroma malošte
vilna skupina članov si je ogle
dala nov kulturni dom, kjer 
sta bili organizirani dve pre
davanji: o razvoju Laškega kot 
gospodarsko, turistično in tudi 
kulturno uspešne skupnosti in 
predavanje o novih toplotnih 
izolacijah iz styrofoama, ki 
lahko dokončno odpravijo sla
bo mnenje o »nerešljivi pro
blematiki ravnih streh«. 

Po predavanjih so se grad
binci podali na gradbišče ho
tela Savinja, kjer so se sezna
nili s projektom adaptacije 
starega poslopja, ki vsebuje 
elemente kulturne dediščine, 
in si ogledali podrobnosti pri 
izvedbi gradbenih del. Name
ravali so si tudi' ogledati pred
videno gradnjo izvennivojske-
ga križišča ceste z železnico, 
vendar, žal, izvajalec del In-
grad Celje ni poslal nikogar, ki 
bi strokovno predstavil pro
jekt. 

Zadnji ogled v Laškem je bil 
namenjen Pivovarni, ki je po 
velikosti šesta v Evropi. Vzor
no urejeni obrati, ki so bolj 
podobni modemi zdravstveni 
ustanovi, so s svojimi spleti 

nerjavečih cevi in ogromnimi 
posodami za posamezne po
stopke močno impresionirali 
vse navzoče. 

Načrti za poživitev delova
nja dmštva: DGIT je strokov
no društvo gradbenikov, v ka
terega želimo povabiti vse 
gradbenike s celjskega območ
ja; pričakujemo, da bo nov Za

kon o dmštvih postavil DGIT 
na mesto v družbi, kot mu po 
strokovnem potencialu pripa
da; zagovarjamo idejo o grad
beni zbomici po vzgledu po
dobne organizacije v razvitih 
državah, katere člani bi s stro
kovnimi nasveti pomagali 
oblastnim organom. 

LEANDER LITERA 

Za iubilej gasilski avtomobil 
Osrednja prireditev polzelskih gasilcev ob 90-letnici delova

nja je bila minulo nedeljo. Slavnostni seji je sledila gasilska 
parada in prevzem gasilskega avtomobila, ki so se ga udeležili 
tudi predstavniki OGZ Žalec, gasilci sosednjih društev in šte
vilni krajani. O 90-letnici je govoril predsednik GD Polzela, Ivi 
Kotnik, blagoslov avtomobila je opravil domači župnik Jože 
Kovačec, krstila pa ga je s steklenico šampanjca in s tem 
predala namenu, Slavica Lešnik. Učenci OŠ Polzela so ob tem 
pripravili krajši kulturni program. Podelili so tudi več priznanj, 
posebno pa so se zahvalili še delovnim organizacijam, botrom in 
drugim, ki so kakorkoli pomagali. Ob jubileju so pripravili še 
vrsto drugih aktivnosti, na novem domu pa so urechli fasado in 
okolico. 

T. TAVČAR 

Najboljši na Šmarskem 
v Šentvidu pri Grobelnem so za konec tedna pripravili občin

sko gasilsko tekmovanje pionirjev ter mladincev. Sodelovalo je; 
53 enot iz vseh krajev občine, pri tem pa se je med pionirji 
najvišje uvrstila I. ekipa Kozjega, med pionirkami pa iz Pristave 
pri Mestinju. Med enotami mladincev se je najbolj izkazala 
ekipa Šmarja pri Jelšah, najboljše mladinke pa so prišle iz Polja 
ob So tli. Tekmovanje so pripravili v Občinski gasilski zvezi, 
v sodelovanju z GD Šentvid pri Grobelnem. 

BJ 

S pokali In cvetjem 
v spomin na 120-letnico gasilskega dmštva pripravljajo 

v Šentjurju razstavo Pokali in cvetje. Na ogled bo v razstavišču 
tovame Alpos, odprli pa jo bodo jutri, v petek, ob 17. uri. 
Razstavo si bo mogoče ogledati do 3. julija in to med 9. ter 19. 
uro. 

BJ 

Je to sploh krompir? 
Pa se je začelo. Narava že daje prve sadove, takšne in d m -

gačne. Mileni Hlačar iz Zabukovice se je zdel krompir v obliki 
triperesne deteljice tako zanimiv, da je vzela pot pod noge in ga 
prinesla v naše uredništvo. Zanimivo, da ga ni izkopala na njivi, 
temveč ga je kupila v njihovi prodajalni. E. M 

V letu visoke krajevne obletnice so v Sv. Štefanu na pokopališče pozabili. 

Sramota pri Sv. Štefanu 
v KS Sv. Štefan v šmarski 

občini so se letos lepo pripra
vili na slavje za 500-letnico 
prve omembe kraja, kljub te
mu pa so nekateri krajani 
ogorčeni. Pred dnevi nas je na 
zanemarjeno domače pokopa
lišče spomnil bralec, ki živi 
drugod, obiskuje pa grob svo
jih staršev v Sv. Štefanu. 

Nezadovoljstvo zaradi zane
marjenega zadnjega doma je 
seveda tudi med krajani. Ti 
namreč plačujejo grobnino, za 
ta denar pa pričakujejo ureje

no pokopališče. Sosednje po
kopališče v Zibiki je, na pri
mer, neprimerno lepše oskrbo
vano. 

Zato smo v soboto povpra
šali tajnika KS Sv. Štefan 
(bivši Vinski Vrh) Friderika 
Coklca, zakaj je njihovo poko
pališče tako neurejeno. Pove
dal je, da so se za urejanje po
kopališča dogovorili z nekim 
zasebnikom iz Obsotelja. Po
kopališče naj bi primemo ure
dili že prvi naslednji delovni 

dan, v ponedeljek torej, je še 
dodal. 

Pri vsem skupaj se je mogo
če vprašati, čemu razmah ne
katerih odličnih zasebnikov 
na področju pogrebno-poko-
paliških storitev. V obeh koz
janskih občinah je velika brez
poselnost, delo pa se kar ponu
ja. Ali bodo plačniki grobnine 
za čas, ko je pokopališče kaza
lo prav klavmo podobo, plači
la oproščeni? 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

AnImatorjI 
Slovenije 
v Zdravilišču 
Rogaška 

v Zdravilišču Rogaška 
so se 22. in 23. junija zbrali 
na delovnem srečanju ani-
matorji večine slovenskih 
zdravilišč. Po razpadu Ju
goslavije je to prvo sreča
nje take VTste v Sloveniji. 

Z namenom izmenjati 
znanje in izkušnje so ani-
matorjx pod taktirko prof. 
Tadeje Lazanski pripravili 
show program v Kristalni 
dvorani Grand hotela, ki je 
goste navdušil. 

S takim načinom zbliže
vanja animatorjev v okvim 
Sekcije animatorjev Slove
nije, želijo sodelujoči po
novno oživeti stike med 
vsemi, ki se aktivno ukvar
jajo z organizacijo prostega 
časa v slovenskih turistič
nih središčih. 

Cilj sekcije animatorjev 
je, poleg navedenega, pred
staviti zahtevnost poklica 
in nujnost prisotnosti le-
tega v našem prostom (v 
zahodni Evropi in severni 
Ameriki je danes poklic 
animatorjev eden najbolj 
cenjenih in hkrati najbolje 
plačanih). 

Zavest turističnih delav
cev, da je nujno strokovno 
vodstvo pri organizaciji 
preživljanja prostega časa 
gosta, tudi v Sloveniji če
dalje bolj prihaja do izraza. 

To čutijo predvsem gost
je, ki s svojim odzivom jas
no kažejo, da želijo več kot 
le klasično ponudbo sonce-
postelja-hrana, ki smo jo 
znali in bili pripravljeni 
ponuditi do danes. 

S. K. 



151 

Ponovljena prva noč 
Žalsko noč obiskalo 30 tisoč Uutll 

v š t i r inajst letni zgodovini 
Žalske noči se je letos, p rav i 
jo poznavalci , ponovila prva, 
izjemno uspešna pr i redi tev. 

Velik del zaslug gre seveda 
toplemu vremenu, obenem 
pa so v Žalcu zabeležili vel i
ko število obiskovalcev. 
V soboto se je po žalskih u l i 
cah sprehodilo dobr ih 30 t i 
soč obiskovalcev, v vseh t reh 
dneh p a p reko 40 tisoč. Na j 
več pr i redi tev se je v Žalcu 
zvrsti lo v soboto, osrednji 
dogodek p a je bila poleg no 
gometa in lepega ognjemeta 
še p a r a d a po žalskih ul icah. 

kjer so poleg domačih sode
lovali tudi češki in nemški 
godbeniki , mažoretke , k o 
njeniki ter Pivovarna Laško 
in žalska polni lnica Coca 
Cole. 

Med letošnjo Žalsko nočjo 
so preds tavnik i Žalca podp i 
sali posebno listino o sodelo
vanju s češkim Žatcem, p r i 
hodnje leto pa naj bi podob
no listino podpisal i še z nem
škim Geisenfeldom. 

Organizatorj i so letos za
beležili r ekordno število go
stincev, res pa je, da ti go 
stinci marsikje niso zmogli 

dovolj h i t ro postreči gostom. 
Menda pa letos prvič nihče 
ne ta rna , da je bil zaslužek 
slab in da se na takšn ih p r i 
redi tvah pač ne da služiti. 
Manj kot prejšnja leta se je 
na prizorišče prebilo k ra 
marjev. Dovolj zabave so 
v vel ikem luna p a r k u imeli 
tud i najmlajši, res pa je, da 
so cene žetonov v soboto po 
skočile ka r za sto odstotkov. 
Kakšnih posebnih cvetk 
z Žalske noci pa tokra t niso 
zapisali nit i policisti. 

IB 
Foto: EDI MASNEC 

Žalska noč je v savinjsko prestolnico v soboto privabila preko 30 tisoč ljudi. 

Turistična ifarta Podčetrtica 
Zdravilišče Atomske Topli

ce je izdalo Turistično karto 
Podčetrtka-Atomskih Toplic, 
ki je izšla v 10 tisoč izvodih. 
Največji zemljevid obsega šte
vilne kraje med Pristavo pri 
Mestinju, Golobinjekom ob 
Sotli, Lesičnim ter Zibiko in to 
v privlačnih barvah. 

Na manjših zemljevidih sta 
še ožje zdraviliško območje 
s posameznimi objekti ter po
krajina med Ptujem, Pohor
jem, Celjem, Posavjem ter Hr
vaškim Zagorjem. Podčetrtek 

je predstavljen v besedi v šti
rih jezikih, karto pa so okrasili 
z barvnimi fotografijami. Po
sebnost so podatki o številnih 
cestnih kolesarskih stezah 
s startom in ciljem v Atomskih 
Toplicah ter stezah za gorska 
kolesa, pešpoteh ter o oddalje
nosti Podčetrtka od večjih slo
venskih ter evropskih središč. 
Turistično karto je izdelal In
štitut za geodezijo in fotogra
metrijo FAGG Ljubljana, 
omogočili pa številni pokrovi
telji. 

BJ 

Po Atomsici še Rogašica vas 
V bližnji okolici zdravilišča 

Rogaška Slatina, na robu me
sta, se pripravljajo na izgrad
njo naselja Rogaška vas. 

Naselje bo v lepem okolju na 
robu Ratanske vasi, od osred
njega zdraviliškega dela pa 
oddaljeno približno dva kilo
metra. Namenjeno naj bi bilo 
predvsem starejšim občanom, 
za tretje obdobje življenja. 
V prvi fazi nameravajo zgradi
ti 30 hiš, velikih od 46 do 182 
kvadratnih metrov ter večna
menski objekt s trgovsko ter 

zdravstveno ponudbo. Vsaki 
hiši bi pripadalo tudi do tristo 
kvadratnih metrov zemljišča, 
prvih deset pa bi dokončali 
prihodnje leto. Ponudbo bi 
obogatili še s sprehajalnimi 
stezami čez Irje, do Bellevueja 
ter zdravilišča. Projekt pr i
pravljajo šmarski izvršni svet, 
podjetji Rogaška vas iz Ratan
ske vasi ter ljubljanski Imos. 
O načrtih za novo naložbo so 
podrobneje spregovorili pred 
dnevi na tiskovni konfei^nci 
v Rogaški Slatini. 

BRANE JERANKO 

Paša za oči - parada po Šlandrovem trgu. 

Operativni štab 
za cesto 

Za sanacijo ceste Šoštanj-
Bele vode, ki je zaradi plazu 
v preteklem tednu neprevoz
na, so v velenjski vladi že ime
novali operativni štab, ki ga 
vodi izvršnik Srečko Meh. 

Čimprej bodo poiskali vire 
financiranja za popravilo ce
ste, ki spada v občinsko pri
stojnost. Pripraviti bo potreb
no tudi oceno stroškov in 
predlog sanacije. 

Največji problem je sedaj 
dostop do Florjana in Belih 
vod, uraden obvoz je preko 
Mozirja, zasilno pa bi lahko 
usposobili tudi gozdno cesto 
v bližini. Obnova bo trajala 
vsaj mesec dni. 

US 

Namesto roditeljsicega sestanica 
Pretekli teden so se veselili malčki v mozirskem vrtcu. Skoraj bolj kot začetek počitnic so jih razveselile igre, v katerih so 

sodelovali njihovi starši in se tako vsaj malo naučili, kako se je potrebno igrati. Vzgojiteljice iz vrtca Mozirje so za zaključek 
šolskega leta namesto roditeljskega sestanka pripravile svinčnike, barvice, smetano in veliko pripomočkov za igranje, v goste pa so 
povabile tud, Ireno Vrčkovmk. URŠKA SELIŠNIKi 
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Po žoge z občutkom 
v netiello začetek evropskega prvenstva v košarki do 22 let — Meti Izbranci le tudi 
eHen nalboUšIh skakalcev Matjaž Clzel s Polzele 

Po svetovnem prvenstvu le
ta 1970 bo nedeljski začetek 
evropskega prvenstva mladih 
reprezentanc do 22 let največ
ja košarkarska prireditev pri 
nas, na kateri bosta zastopana 
tudi Comet in Kovinotehna. 
Prvi s pomočnikom trenerja 
Mitjem Tumškom, druga pa 
s Klemnom Zaletelom in kape-
tanom edinega savinjskega A-
1 ligaša Matjažem Cizejem. 

»V začetni peterki sta zane
sljiva samo Gorenc in Tušek, 
skupaj z Duščakom, Jovanovi-
čem, Kuncem in našo novo 
okrepitvijo Zaletelom pa tvo
rimo preostalo jedro reprezen
tance. Na turneji po Španiji 
sem začel dve tekmi in bil 
z igrami še kar zadovoljen,« je 
moštvo opisal Matjaž Cizej, ki 
je najstarejši reprezentant in 
edini rojen leta 1972. 

Košev na tekmah z Rusijo, 
Francijo in Španijo ni bilo ve
liko. Zakaj torej zadovoljstvo 
s formo? 

Eni so zadolženi za bolj po
udarjeno igro v napadu, drugi 
pa smo ključni v obrambi in 
pri skokih za odbitimi žogarm. 
Položaj v mladi reprezentanci 
in igralni čas, ki se giblje okoli 
20 minut, me ne motita in prve 
tekme v mariborski dvorani 
Tabor pričakujem dobro raz
položen. 

Domača reprezentanca je 
seveda nujno med favoriti. 
Kakšen je torej načrt? 

Kolajna bi pomenila uresni
čitev želja in ne bi se branil 
niti brona. Večina si želi še 
več, toda v Mariboru moramo 
biti vsaj drugi in se uvrstiti 
v finalni del četverice, ki bo 
v Ljubljani. Najbolj nevarni 
bodo Grki ter reprezentance 
Belorusije, Francije in Izraela. 
Naš adut bi morale biti polne 
tribune, zato že zdaj v Maribor 
vabim naše Hmelj boyse in se
veda druge navijače. 

V državnem prvenstvu ste 
bili po številu osvojenih žog 
v napadu drugi; od kod takšna 
uspešnost s samo 198 cm teles
ne višine? 

Centimetri se lahko nado
mestijo z boljšim občutkom za 
skok, predvidevanjem, kam se 
bo odbila žoga in dobro posta
vitvijo. Skozi vso sezono mi je 
vse dobro uspevalo, za moj na

predek pa sta bila zelo po
membna prihoda trenerja 
Zrinskega in nato še Petrano-
viča. Z njim sem v dvobojih na 
treningih veliko pridobil. 

Za Lebanom ste v A-1 ligi 
drugi najmlajši kapetan; je to 
v igri prednost ali dodatno 
breme? 

Spored tekem slovenske re
prezentance - nedelja: Beloru-
sija (15), ponedeljek: Izrael 
(16), torek: Grčija (17), sreda: 
Francija (20), četrtek: Finska 
(19). Za celodnevni program 
treh tekem je za odrasle vstop
nina samo 200 tolarjev, za 
otroke pa polovico manj. 

Kapetanski trak me ni obre
menjeval, saj je navsezadnje 
na igrišču vedno pet košarkar
jev in ni bilo nobenega poseb
nega pritiska. Naši uspehi so 
se doslej samo stopnjevali, 
v končnem seštevku ni bilo no
benega spodrsljaja in po tej 
plati nismo bili obremenjeni. 

Polzela bo jeseni pr\ič štar-
tala v evropskih pokalih. 
Kakšna je napoved? 

Z Evropo se še ne obreme
njujem. Pri žrebu sreča ne bo 
odveč in morda bi na startu 
lahko izločili kakšno ekipo, 
predvsem z vzhoda. Ligaški 
del evropskega pokala je naj 
brž nekoliko preveč oddaljen, 
v domačem prvenstvu pa bo
mo zanesljivo spet v vidnejši 
vlogi, čeprav bo težko ponoviti 
uvrstitev v finale pokala in 
polfinale prvenstvene konč
nice. 

Matjaž Cizej v sezoni 1994/ 
95? 

Študij elektrotehnike je pri 
koncu in najbrž se bom posve
til izključno košarki. Lani sem 
treniral praktično le enkrat na 
dan, jeseni pa bom podvojil 
obseg. Agresivna igra, poudar
jena obramba in moč so mi 
najbolj bhzu, zato sem bil med 
novembrsko turnejo mlade re
prezentance po ZDA med naj
boljšimi in podobnih iger si 
želim tudi v novi sezoni. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDO EINSPIELER 

Odmevni skoki čez ovire 
Dvodnevna konjeniška prireditev v preskakovanju ovir je na 

nekoliko prenovljenem in skrbno urejenem hipodromu v Škof ji 
vasi minila v znamenju zanimivih in izenačenih nastopov, saj je 
bilo v najbolj zahtevnih parkurji potrebnih tudi več baražev. 

Prireditelji so za najboljša posameznika prireditve izbraU 
Zoltana Kissa (Novo mesto) in Majo Novak (Velenje), v posa
meznih disciplinah pa so zmagali David Juhar t (Atomske 
Toplice) ter po dvakrat Uroš Kocbek (Maribor), Maja Novak in 
v najbolj zahtevnem parkurju MA z višino ovir 130 cm Ante 
Šimleša (Zagreb). Domače zastopstvo je najbolj navdušilo v šta
fetah dvojic, v katerih sta bratranca Andrej in Aleš Kučer (na 
sliki) za zmagovito kombinacijo Riossa-Kiss zaostala za vsega 
dve stotinki. 

Foto: EDO EINSPIELER 

Šoštanjčani 
premočno 
zmagaii 

v nedeljo je bila v ribniku 
v Savinjskem gaju, ki ga 
upravlja Ribiška družina Mo
zirje, zadnja tekma ZRD Celje 
v ribolovu. Sodelovalo je devet 
ekip. Zmagali so tekmovalci 
ekipe Paka I. iz Šoštanja, ki je 
v triurnem ribolovu ulovila 
52,120 kilogramov rib, pred 
laškimi (29.840 kg) in celjski
mi ribiči (22,740 kg). 

Končni ekipni vrstni red po 
petih tekmah: Paka L, Laško, 
Velenje, Paka II., Celje, Mozir
je, Šempeter, Voglajna in 
Ljubno. 

Zmagovalec med posamezniki, 
Silvo Koželjnik iz ekipe Paka 
H. Šoštanj, ki je na petih tek
mah ulovil 24,825 kg rib in 
osvojil 11 negativnih točk. 

Med posamezniki je nasto
pilo 30 tekmovalcev. Končni 
vrstni red: Silvo Koželjnik, Jo
že Detelbach, Dragan Visič, 
Robert Jedlovčnik, Zdenko 
Mikac, Miha Finkšt, Zvone 
Vincek, Robi Bačič, Branko 
Vreča, Jaka Bogadi, Roman 
Ramšak, Milan Kukič, Bojan 
Bačič, Vlado Mešič, Mile Kojc, 
itd. 

FRANJO BOGADI 

Košarkarske 
novice 

Polzele: Nika Kača je na 
predsedniškem položaju Kovi-
notehne SP minuli torek za
menjal Aleš lic, več nejasnosti 
pa je v zvezi z ekipo, ki bo 
v novo sezono štartala že 8. 
septembra s predkolom evrop
ske lige. Edini novinec je mla
di reprezentant Zaletel, odprti 
pa sta še obe mesti tujca. Pe-
tranovič vztraja pri triletni 
pogodbi in se zdaj nagiba 
k odhodu k Podbočju, nič pa še 
ni odločenega niti glede viso
kega Čeka. 

Slovenske Konjice: registra
cija mladinskega reprezentan-
ta Božiča se zapleta zaradi ul
timata Jezice, zato je Comet od 
mlade ekipe Olimpije na poso
do dobil branilca Sama Plev-
nika. Znani pa so tudi udele
ženci poletnega turnirja, ki bo 
od 8. do 10. avgusta: Smelt 
Olimpija, Iraklis, Croatia osi-
guranje in Zrinjevac. 

Celje: pred tednom dni je na 
ustanovni skupščini ženskega 
kluba pr\'i predsednik postal 
Franci Ramšak, dolgoročni cilj 
pa je postati udeleženec enega 
evropskih pokalov. Izpolnitev 
pogumnega načrta (uvrstitev 
med štiri najboljše slovenske 
klube) pričakujejo v petih le
tih in nekoliko računajo tudi 
na pomoč igralk Rogaške, 
predvsem Jezovškove. 

Šentjur: tesen poraz v kvali
fikacijah za popolnitev B lige 
vodstva Kemoplasta ni potrl, 
saj so na nedavni skupščini 
okrepili svoje vrste in bodo 
nadaljevali tudi z oživljanjem 
dela mlajših selekcij. V novi 
telovadnici želijo sčasoma po
noviti največje uspehe, ko so 
se pred leti borili za vrh II. 
SKL in računajo na igralske 
okrepitve iz bližnjih klubov. 
Ekipo je zapustil samo Agič, ki 
kot tujec nima več pravice na
stopa. 

Vaš intervju: Tomaž Jeršič 
V naslednji številki Petice 

bo na vprašanja bralcev odgo
varjal rokometni reprezentant 
Tomaž Jeršič, ki je tudi kape
tan državnega in pokalnega 
prvaka Celja Pivovarne Laško. 

Med predlogi so bili še atle
tinja Brigita Bukovec, hokejist 
Luka Simšič, kolesarja Valter 
Bonča in Iztok Melanšek, ko
šarkarji Matjaž Cizej, Boris 
Gorenc, Dušan Hauptman in 
Slavko Kotnik, nogometaš 
Mirza Golubica, plavalka 
Alenka Kejžar, rokometaš 
Uroš Šerbec, smučar Mitja 
Kune, telovadec Aljaž Pegan, 
voznik motokrosa Sašo ICra-
gelj in nekdanji atlet Roman 
Lešek. Za ponovni pogovor 
v Petici ste predlagali Alenko 
Dovžan, Katjo Koren, Jureta 
Koširja, Francija Petka, Špelo 
Pretnar in Rolanda Pušnika. 

Med bralce, ki so svoje vpra
šanje zastavili alpskemu smu-

carju Miranu Rauterju smo 
razdelili tri darilne bone 
v skupni vrednosti 6000 tolar
jev. Nagrajenci: Alenka Jaz-
binšek iz Planine pri Sevnici, 
Suzana Naglic iz Šentjurja in 
Metka Čadej iz Šentruperta. 
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Poletni skoki Robertov 
v Velenju so Itlll ¥ središču pozornosti trije Roberti: Cecon, Meglic In Kopušar ter Rolando Kallgaro 

Na tridnevni poletni reviji smučar
skih skokov je bilo v Velenju zbranih 
16 dobitnikov točk zadnjega svetov
nega pokala, med katerimi sta zelo 
opazno nastopila domačin Rolando 
Kaligaro in v tekmi na izpadanje Roni 
Kopušar iz Ljubnega. 

Prodorni prireditelji s svojo namero 
o največji poletni tekmi v Evropi niso 
docela uspeli, saj avstrijska reprezen
tanca zaradi skupnega treninga Gol-
derbergerju ni dovolila nastopa, naj
večje razočaranje pa so vsekakor zelo 

povprečni skoki Šakale. Velenjčani so 
kljub vsemu povsem upravičili zaupa
nje številnih sponzorjev (nagradni 
sklad je bil kar 25.000 mark), svoje pa 
so dodali še naši skakalci, ki jih je že 
vodil Ludvik Zaje. 

V seštevku obeh tekem je zmagal 
Cecon pred Megličem in Frasom, ki je 
imel z 80,5 metri tudi najdaljši skok 
tridnevne prireditve. Okoh 2000 gle
dalcev je v petek zvečer najbolj razži-
vel domačin Rolando Kaligaro, ki je 
bil četrti že po prvi seriji in premagal 

vrsto slovitih imen: Petka, Parmo 
(10.), Lunardija (17.), Ježa (20.) in Sa-
kalo (26.). 

Komaj 18-letni skakalec bo v novi 
sezoni skupaj s klubskimi sotekmo-
valci Petrom Čehom, Romanom Per-
kom in Igorjem Jelenom nastopal 
v nordijski kombinaciji, zato je njegov 
opazen nastop toliko bolj pomemben. 
Nedeljska tekma na izpadanje se je 
zanj končala že pred zaključnimi dvo
boji, vendar je nase opozoril mladin
ski reprezentant Robi Kupiiš ii i' i^ti 
selekciji je tudi Tomaž Mm Ki M 

V osmini-finala je izločil Dluhoša, 
nato izgubil s Parmo in Ježem (vsi 
Češka), v dvoboju za 7. mesto pa pre
magal Kladnika. 

Velenjčani so bili lahko torej zado
voljni tudi po tekmovalni plati, obe
nem pa že snujejo nove načrte. Ob 
skakalnici si želijo zgraditi žičnico, 
dvigalo do vrha zaletišča in prenoviti 
napravo do te mere, da bi dopuščala 
skoke okoli 100 metrov. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDO EINSPIELER 

Robi Meglic je uspešno letel skozi tekmo in za Petkom, Goderom ter Gostišo postal cetrii 
zmagovalec Challengerja. 

Najuspešnji udeleženec letošnje skakalne revije je Roberte 
Cecon. 

Mladi uspešni 
v tujini 

Mladi celjski športniki so 
minuli teden uspešno nastopili 
na igrah Alpe-Jadran v Burg-
hausnu in svetovnih igrah os
novnošolcev v Hamiltonu, 
z obeh tekmovanj pa so se vr
nili tudi z odličji. 

Najbolj uspešni slovenski 
udeleženec 6. mladinskih iger 
A-J je plavalec Goran Jurak, 
ki je v Nemčiji osvojil tri zlate 
kolajne (100 in 200 m prosto 
ter 4x100 m prosto) in bron 
v štafeti 4 x 100 m mešano. V tej 
četverki je plaval tudi Matjaž 
Kolčan, ki je še zmagal na 200 
m hrbtno in bil na polovico 
krajši progi četrti. V atletskem 
delu tekmovanj sta zmagali 
Tina Matul v šprintu in EUza-
beta Randjelovič v metu kop
ja, Anja Valant pa je bila četr
ta v daljavi in s štafeto 4x100 
m osma. 

Osnovnošolci so na 24. sve
tovnih igrah tekmovali v Ka
nadi, v konkurenci mladih iz 
29 mest iz treh celin pa je Se-
bastjan Pečar kot okrepitev 
ravenske štefete osvojil brona
sto kolajno. Druge uvrstitve 
na stometrskih progah: dečki 
- kravi: 7. Pečar, 10. Kampuš; 
prsno: 18. Jovanovič, 21. Pe-
trušič; delfin: 17. Kampuš, 19. 
Petrušič; hrbtno: 9. Pečar, 16. 
Jovanovič; 4 x 100 m mešano: 8. 
Celje; deklice - prosto: 10. U, 
Roš, 15. K. Roš; prsno: 19. U. 
Roš, 20. Bagari; delfin: 5. K. 
Roš, 19. Pečar; hrbtno: 25. Na-
gari, 26. Pečar; 4x100 m meša
no: 10. Celje. 

Čater k Rudarju 
Celjski rokometni reprezen

tant Tomaž Čater bo naslednjo 
sezono igral za Rudar, razlog 
za odhod pa je večja minutaža 
pri zasavskem prvoligašu. 

Vrste državnih prvakov so 
začasno zapustili še mladinski 

reprezentanti Lubej (Kodelje-
vo), Bilbija in Podpečan (oba 
Slovan), trajno pa Anžič, ki je 
prva okrepitev Gorenja. Ve
lenjčani v naslednjih dneh pri
čakujejo še desnega zunanjega 
napadalca Kneževiča (22 let, 
192 cm), ki se je lani iz Srbije 
zatekel na Ciper. Prihodi De-
niča, Vugrinca in Andrejiča so 
se izjalovili, najmanj pol sezo
ne pa bodo tudi brez odličnega 
Rozmana, ki pa že okreva po 
zahtevni operaciji kolenskih 
vezi. 

N A K R A T K O 
Na mednarodnem tekmova

nju v judu so na Sardiniji na
stopila zastopstva iz 15 držav. 
V kategoriji nad 66 kg Jemej -
čeva (Sankaku) zasedla 3. 
mesto. 

Državna prvaka v aeroral-
lyu sta spet Bauer in Gril (Ce
lje), ki sta v Slovenj Gradcu 
zmagala pred posadko Lu-
kanc-Kotnik. Četrta sta bila 
Glinška (vsi Velenje), sedma 
posadka Lakovič-Andrejaš 
(Celje) in osma Ravnak-Koro-
šec (Konjice). 

Zaradi lažje poškodbe miši
ce je Miro Kocuvan odpovedal 
nastopa na dveh mitingih 
v Angliji, udeležba na EP na 
Finskem pa ni vprašljiva. 

Na uvodnem turnirju letne 
lige v odbojki na mivki je 
v Mariboru med ženskami 
zmagala ekipa Cetisa, ki jo se
stavljajo izključno tuje igralke 
(Tolmačeva, Kibireva, Adžovi-
čeva, Bajdakova) in zato na
stopa izven konkurence. 

Daniel Pavlinec je na odpr
tem prvenstvu Italije v plava
nju za invalide zmagal na 50, 
100 in 200 m prosto, na 50 
m delfin pa je bil tretji. 

Na kolesarskem maratonu 
Pranja je bil Golčman sedmi, 
Vodlan (oba Bike) pa deseti. 

Prireditelji maratonskega 
pohoda Celje-Logarska dolina 
so ob dnevu državnosti tretjič 
organizirali klasični maraton 
(42,195 km), ki se ga je udele
žilo 57 tekačev in 11 tekačic. 
Zmagal je Župane (Mislinja) 
pred Mulejem (Celje) in Be-
dračem, pri ženskah pa Pug-
Ijeva pred Švigljevo (vsi Vele
nje) in Smodiševo (Celje). 

FTAN^RAMA 
Smučarski 
skoki 

Velenje 9 4 
Nočna tekma za 8. rudarsko 

svetilko: 1. Cecon (Ita) 231,5 
(79, 79), 2. Krompolc (Češ) 
229,0 (77, 80), 3. Fras (Ilirija) 
221,0 (78, 77,5), 4. Kaligaro 
(Velenje) 217,0 (77, 76), 5. Pe
tek (Stol) 216,0 (77, 76) . . . 13. 
Kopušar (Ljubno) 204,0 (74, 
74), 33. Kolenc 179,5 (70,5, 
68,5), 39. Jerman 91,5 (71,5), 
44. Čeh 86,5 (68,5), 60. Jelen 
75,5 (63), 61. Iršič75 (63,5), 72. 
Zorko 48 (52), 73. Tovornik 
(vsi Velenje) 44,5 (51,5). 4. 
Challencer: 1. Meglic (Slo), 2. 
Parma (Ceš), 3. Fras, 4. Kopač 
(oba Slo), 5. Cecon (Ita), 6. Jež 
(Češ), 7. Kopušar, 8. Kladnik 
(oba Slo) itd. 

Mali nogomet 

MNZ Celje 
9. kolo: Alo Alo-Sportklub 

2:5, Blato-Štraus 9:1, Z. Gu-
ček-Juventus neodigrano, Be-
har-Rebus 16:4, D. želja-
Goldhorn 1:0; 10. kolo: Sport-
klub-Goldhorn 5:1, D. želja-
Rebus 4:6, Behar-Juventus 0:3 
bb, Z. Guček-Straus 6:4, Bla-
to-Alo Alo 4:5. Vrstni red: Alo 

Alo, Sportklub (tekma manj) 
18, Blato, Štraus, Goldhom 
10, D. želja 9, Rebus 8, Juven-
tus 6, Z. Guček 5, BEhar (tek
ma manj) 2. 

Kegljanje 

Območna liga 
Moški - skupina A: Konjice 

23, Kovel 21, Izletnik 18, Tim 
Laško 17, Ljubno 16, Kovinar 
(Š) O, Obrtnik 6, Avto Celje 2; 
skupina B: Dobrna 22, Kovi
notehna 21, Metka 18, Žična, 
Rogaška 17, RŠD Emo, Petrol 
8, Komcel 0; končnica za prva
ka: Dobrna, Konjice 6, Kovi
notehna, Kovel 0; od 5. do 8. 
mesta: Metka 11, Tim Laško, 
Izletnik 5, Žična 3: od 9. do 12. 
mesta: Rogaška, Ljubno 8, Ko
vinar (Š) 6, RŠD Emo 2; od 13. 
do 16. mesta: Petrol 10, Kom
cel 7, Avto Celje 6, Obrtnik 1. 

Borbene igre: Laško 1966, 
Emo 1957, Petrol 1924, Kovi
notehna 1839, ZDKC 1815, 
RŠD Emo 1792, Komcel 
1 1753, Komcel (ž) 1645, Cetis 
1602, Komcel II 1523. 

Hokejisti v evropsifi ligi 
Po številnih zapletih in različnih sta

liščih okoli alpske lige v hokeju se je 
nedavni sestanek predsednikov naci
onalnih zvez v Bolzanu za naše najboljše 
klube Jesenice, Olimpijo, Inntal in Bled 
končal z vključitvijo v novustanovljeno 
evropsko ligo, ki jo bo vodila mednarod
na zveza n H F . 

Evropska liga se bo začela 10. septem
bra, igralna dneva sta torek in sobota 
(oktobra bodo zaradi avstrijskega prven
stva tekme samo ob torkih), 29 klubov iz 
sedmih držav pa je po regionalnem klju
ču razdeljenih v štiri skupine. Celjani so 
v Donavski skupaj z Olimpijo, Bledom, 
finalistom končnice avstrijskega prven

stva EC Grazom, WEV Dunajem in slo
vaškim šampionom Slovanom iz Brati
slave. 

Zmagovalec se bo neposredno uvrstil 
v polfinale, dmgouvrščeno moštvo pa 
dodatne kvalifikacije s predstavnikom 
Jadranske skupine, v kateri so tudi Jese
ničani. Celjani so z razpletom zadovoljni, 
trener Krikunov pa je zaradi močnejše 
konkurence (Avstrijci na svetovnem pr
venstvu igrajo v skupini A, Slovaki pa 
v skupini B) predlagal prihod še bolj 
kvalitetnih tujcev, ki bodo imeli pravico 
nastopa tudi v evropski ligi. 

Celjani bodo s pripravami začeli 15. 
julija, natančen program pa še ni znan. 

Sodelovanje v poletni ligi na Bledu še ni 
potrjeno, saj organizatorji še dolgujejo 
denar za lansko zmago. Alternativa je 
turneja po Rusiji, kjer naj bi igrali s pete
rico najmočnejših ekip, ena izmed mož
nosti pa je še vedno gostovanje v Kanadi. 

Inntal bo okrepitve predstavil 6. avgusta 
na hokejski noči, prvo tekmo v Mestnem 
parku pa bo odigral štiri dni zatem proti 
Olimpiji. 

Zaradi evropske lige bo spremenjen pro
gram državnega prvenstva, dopolnitve 
pa bodo usklajene šele v naslednjih 
tednih. ŽELJKO ZULE 

Pubiikum za uvod 
dvakrat doma 

Žalec je bil minulo soboto 
tudi nogometno obarvan, saj 
so se v hotelu Golding in bliž
nji okolici vrstile prireditve 
v okviru Dneva slovenskega 
nogometa, vrhunec pa je bilo 
seveda žrebanje parov za novo 
prvenstvo v prvi in drugi ligi 
ter za pokal. 

Številke klubov je izžrebala 
najboljša slovenska športnica 

minulega leta Brigita Bukovec 
(levo), med najbolj odmevnimi 
pa je bil predlog, da bi v sezoni 
1995/96 z uvedbo desetčlanske 
lige klubi za zmago dobili po 
tri točke. Pubiikum bo za uvod 
v novo prvenstvo dvakrat za
pored igral na Skalni klet; 7. 
avgusta bo štartal proti Svo
bodi, moštvo Rudarja pa z go
stovanjem pri Mariboru. Dru-

goligaši bodo začeli teden dni 
pozneje z lokalnim derbijem 
Dravinja-Steklar, enajsterica 
Ere Šmartno pa bo gostila no
vinca Dravo. Zaključni del po
kalnega tekmovanja se bo s 1. 
kolom (do četrtfinala ne bo 
povratnih tekem) začel že 31. 
julija, najboljše ekipe zadnjih 
treh sezon Maribor, Olimpija, 
Pubiikum in Mura pa so nosil
ci in se do polfinala ne morejo 
pomeriti med seboj. Zanimi
vejši pari: Ljubljana-Publi-
kum, Triglav-Rudar, Dravi-
nja-Impol in Aluminij-Papir-
ničar. 

Foto: EDO EINSPIELER 
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Vzrok požara je bil požig 

22. junija je okoli 15. ure zagorelo na gospodarskem poslopju 
v Lenartu pri Gornjem Gradu, ki je last Janeza Z. 

Kriminalisti in policisti, ki so si ogledali mesto požara, so 
ugotovili, da je ogenj podtaknil lastnikov oče, ki se je tudi 
trudil, da bi gasilcem in domačinom onemogočil gašenje in 
reševanje. V požaru je zgorel del ostrešja, lesena stena in manjša 
količina sena in slame. Materialno škodo so ocenili na 600 tisoč 
tolarjev. Uspešno so gasili gasilci PGD Gornji Grad in Ljubno 
ob Savinji. 

Prijet vlomilec 
Policisti so na Temeljno javno tožilstvo v Celju poslali kazen

sko ovadbo zoper 18-letnega Aleksandra K. iz okolice Šmaija. 
Osumljen je desetih vlomov v različne objekte in odvzema 
kolesa z motorjem. Kradel je predvsem denar in tehnične pred
mete. 

M. A. 

Ložnica je tudi 
nevarna 

Po potoku Ložnica se je, 
minulo soboto popoldne 
v bližini Arje vasi, z vodno 
blazino vozil šestletni Dejan 
P. iz Celja. V to lmunu je p a 
del z blazine, to pa je videl 
fantkov oče in skočil za njim 
v vodo. Na žalost pa očka 
Radojko P. ne zna plavat i , 
za to se je v 3 met re globoki 
Ložnici začel utapl ja t i . S in
ka in očka so na suho poteg
nili ostali kopalci , ki so opa
zili nevarnost . Ker pa je bil 
Radojko P. pod vodo okoli 10 
minut , so mu življenje reše
vali in rešili v celjski boln iš 
nici. 

Traktor 
pokopal 
voznika 

Smrtna nesreča s trak
torjem se je pripetila minu
lo nedeljo popoldne na 
Križnem vrhu na Šmar
skem. Tega dne je 56-letni 
Jože Lesjak s kmetijskim 
traktorjem (brez varnostne 
kabine) in z nakladalko po
biral seno. Ker je med de
lom traktor drsel, je t rak
torist stroj ustavil, potem 
pa je nakladalka, skupaj 
s strojem, pričela drseti 
vzvratno po klancu navz
dol. Med drsenjem je na
kladalko obrnilo prečno na 
strmino, traktor se je pri 
tem prevrnil in pod sabo 
pokopal Jožeta Lesjaka. 
Bil je na mestu mrtev. 

mini KRIMICI 
Emotat 

v sredo, 22. junija dopoldne, 
je neznani storilec iz skladišča 
gotovih izdelkov Emo Etema 
ukradel 11 štiridelnih komple
tov posode emoton v skupni 
vrednosti okoli 300 tisoč to
larjev. 

Družinski pretep 
v okolici Braslovč je prišlo 

v sredo, 22. junija zvečer, do 
dmžinskega prepira. Marjan 
B. (47) se je tako razburil, da je 
pretepel mamo, očeta in ženo. 
Starša sta morala zaradi po
škodb k zdravniku in potem 
v celjsko bolnišnico, kjer so 
ugotovili, da gre pri obeh za 
hujše telesne poškodbe. 

Ukradeni mercedes 
v p)etek ponoči je neznani 

storilec ukradel osebni avto
mobil mercedes 300 E, sive 
barve, reg. št. CE Sl-663, ki je 
stal na parkirišču na Kocbe
kovi uUci v Celju. Vozilo, ki je 
last firme Gala trade iz Celja, 
je vredno okoli dobrih 5 mili
jonov tolarjev. 

Zažgal JI Je avto 
Ivan T. iz Šmiklavža na Mo

zirskem je prejšnji četrtek 
opazil, da stoji pred garažo av
to znamke yugo, ki ga je tam 
pustila njegova sestra. Ker je 
Ivan s sestro sprt, se je znesel 
nad avtomobilom tako, da je 
s cepinom razbil vsa stekla in 
poškodoval pločevino. Ker pa 

se mu je zdelo, da to še ni do
volj, je sedel na traktor in 
z njim potiskal sestrin avto 
navzdol po pobočju. Po pri
bližno petdesetih metrih se je 
Ivan utrudil in zbral še toliko 
moči, da je vozilo, vredno oko
li 320 tisoč tolarjev, zažgal. 
Oškodovanec je Anton B. iz 
Radmirja. 

Okradena Natalija 
v noči na nedeljo je neznani 

storilec vlomil v butik Natali 
v Rimljanki v Celju. Ukradel 
je okoli 100 kavbojk, 20 šport
nih copat in več kosov lahkih 
oblačil ter nekaj modnih do
datkov. Lastnica lokala, Nata
lija Č. iz Celja, je oškodovana 
za več kot milijon tolarjev. 

M. A. 

Bilo je 
prepozno 

Krajani Le tuša so 26. 
junija popoldne v reki 
Savinji opazili telo dekl i 
ce, devetletne Selme I. iz 
Velenja, ki je prosto p la 
valo v smeri toka. Takoj 
so jo potegnil i iz vode in 
pričeli z oživljanjem, žal 
pa je deklica umrla k m a 
lu potem, ko so jo p r ipe 
ljali v velenjski zd rav
stveni dom. 

Neznani vzrok 
Na magistralni cesti v Voj-

niku se je, v sredo, 22. junija 
ob 00.40 uri, pripetila nezgo
da, v kateri je ena oseba utrpe
la hude telesne poškodbe, 
gmotna škoda pa znaša okoli 
450 tisoč tolarjev. 

Ashim Halitaj (31) iz Slo
venskih Konjic je vozil osebni 
avtomobil iz smeri Arclina 
proti Vojniku. Ko je na rav
nem delu ceste pripeljal do 
stanovanjske hiše Celjska ce
sta 51, je iz neznanega vzroka 
zapeljal v levo, preko vozišča 
na bankino, nato pa na trav
nato površino, kjer je trčil 
v kapelo in ostal vkleščen 
v vozilu. Iz objema pločevine 
so ga rešili delavci Zavoda za 
požamo vamost iz Celja, 
v bolnišnico pa so ga odpeljali 
s hudimi telesnimi poškod
bami. 

Pa je res čisto brez potrebe 
Srečko Šoferko je oni dan 

peljal avto po Kersnikovi ulici 
v Celju, pred bolnišnico zavil 
desno in peljal po Oblakovi ter 
zavil levo na Kosovelovo ulico, 
ki je po vsej svoji dolžini, od 
križišča z Levstikovo pa do 
Centra interesnih dejavnosti, 
enosmerna. Pred CID-om je 
svojega konjička parkiral in jo 
mahnil peš proti bolnišnici. Pa 
se je v istem križišču, tokrat 
kot pešec, skoraj zaletel v pro
metni znak, ker ga tam pač ni 
pričakoval. Sploh pa ne takš
nega, ki bi ga opozarjal, da 
stoji v križišču s prednostno 
cesto. Da je Oblakova pred
nostna, to že drži, ni pa mu 
bilo jasno, zakaj se morajo 
vozniki pred omenjenim zna
kom ustaviti, ko pa v to smer 

sploh ne smejo voziti. Pro
blem, ki ga je žgečkal, je za 
nekaj časa spustil z vajeti, 
v najbližjem bifejčku pa je, kot 
po navadi, naročil bitter le-
mon, ki ga je srkal po slamici. 
Končno pa se mu je le posveti
lo. Prometni znak »križišče 
s prednostno cesto« je tam po 
pomoti! Pri sosednji mizi pa 
ga je nek možakar še poučil, 
da vseh prometnih znakov pač 
ni treba jemati resno. Eni so 
zato, da opozarjajo, zapovedu
jejo in prepovedujejo, drugi so 
pa zato, da se jim ljudje smeji
jo, četudi gre za navadno po
zabljivost tistih, ki prometne 
znake postavljajo in (ko niso 
več potrebni) odstranjajo. 

Foto: EDO EINSPIELER 
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• Prejšnji četrtelc popold
ne je Josip sporočil, da 
imajo na vrtu na Ojstrici 
tako bučno glasbo, da ni za 
zdržat. Policisti so prisluh
nili in ugotovili, da je bilo 
vse skupaj res preglasno. 
• V četrtek zvečer pa se je 
slabo godilo Ivanki, ki jo je 
enkrat focnil njen soprog, 
ki pa se za soproga ne bo 
več dolgo izdajal. Ivanka 
pravi, da ga ima zadost. 
• Gostinka Majda je v če
trtek zvečer prijavila, da 
ima v svojem lokalu v sre
dišču mesta nekakšne pro
bleme. Potem se je ugotovi
lo, da je Majdino tegobo 
povzročil zaklenjeni WC, 
ki je, zato ker je bil zakle
njen, močno motil enega iz
med gostov. 
• V soboto ob 00.20 je An
drej sporočil, da ne prenese 
več glasbe, ki se gromko 
razlega po prireditvene 
prostoru blizu njegove hiše 
in spalnice. Intervencijska 
skupina je potem stopila do 
vodje ansambla in mu na
ročila, naj bo nekoliko tišji, 
saj se v Celju vendarle do
gaja teden, posvečen rado
stim turizma. 
• Ksenija je v soboto ob 
00.45 javila na policijo, da 
ne more spati, ker nasproti 
Vrtnice stoji avto, v avtu pa 
je radio, ki je preglasen. 
Policist je počivajočega 
voznika Andreja opozoril. 
Andrej je ubogal. Ksenija 
je zaspala. 
• Na avtobusni postaji 
v Celju naj bi se v nedeljo 
za zajtrk stepli štirje pete
lini. Res so bili štirje prete
pači: Danilo K. in njegov 
prijatelj sta tepla dva dru
ga možakarja. Danilo bo 
šel za kazen k sodniku za 
prekrške, za nasilniško ob
našanje pa nemara tudi na 
sodišče. 
• Policisti so v nedeljo po
noči prejeli obvestilo, da 
v hišnem stopnišču na Tu-
barjevi sedi okrvavljena 
ženska. Marija je bila krva
va zato, ker j o ' j e udaril 
Marjan. 

M. A. 

Osem minut rušilnega hudournika 
Deroča votla le Fllsovim v Globokem prizailejala ogromno škotio 

V ponedeljek, 20. junija po
poldne, je bilo na Celjskem ne
urje, ki je najmočneje zajelo in 
prizadelo občino Laško. Zara
di tega so bile na nekaterih 
lokalnih cestah, na regionalni 
cesti Rimske Toplice-Jurklo-
šter ter na magistralni cesti 
Laško-Rimske Toplice tudi po 
dve uri in dlje trajajoče zapo
re. Hudourniki so namreč na 
vozišča nanosili večje količine 
gramoza, zemlje in skal. 

Kot kaže, je nesreča najbolj 
prizadela dve generaciji Fliso-
vih, ki živita v dveh hišah, sta
ri in novejši, v Globokem pri 
Rimskih Toplicah. Hudournik, 
ki je divjal v tem kraju, je Fli-
sovim povzročil za okoli 250 
tisoč nemških mark gmotne 
škode. Poplavljena je bila hiša, 
v kateri živita Flisova ata in 
mama, vodna ujma je udarila 
v garažno steno in jo dobesed
no podrla, uničila je inventar, 
stroje, orodje, tehnične pripo
močke in še marsikaj drugega 
v hiši, kjer živi sin Stane Flis 
s svojo družino. Hiša, v kateri 
sta živela njegova starša, pa je 
v notranjosti povsem uničena. 
Naravna katastrofa te vrste je 
Flisove tokrat že tretjič priza
dela: prvič hudourniška v letu 
1988, leta 1990 je poplavo pov
zročila narasla Savinja, naj 
huje pa je bilo zdaj. Ko je Sta
ne Flis leta 1975 zaprosil za 

gradbeno dovoljenje na neko
liko višji legi, stran od hudo
urniškega potoka, dovoljenja 
za to lokacijo ni dobil. 

»Tistega ponedeljka sem se 
s prijatelji, jadralnimi padalci, 
odpravil jadrat. Pa sem na ne
bu zagledal sumljiv oblak, ki 
me je odvrnil od te namere. Ko 
sem se vračal proti domu, je že 
malce deževalo, kar naenkrat 
pa se je vsulo deževje in s hr i
ba se je pričela valiti voda. Za
slišal sem strašen ropot kame
nja po hribu in kasneje po 
vodnih kanalih. Skočil sem do 
matere in očeta, ki sta oba sta
ra in bolna in ju še zadnji t re
nutek rešil tako, da sem ju po
tisnil ven skozi stransko hišno 
okno. Vodni val je raztreščil 
vrata in me vrgel po hiši, v ne
kaj minutah je bila hiša mojih 
staršev v vodi do višine skoraj 
dveh metrov, poplavljeno je 
bilo tudi v moji hiši, kjer je 
nepoškodovana le gornja eta
ža. Hudournik, ki je drvel po 
strugi potoka s Povčenega, je 
s sabo nosil in po dvorišču od
lagal kamenje, ogromne skale, 
cela izruvana drevesa, ogrom
ne gmote blata. Ker zamašeni 
stranski kanal ob moji garaži 
ni mogel požirati vode, je bila 
poplava tu. Zasuto je bilo prav 
vse do ceste ob železnici, pa 
tudi cesta je bila zaradi nano
sa skal in kamenja nekaj ur 

neprevozna. Na srečo so kma
lu po končani ujnai prihiteli na 
pomoč sosedje, prijatelji, ga
silci iz Rimskih Toplic. Z de
lovnim strojem zdaj saniramo 
teren, da bo spet prehoden. 
Zelo malo je tistega, kar smo 
lahko rešili in kar se bo dalo še 

uporabiti,« nam je minuli pe
tek pripovedoval Stane Flis, ki 
mu res ni zameriti, ker nima 
več volje, da bi še enkrat gra
dil, obnavljal, vse na novo ku
poval in se ob vsakem močnej
šem deževju bal, da ga takšna 
nesreča spet ne doleti. 

V Nivoju so ocenili, da bi 
trajna ureditev potočne struge 
oziroma kanalov ob Flisovi hi
ši stala okoli 300 tisoč nem
ških mark. Bržkone bi bila 
gradnja nove Flisove hiše na 
novi, ugodnejši lokaciji, precej 
cenejša. MARJELA AGREŽ 

Nekatere skale, ki so zamašile kanal, so bile težke tudi tono in več. 

S hriba za hišo se je hudourniška voda s skalovjem in drevjem vred valila proti glavni cesti. Pohištvo, stroji, posoda, vse je bilo v vodi in blatu. 

PROMETNE NfZGODE 
Nesreča v križišču 

v križišču Mariborske in 
Kidričeve ceste v Celju se je, 
v sredo, 22. junija zvečer, pri
petila nezgoda, v kateri je bila 
ena oseba hudo ranjena, gmot
na škoda pa je majhna. 

Ivan Bincl (52) iz Zadobrove 
pri Celju je vozil osebni avto
mobil iz smeri Čopove ulice 
proti zahodni obvoznici. V kri
žišču z Mariborsko cesto je za
vijal v času, ko je na semaforju 
zanj gorela zelena luč, v tem 
času pa je iz smeri Kidričeve 
ceste po kolesarski stezi pripe
ljala kolesarka, 67-letna Tere
zija Robnik iz Celja, ki je vozi
la naravnost v smeri obvozni
ce. Voznik Bincl je s sprednjim 
desnim blatnikom trčil v kole
sarko in jo zbil po vozišču. 

Na levo polovico 
ceste 

Na lokalni cesti v Podkraju 
se je, v sredo, 22. junija po
poldne, pripetila nezgoda, 
v kateri sta bili ena oseba hu
do in ena lažje ranjeni, gmotna 
škoda pa znaša okoli 230 tisoč 
tolarjev. 

Roman Novak (20) iz Pod-
kraja je vozil osebni avtomobil 
iz smeri Velenja proti Podkra-
lovico ceste v trenutku, ko je iz 
nasprotne smeri pripeljal voz

nik osebnega avtomobila, 41 -
letni Stanislav Grabnar iz Ve
lenja. V trčenju se je voznik 
Grabnar hudo, Novak pa lažje 
telesno poškodoval. 

Trčil v pešca 
Na Gregorčičevi ulici v Ce

lju se je, v četrtek, 23. junija 
dopoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je hude poškodbe utr
pel pešec. 

Marko Frank (18) iz Šent
jurja je vozil osebni avtomobil 
po Gregorčičevi ulici proti 
Ljubljanski cesti v Celju. Ko je 
pripeljal do zaznamovanega 
prehoda za pešce, je trčil 
v pešca, 58-letnega Franca 
Grobelška iz Buč, ki je prečkal 
vozišče s Frankove desne 
strani. 

Spet nesreča 
v Črnovi 

Na magistralni cesti v Črno
vi se je, v četrtek, 23. junija 
popoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri se je hudo telesno po
škodoval kolcsar-otrok. Škode 
za vozilih je za okoli 80 tisoč 
tolarjev. 

Karel Planko (64) iz Velenja 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Velenja proti Celju. Ko 

je začel prehitevati skupino 
treh kolesark, je voznica kole
sa, 9-letna Dragica, nenadoma 
zavila v levo, tako da jo je 
Planko zadel. Otrok je s kolesa 
padel po vozišču. 

V jarek 
Na regionalni cesti v Koz

jem se je, v petek, 24. junija 
dopoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba hudo 
ranjena, na vozilu pa je škode 
za okoli 80 tisoč tolarjev. 

Anton Teržan (39) iz Ješovca 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Lesičnega proti Bistrici 
ob Sotli. Ko je v Kozjem pripe
ljal v bližino stanovanjske hiše 
Kozje 190, je v blagem desnem 
ovinku zapeljal na levo in čez 
rob ceste v obcestni jarek. Pri 
trčenju je voznik z glavo uda
ril v vetrobransko steklo ter se 
pri tem hudo poškodoval. 

Otrok pred avto 
Na magistralni cesti v Ro

gatcu se je, v soboto, 25. junija 
dopoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba hudo 
telesno poškodovana. 

Nena Potočnik (34) iz Trlič-
nega je vozila osebni avto iz 
smeri Rogatca proti Dobovcu. 
Ko je pripeljala do hiše Roga
tec št. 175, je z njene leve stra
ni čez vozišče stekel 14-letni 
Jan iz Rogaške Slatine. Vozni
ca je sicer zavirala, toda trče
nja v otroka, ki je utrpel hude 

telesne poškodbe, ni mogla 
preprečiti. 

Poškodovani kolesar 
Na lokalni cesti v Panečah 

se je, v soboto, 25. junija do
poldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bil hudo ranjen voz
nik kolesa. Gmotna škoda na 
vozilih znaša približno 60 t i
soč tolarjev. 

Kolesar Jakob (10) iz Paneč 
je v Panečah vozil po klancu 
navzdol in pripeljal v levi ne
pregledni ovinek ter zapeljal 
na levo polovico vozišča. 
V tem trenutku je iz smeri Lo-
kavca pripeljal voznik osebne
ga avtomobila, 37-letni Drago 
Falnoga iz Žalca, oba voznika 
sta zavirala, a je do trčenja, 
kljub temu prišlo. 

Moped začel goreti 
Na lokalni cesti v Čreskovi 

se je, minulo soboto popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
en udeleženec utrpel hude te
lesne poškodbe. 

Henrik Dobnik (36) iz Zavr-
ha nad Dobrno je vozil kolo 
z motorjem iz smeri Zavrha 
proti Socki. Ko je pripeljal 
v neposredno bližino stano
vanjske hiše Socka št. 53, je 
zapeljal v grm na desni strani 
vozišča, od tam pa levo čez vo
zišče in v obcestni jarek. Pri 
padcu je kolo z motorjem za
gorelo, pri tem pa je ogenj za
jel tudi mopedista, ki so ga. 

hudo ranjena in opečenega, 
odpeljali v celjsko bolnišnico. 

V jarek In v drevo 
Na lokalni cesti v kraju 

Rudnica se je, v soboto, 25. ju
nija ponoči, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba hudo 
ranjena, na vozilu pa je škode 
za okoli 100 tisoč tolarjev. 

Vincenc Debelak (60) iz Ra
dovljice je vozil osebni avto
mobil iz smeri Rudnice proti 
Virštanju. V bližini stanovanj
ske hiše Rudnica št. 5 je pri 
vožnji po klancu navzdol za
peljal v obcestni jarek in nato 
trčil v drevo. Hudo poškodo
vana je bila sopotnica, 59-let-
na Ivanka Debelak iz Radov
ljice. 

Neprevidni mali 
kolesar 

Na magistralni cesti v Vele
nju se je, v nedeljo, 26. junija 
dopoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je hude poškodbe utr
pel voznik kolesa. 

Viktor Auberšek (57) iz Ve
lenja je vozil osebni avtomobil 
po Šaleški cesti v smeri Šale-
ka. Ko je peljal po Stanetovi 
ulici, je okoli 50 metrov pred 
odcepom za bencinski servis 
nenadoma z njegove desne 
strani s pločnika na vozišče 
pripeljal 10-letni kolesar Ar-
min iz Velenja, ki je bil pri 
trčenju huje ranjen. 

Zdrs avtomobila 
Na lokalni cesti v Belih vo

dah se je, v ponedeljek, 27. ju
nija dopoldne, pripetila nez
goda, v kateri sta bili dve osebi 
hudo ranjeni. 

Barbara Atelšek (50) iz To-
polšice je vozila osebni avto
mobil iz smeri Belih vod proti 
Florjanu. Ko je v Belih vodah 
pripeljala v blagi desni ovinek, 
je zapeljala z vozišča na trav
nik in nato v grmičevje, tam pa 
je vozilo zdrsnilo 12 m globoko 
na dovozno cesto in se prevr
nilo na levi bok. V nezgodi sta 
se hudo telesno poškodovala 
voznica in njen 10-letni sin. 

Trčila v mopedista 
Na regionalni cesti v Prista

vi se je, v ponedeljek, 27. juni
ja popoldne, pripetila nezgo
da, v kateri je bila ena oseba 
hudo ranjena. 

Darko Kamenšek (28) iz 
Nezbiš je vozil kolo z motor
jem po lokalni cesti iz smeri 
Nezbiš proti Pristavi pri Me
stinju. Ko je pripeljal v križiš
če z regionalno cesto v Prista
vi, je zavil v desno v trenutku, 
ko je iz smeri Sodne vasi pri
peljala voznica osebnega avto
mobila, 22-letna Dubravka 
Bere iz Pristavnice. V trčenju, 
ki je sledilo, je voznik Kamen
šek utrpel hude poškodbe. 

M. A. 



Bogovi ljubilo 
vesele ljudi 
y Loki pti Žusmu so Imeli šaljivci kongres. Novi teHnlk pa le dobil deselilsočega 
naročnika 

Vse je bilo tako, kot mora 
biti za takšen dogodek, kot je 
kongres stranke šaljivcev No
vega tednika, ki je bil, zdaj že 
drugikrat po ustanovitvi, mi
nulo nedeljsko popoldne v Lo
ki pri Žusmu. 

Bogovi so očitno takšnim, ki 
dobro v srcih mislijo in ki so 
zidane volje, naklonjeni. Zato 
je bilo vreme, da bi ga človek 
vikal, na prizorišču pa se je 
zbralo več kot dva tisoč ljudi, 
domačinov in onih, ki so prišli 
v Loko z domala vseh kozjan
skih koncev, pa s ptujskega in 
Savinjske doline ter od dru
god. In kot smo slišali ob treh 
popoldne, ko naj bi se kongres 
pričel, a se je to zgodilo šele 
čez dvajset minut, so zamudo 
povzročile kolone vozil, ki so 
se pomikale proti Loki. Ja, do
ber glas seže v deveto vas, so 
že davno ugotovili prednamci. 

Potem se je začelo. Edi Mas
nec, ki si je za svojo voditelj-
sko družico izbral Jožico 
Skorja, je z odra napovedal 
prvo kongresno dejanje, ki pa 
ga je bilo mogoče kar hitro do
volj dobro slišati, pa tudi za
vohati, ko se je pokadilo iz sta
rih izpušnih cevi. Na prizoriš
če so prispeli old timerji, 
osmero spoštljivo starih mo
tornih koles in njih ponosnih 
lastnikov. Atrakcija je dvigni
la na noge staro in mlado, naj
več aplavza pa je bil deležen 
Janez Šibal iz Ponikve, ki je 
za jahal svojega laurin&kleina 
z letnico izdelave 1905, ki da
nes velja za najstarejše motor
no kolo na Slovenskem. Na 
koncu motorne povorke pa 
smo videli še starega dobrega 
fiatovega topolinčka. 

Še bolj zares pa se pričelo 
potem, ko se je prireditvenemu 
prostoru bHžala konjskov-
prežna povorka vseh sodelujo
čih kongresnikov z enim ta 
gmašnim in enim lojterskim 
vozom. Na ta gmašnem je bil 
sam častni predsednik Stran
ke šaljivcev, gospod Ivan 
Slave Leben s strankino sekre
tarko, mlado in brhko Slavico 
Planko, ki je, tako kot se za 
predsednika spodobi, pozdra
vil množico strankinih privr
žencev in zabrenkal na svojo 
kitaro. 

Vesele in okrogle 
Kot prvi med nastopajočimi 

so na oder prišli Stari znanci 
iz Štor z Jožetom Knezom na 
čelu, ansambel, ki je bil včasih 
sila popularen in iskan povsod 
tam, kjer se je ženilo in možilo, 
veseljačilo, plesalo. Ko so 
fantje svoje odšpilali, pa je 
med občinstvom spet zavrelo. 
Večina je vstala, nekateri so 
stopili na klopi, nekaj se jih je 
začelo drenjati proti odru. Edi 
je napovedal Jureta Krašovca, 
lansko osebnost leta na Celj
skem, ki ga mnogi poznajo po 
njegovih oddajah Iz domačih 
logov na Radiu Celje in repor
tažah v Novem tedniku. Zdaj 
so ga imeli priložnost videti in 
slišati v živo, enako igrivega in 
iskrivega, kot ga dolga leta 
poznajo iz njegovih pripove
dovanj o starih običajih in še
gah, ki prav po njegovi zaslugi 
ostajajo nekakšna vez med 
preteklostjo in sedanjostjo. 
Pripovedoval je o legendi - Vr-
hovskem Anzeku s Svetine. 
Potem je na oder stopil tisti 
Bernard iz Hramš pri Galiciji, 
ki meh svoje harmonike razte-
guje že dobrega pol stoletja, pa 
je Bernard Jovan tudi na ne
deljskem kongresu povedal, da 
je za SVOJO prvo frajtonenco 
moral skupaj spraviti š t in-

najst kilogramov suhih gob, 
toliko je bila takrat njegova 
harmonika vredna. Nekaj za
bavnih je potem iz rokava 
stresal klarinetist in humorist 
Karli Artiček-Korl, ki je imel 
ob sebi pomočnika Francija 
Žureja iz Javorja pri Slivnici, 
smeh pa sta izzivala tako, da 
sta stala: eden na kratkih in 
drugi na dolgih nogah. Točka, 
imenovana Franček in Korl, je 
bila zares ena najbolj za
bavnih. 

Novi tednik spoštuje zvesto
bo in zato svoje zveste naroč
nike vsak teden obiskuje ter 
pogovore z njimi beleži na ča
sopisnih straneh. Med kon
gresnim občinstvom je bila tu
di gospa Amalija Reberšak iz 
Štor, ko je stopila na oder in iz 
Edijevih rok prejela zlato spo
minsko verižico, pa je poveda
la, da je naročnica Novega 
tednika od leta 1948 dalje. Da 
ima najraje nočne cvetke, pa-
zapise o klošarjih, stran šaljiv
cev pa je sploh njeno najljubše 
branje, je povedala. In ob kon
cu prireditve, je bila prav 
Amalija tista, ki je »delila« 
srečo, saj je žrebala med sto 
novimi naročniki Novega ted
nika. 

Zapel je še kvartet Svit, za 
tem pa na oder stopil Jože Bo-
horč iz Slivnice, znani in pri
ljubljeni humorist in menda 
edini slovenski poklicni muzi-
kant, ki mu je v Loki štango 
držal Bojan Bezgovšek. Hu
moristka in zvesta članica 
Stranke šaljivcev, Janja Kajt-
na iz Laškega, je smeh izvab
ljala tako, da je govorila in 
zraven kazala, tako kot so ve
levale šale, ki jih je pripovedo
vala. Da je Robert Zupan 
z Vranskega pravi mojster na-
rodnozabavne glasbe, pa tudi 
humorja, kot smo lahko slišali, 
je ponovno dokazal s svojim 
ansamblom tudi na nedelj
skem kongresu. Meh harmoni
ke sta raztegnila še brata 
Stanko in Rudi Vrčkovnikova 
iz Šoštanja. Rudi pa je tudi 
tisti rokodelski mojster, ki je 
za kongres Stranke šaljivcev 
sam doma izdelal spominske 
pokale. Pravi »vicmaher« in 
ljudski muzikant na harmoni
ki je tudi Janez Gradišnik iz 
Svetine, mnogi pa vedo pove
dati, da sta z Vrhovskim Anze-
kom »dala skozi« največ ohce-
ti, ki so se zgodile na Svetini in 
daleč naokrog. Humorist in 
harmonikar Franček Vinder iz 
Vinske gore je na kongresu po
žel mogočen aplavz, saj je to
krat pel v duetu kar sam s se
boj, ko je na visoko potegnil za 
njo in se na nizko spustil za 
njega v narodni Al' me boš kaj 
rada imela. Ko so ga pred dav
nimi leti vabili v partijo, pa je 
povabilo, da bi bil komunist, 
odklonil z besedami: »Ne mo
rem, sem že humorist.« 

Številka 1 0 . 0 0 0 Je 
bila v krilu 

v Loki pri Žusmu, na dru
gem kongresu Stranke šaljiv
cev, je Novi tednik dobil 10-
tisočega naročnika. V skrinji
ci, ki je vabila v druščino naših 
naročnikov, se je nabralo na
tanko sto naročilnic, mi pa 
smo jih za »magično« številko 
potrebovali samo še trideset. 
Začelo se je žrebanje: najprej 
smo izžrebali 27 dobitnikov 
majic Novega tednika, 9.999 
naročnica in s tem dosmrtna 
(brezplačna) naročnica Nove
ga tednika je postala Magdale

na Urlep iz Žalca, najbolj na 
široko pa se je sreča nasmeh
nila domačinki Tereziji Dra
me. Kot 10-tisoča naročnica 
Novega tednika je iz rok odgo
vornega urednika Novega ted
nika, Branka Stamejčiča, pre
jela videorekorder in barvni 
televizijski sprejemnik. Izžre
bali smo še 10.001 naročnika, 
ki bo naš časopis do smrti pre
jemal brezplačno, ta sreča pa 
je doletela Branko Dragosla-
vac iz Lažišč pri Dobju. Zakaj 
je bila v nedeljo sreča najbolj 
mila ženskam', so se mnogi 
spraševali, nevoščljivca pa 
med veselimi ljudmi ni bilo ni
ti enega samega. Največja sre
ča pa je prišla zares v prave 
roke. Terezija Drametova ima 
doma star črnobel televizor, 
o kakšnem videorekorderju pa 
je lahko le sanjala. 

Edi Masnec, duša šaljivega 
gibanja v Stranki šaljivcev, je 

bil ob koncu res izžet od na
pornega vodenja kongresa, a je 
bil tudi eden tistih, ki je bil 
najbolj zadovoljen, da je tudi 
letošnja prireditev lepo uspe
la, tudi (ali pa predvsem) po 
zaslugi številnih Lokoprižu-
smank in Lokoprižusmanov 
ter soorganizatorja. Gasilske
ga društva iz Loke pri Žusmu. 
Od takrat, ko je nastala Edije-
va zamisel o strani šaljivcev 
v Novem tedniku, sta pretekli 
dve leti in pol. Nastalo je pra
vo gibanje, ki ima danes že 
okoli 500 članov. Kdo bo pri
hodnje leto gostitelj tretjega 
kongresa Stranke šaljivcev pa 
je za zdaj še neznanka. Za to 
prednost se že danes poteguje
jo številni kraji na Celjskem. 
Na svidenje na tretjem kon
gresu veselih in poštenih ljudi, 
kjer koli že bo! 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDO EINSPIELER 

Častni predsednik Stranke šaljivcev, Ivan Slave Leben, je ob prihodu povorke takole pozdravljal 
zbrano dvotisočglavo množico. 

Old timerji so bili atrakcija predvsem za mlade in najmlajše. 
Janez Šibal, ponosni lastnik old timerja, najstarejšega motori] 
Slovenskem. 

Edi In Jožica 
Jožica: »Edi, Edi, kaj si ga pa lomili Zakaj si okrog ušes ves 

povezan?« 
Edi: »Veš to je pa tako, ko pa moramo dedci danes vse sami 

postoriti. Hlače sem si peglal, ko je zazvonil telefon, pa sem 
namesto slušalke dvignil peglezn.« 

Jožica: »Že razumem, samo... kaj pa je bilo z drugim 
ušesom?« 

Edi: »Veš, to je bilo pa potem, ko sem hotel poklicat reše
valce.« 

Jožica: »Pa prst imaš tudi obvezan...« 
Edi: »No, to se je pa zgodilo potem, ko sem hotel ubiti 

nadležno muho na steni.« 
Jožica: »Pa si jo zadel?« 
Edi: »Klinca!... žebelj je bil tam.« 
Jožica: »In oko imaš tudi vse črno?« j 
Edi: »Veš, to je pa od takrat, ko sem hotel eno punco ven iz 

vode potegnit« 
Jožica: »Pa te Je ona na oko?« 
Edi: »Kje pa. Žena meje, kije vstopila v kopalnico v trenutku, 

ko sem vlekel deklino iz bane.« 
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k šaljivec Franček Vinder ni odnehal še potem, ko je svoj uradni nastop že opravil. 

v pogovoru z desetisočo naročnico Novega tednika Terezijo Drame, ob njej pa sta '•. 
številkama 9.999 in 10.001, Magradalena Urlep in Branka Dragoslavac. Zadaj je \ 
nejčič, odgovorni urednik Novega tednika, ki je izročil nagrade. i 

Kdo bi bil lahko bolj primeren na čelu povorke, kot je bil to ansamber Bobija Zupana? 

Delček množice dvatisočib ljubiteljev smeha in pristne domače glasbe. 

Čindarasa, bum na vaški veseiici 
Dekle, le na okrog, nič si šparaj nog! 
če se boš šparala, ne boš nikol moja! 

(štajerska ljudska) 

Poleti, ko so dnevi dolgi in 
noči tople, je bil, kot je tudi 
dandanes, čas za veselice. Go
tovo so bili takšni družabni 
dogodki v vseh časih in ob raz
nih priložnosti, a veselice 
v pravem pomenu besede so se 
začele v časih nastajanja dru
štev, ki so za svojo dejavnost 
potrebovala dohodek. Dobili 
so ga lahko s članarinami, pro
stovoljnimi prispevki, darili in 
s prirejanjem veselic. Bile so 
tudi manjše vaške zabave, kot 
recimo »bali« v Gornjegraj-
skem okolišu ali ples v vaški 
gostilni, kjer so godca sproti 
plačevali, vendar so bile vese
lice nekaj drugega, skrbno pri
pravljene, preračunljive in 
največkrat tudi uspešne. Pri
rejali so jih gasilci, lovci, pev
ska in prosvetna društva. 

Razumljivo, da so bile vese
lice najbolj pristne v večjih va
seh, kjer je bil farni sedež, ne
kaj gostiln, šola in - recimo 
— gasilsko društvo, ki je potre
bovalo najprej prostore, potem 
orodja, uniforme in na koncu 
še p rapor . . . 

Zlasti so bile imenitne vese
lice v trgih in mestecih, kjer so 
se vsi poznali, v večjih mestih 
so bile zabave že stanovske. 

V trgih in mestecih je bilo vse
ga po malem, a zato bolj izra
zito in predvidljivo. Vse te po
sebnosti so imeli prireditelji 
pred očmi, ko so načrtovali 
vsebinski del veselice, saj česa 
takšnega brez dobrega odbora 
ni bilo mogoče izpeljati. 

Najprej so določili dan, na
vadno soboto ali nedeljo. Poiz
vedovali so, brskali po spomi
nu in prelistavali pratike - za
radi vremena. Da bi bilo tve
ganje čim manjše. 

Poletne veselice so bile na 
prostem, sredi vasi ali trga, re
cimo pod krošnjami lip ali ko
stanjev, na dovolj prostornem 
kraju, kjer so postavili »tanc-
pod«, naokoli pa razpostavili 
mize s klopmi, stojnice za kra-
marijo, lectarja, medičarja in 
dobitke za srečelov. Društva 
so vpregla ženski svet, da so 
pripravile ves potreben kinč 
za okrasitev plesnega odra, 
včasih tudi celotnega veselič-
nega prostora. Postavili so tu
di manjše mlaje s pozdravnimi 
napisi. Ker so računali, da se 
bo veselica potegnila v noč, so 
se oskrbeli tudi z lučmi, daleč 
nazaj z baklami in lampiončki 
s svečami - kasneje, z elektri
ko, je bilo lažje. 

Navadno so na veselicah to
čili podarjeno pijačo ali pa so 

jo kupili po nizki ceni in spo
četka točili boljšo sorto, poz
neje pa tudi kaj slabšega. Po
gosto so zaradi tega nastali 
hudi spori, če so vinokusci pri
šli prireditelju na »švindl«. 
V dneh pred takšnim dogod
kom je po vsem kraju dišalo 
kot o veliki noči. 

Za veselice so navadno naje
li pihalne godbe ali pa večje 
godčevske skupine, ki so bile 
dovolj hrupne, da so odprt 
prostor obvladovale, kajti 
pred desetletji še ni bilo ozvo
čenj, pa je morala godba pre
glasiti ves direndaj. Harmoni
ka je pravzaprav mlad instru
ment, ne šteje dosti čez sto let. 
Pred njo je tudi na svatbah 
igralo po pet ali še več muzi-
kantov, navadno iz večjih 
godb izdvojene skupine. 

S plesom so prireditelji veli
ko zaslužili. Vrstili so se ra
zlični plesi, predvsem valčki, 
ko so morali pari odkupiti ple
sišče. Na voljo so bili cvetlični 

ples, ko so plesalci kupili ple
salkam šopke, »gavtrožo« ali 
nageljček. Drugič je bilo treba 
ob vstopu na plesišče kupiti 
lectov srček, pa spet kaj dru
gega, recimo jabolko, poma
rančo. Na ograjeno plesišče se 
je bilo težko vtihotapiti, a je 
bilo tudi sramotno. Dlje ko je 
trajala veselica, več omamnih 
hlapov je bilo pod lasišči in 
bolj se je bohotil napuh. Kak
šen veljak je odkupil ples zase 
in za svojo plesalko in dokler 
ni dovolil drugim, ni šel nihče 
na deske. Je pa to storil čim 
prej, če je bil bolj štorast ple
salec. Toliko, da se je postavil 
pred vsemi. Nekdanja manira 
godcev je bila, da so igrali po 
nekaj »štiklcev« ene plesne vr
ste. Ce je bil valček, potem na
vadno niso nadaljevali še 
s polko. Tako je bil marsikdo 
obvarovan zadrege, če kakšne
ga plesa ni obvladal. 

Domiselni prireditelji so tu
di na druge načine »segali 
v žepe« obiskovalcem. Sicer pa 

so navadno največ zapravili 
ravno tisti, ki so veselico pri
pravili. Srečelov je bil že ome
njen, lep prihodek je vrgla ša
ljiva pošta. V poštarje oprav
ljeni člani društva so prodajali 
kolikor se da hecne dopisne 
karte in jih tudi raznašali na
slovnikom. V ta namen so 
omizja poimenovali z imeni 
vasi, hribov, cvetlic ali kakor
koli že. Ker so se pač večinoma 
vsi poznali, so poštarji našli 
tudi tavajoče naslovnike. Po
tem je bil »zlata jama« šaljiv 
zapor. Na kakšnem vidnem 
mestu so zbili nekakšen večji 
kumik, v njem klopi ali »prič
ne« , ogvantali »arest—moj stra«, 
žandarja, včasih še pisarja, in 
potem je zadeva stekla. Da je 
koga žandar aretiral, je bilo 
treba plačati določen znesek. 
Aretirani je moral vzeti vse 
skupaj za šalo in je žandarju 
sledil v ječo. Tam je čakal, da 
ga je kdo odkupil. Za dvakrat
no ceno se je, recimo, lahko 
odkupil po določenem času tu
di sam. V arestu so bile tudi 
pijače po dvakratni ceni. Lju
dje so drug drugega dajali za
pirati iz najrazličnejših po
bud. Ta bi se vsaj za en ples 
rad znebil tekmeca, drugi spet 
zakonca, tretji je imel spet 
kakšne druge zamere. Tudi iz 
čiste ljubeznivosti in naklo
njenosti je kdo odrajžal 
v arest, največ pa kar tako, iz 
gole šale, kajti takšna prilož
nost je bila mogoča le na vese
lici. 

Ko je bilo vse skupaj dovolj 
ogreto, ko je sladko vince za
meglilo razumnost in vzpod
budilo tekmovalnost, so na
vadno razglasili licitacijo po
sebej odbranih daril, pa tudi 
kupljenih vabljivosti. Na lici
tacijo so dali — za primer - sicer 
malo vredno prekajeno svinj
sko glavo, potem po nekaj po
tic, med katerimi ni smela 
manjkati tista iz županove hi
še, pečenega petelina, kak sod
ček vinčka, skratka kaj užit
nega in ne preveč vsakdanje
ga. Licitacije so potekale na 
dva načina: z dvigovanjem ce
ne do zadnje ponudbe, ko je 
dobitnik plačal vso licitirano 
vsoto, ali pa z dodajanjem na 
kup, ko je vsak položil razliko 
med že doseženo in ponujeno 
ceno. Pri prvi obliki sta se vča
sih zgrebla dva prikrita ali tu
di vsem znana nasprotnika do 
nerazumnih višin. Ponos, tr
ma, kljubovalnost, podprta 
z navij aštvom in maligani, so 
družno vsipavali potok cvenka 
v društveno blagajno. 

Zato je tudi šlo, mar ne? 
Se je pa malone vsaka vese

lica končala s prerekanjem in 
tepežem, včasih pa so na svoj 
račun prišli tudi zmikavti. Ne
kaj takega se je zgodilo pred 
desetletji laškim gasilcem. Ta
tovi so blizu prizorišča podta
knili ogenj in potlej v zmedi 
ukradli eno od priročnih bla
gajn. 

Na veselicah včasih ljudi ni
so spravljali v nejevoljo 
z vstopninami, preden so si 
sploh našli prostor in družbo. 
Raje so jim pripravili domisel
ne družabne igre, pri katerih 
so rade volje sodelovali in za
pravljali denar. 
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Oživljeni razbojnik Guzaj 
Sobotnega Guzajcvega ve-

seljačenja, velike nove prire
ditve ob Slivniškem jezeru, 
se je udeležilo približno dva 
tisoč obiskovalcev. Veselja-
čenje je trajalo od dopoldne
va pa vse do polnoči. 

Otroci so imeli posebno 
veselje z oživljenim razboj 
n ikom Guzajem, ki se je p r i 
peljal s kočijo. L a h k o so r i 
sali , pisal i spise, izdelovali 
kipce, lu tke ter lesne izdelke, 
za k a r so si prislužili lepe 
nagrade . Na popoldansk i 
Korajži velja je najbolj nav 
duši la 8-letna Šent jurčanka 
Lavra Pešeničnik, ki jo poz
namo že z otroškega pevske
ga festivala. Odras lemu mo
škemu svetu je bila najbolj 
všeč popoldanska modna re 
vija šent jurskih modn ih iz
delkov s skupino iz Dramel j . 
Med obiskovalci je bilo tud i 
precej zanimanja za špor t -
no-zabavne igre. V zabav
n e m delu sta se pomeri l i ek i 
pi Ponikve in Slivnice, bolje 
so se odrezali domačini . 
V teku ob jezeru je zmagal 
Tomo Ferar ič s Koroškega, 
na kolesarski tekmi pa Šen t -
jurčan, dr. Dragiša Čolovič. 
Zanimanje je vzbujala tud i 
preds tavi tev lokostrels tva 
ter kanujev, ki so jo p r i p r a 
vili koroški špor tniki . S reč 
ko Medved z Dolge gore pa je 

otroke prevažal z zmajem. 
Zadovoljni so številni ob i 

skovalci, po drugi s t ran i pa 
tud i s t rokovnjaki posebne 
projektne skupine za razvoj 
podeželja v občini Šentjvu:, 

ki sodeluje z ravenskim s tu
diom Nov'na. Tam so Guza-
jevo veseljačenje pripravl jal i 
dalj časa, namenjeno pa je 
bilo za promocijo Sl ivniške-
ga jezera. V k ra tkem naj bi 

pr ipravi l i podobno pr i red i 
tev še za pot rebe Ponikve. 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

Prihod razbojnika Guzaja je vzbudil veliko zanimanje. 

Bled na Ponikvi 
Na Srečanje ¥ moji deželi 

Ponikvo pri Grobelnem, 
kjer so korenine Antona Mar
tina Slomška, pomembnega za 
obstoj slovenstva, so v nedeljo 
obiskali Slovenci iz društva 
Bled v Essnu. Dan Srečanja 
v moji deželi so preživeli 
v druženju s Ponkovljani, ki so 
jim pripravili prisrčen 
sprejem. 

Rojake iz Essna je posebej 
pozdravil Vili Zatler iz KS Po
nikva, udeležili so se maše 
v znamenju slovenskega dr
žavnega praznika in nedelj
skega srečanja, po njej pa je 
bil na sporedu združen kultur
ni program essenskih Sloven
cev ter Ponkovljanov. Gorenj
sko ter štajersko folkloro sta 
predstavili skupini društva 
Bled ter Trta z Doljge Gore pri 
Ponikvi, prisluhnili pa so tudi 

novemu ponkovskem komor
nemu zboru ter oktetu z Dolge 
Gore. Rojaki so si z zanima
njem ogledali ponkovsko žup
nijsko cerkev, pomemben kul
turni in verski spomenik, po
vezan s Slomškom. Tam jim je 
o Slomšku pripovedval doma
či župnik Miha Herman. 

Rojakom so popoldan pred
stavili še zanimivi ponkovski 
kmetiji in sicer v mlečno pro
izvodnjo usmerjeno Žnidarje-
vo na Dolgi Gori ter Podkraj-
škovo zajčjo farmo v Hotu-
njah. 

Srečanje so organizirali Slo
venska izseljenska matica, 
Svetovni slovenski kongres, 
ponkovsko turistično-olepše-
valno društvo in nmogi priza
devni krajani. 

BRANE JERANKO 

Šolniki bodo prodajali 
v telovadnici II. osnovne šo

le Rogaška Slatina večkrat po
tekajo zanimiva športna tek
movanja, zato želijo na šoli 
gledalcem ponuditi tudi bre
zalkoholne pijače, v bistriški 
šoli pa bi radi pripravljali to
ple obroke tudi za zunanje 
abonente, zato so na obeh šo
lah sprožili postopek za spre
membo statuta. 

Šmarska vlada je pretekli 
teden že soglašala s spremem
bo, jutri naj bi se odločili še 
poslanci občinske skupščine. 
Na vladni seji za tovrstno de
javnost na šolah niso imeli po
sebnega razumevanja, nazad
nje pa so vendarle privolili. 

Seveda so predstavniki obeh 
šol pojasnili, zakaj so se odlo
čili za tovrstno ponudbo. Na 
tekme v telovadnici II. osnov
ne šole gledalci prinašajo pija
čo s seboj, embalažo pa odvr
že j o kjerkoli. V bistriški os
novni šoli pa bi na ta način 
rešili kadrovski višek; tople 
obroke bodo ponudili delav
cem podjetja v soseščini. 

Na občinskem sekretariatu 
za družbene dejavnosti so ugo
tovili, da v drugih šolah šmar
ske občine za tovrstno dejav
nost ni zanimanja. BJ 

Darujte kril 
Rdeči križ Slovenije pri

pravlja julija na celjskem ob
močju krvodajalske akcije 
v Šmarju pri Jelšah ter v Vele
nju. V Šmarju boste lahko da
rovali kri 25., v Velenju pa 28. 
in 29. julija. 

Rečica vabi 
Na Rečici ob Savinji je že 

vse nared za 15. tradicionalno 
turistično prireditev Od lipe 
do prangerja, ki bo jutri, v pe
tek, 1. julija, in v soboto, 2. 
julija. 

Ena izmed osrednjih točk 
prireditve je podelitev priz
nanj najboljšim izdelovalcem 
zgomjesavinjskih želodcev. 
Prireditev se bo pričela jutri, 
v petek, ob 19. uri, ko bodo 
v rečički osnovni šoli odprli 
razstavo likovnih del Lize Lik 
ter hkrati razstavo, na kateri 
bodo prikazali rokodelce na 
domu - štira. 

Sobota je osrednji priredi

tveni dan, v prvem delu name
njen predvsem športu. Tako se 
bo ob 8. uri pričel teniški tur
nir Kim, ki bo trajal še v nede
ljo. Ob 9. uri bodo svoj prispe
vek k tradicionalni prireditvi 
dali šolarji, ki se bodo pomeri
li v športnih igrah, popoldne 
ob 15. uri pa ženske ekipe 
v malem nogometu. 

Ob 20. uri pa se bo na rečič-
kem trgu z Večerom pod trško 
lipo začel osrednji del priredi
tve s kulturnim programom, 
razglasitvijo najboljših izdelo
valcev zgomjesavinjskih že
lodcev in ognjemetom. 

US 

Na Sv. Štefanu so se izkazali 
v KS Sv. Štefan, kjer se spo

minjajo 500-letnice prve 
omembe kraja, so za konec 
tedna pripravili razstavo 
o nekdanjem življenju. V tem 
odmaknjenem kraju šmarske 
občine, do nedavnega imeno
vanem Vinski Vrh, se je ohra
nilo marsikaj zanimivega. 

Za zbiranje starih predme
tov so se pred meseci zavzeli 
v tamkajšnji osnovni šoli. Vo
dja šole Frida Užmah je po
prosila za pomoč starše učen
cev. Največ gradiva je zbrala, 
ko se je kar sama odpravila od 
hiše do hiše. V šolskih prosto

rih so tako lahko v živo pred
stavili, kakšna je bila nekoč 
pristna stara kmečka hiša, ne
kakšna dnevna soba s krušno 
pečjo, posteljo, omizjem ter 
bogovim kotom. Na razstavi je 
bilo mogoče videti poleg roč
nih del tudi stare fotografije, 
nekdanji denar, stare knjige 
ter celo steklo iz slovite glažu-
te v Loki pri Zusmu. V živo so 
se predstavili tudi domači ro
kodelci: Terezija Mohorko je 
izdelovala umetne rože, Anton 
Selič grablje, Ivanka Selič je 
predla, Štefan Recko obvlada 
staro ročno stružnico, Simona 

Dobršek je izdelovala domači 
sir, medičar Franc Smole pa je 
predstavil panje ter satnice. 

Na sobotni otvoritvi so 
v kulturnem programu nasto
pili šolski folkloristi, upoko
jenski pevski zbor, harmoni
kar Anton Užmah ter ljudski 
pevki Ivanka Johan ter Marica 
Trbovc. Folklorno obarvana 
prireditev je vzbudila precej 
zanimanja, gre pa vsekakor za 
eno najboljših v zadnjih 
tednih. 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

Na Zlati ladji 
Za šolarje je najbolj veselo, ko zaključijo šolsko leto. Nekaterim učencem, pa tudi staršem, 

pK)kvarijo veselje slabe ocene, pa kaj bi tisto. Na Ponikvi sta dmštvo prijateljev mladme m 
osnovna šola za konec šolskega leta pripravila prireditev Zlata ladja 94. 

Tam so se učenci predstavili s pevskimi točkami, skeči, igranjem na sintesizer ter plesom. 
Povabili so tudi mladi pevki, Majo iz Šentvida ter Polono iz Šentjurja. Prireditev je vodila 
učiteljica Jelka Krampi, za glasbeno spremljavo je poskrbel učitelj glasbe Mitja Mastnak, sceno 
pa so pripravili mladinci. Članice dmštva prijateljev mladine so za otroke napekle peciva. 
Prireditev so končali s plesom. _^ , A. K. 

Martini - modna trgovina v Žalcu 
Za zahtevnejše kupce, ki se 

radi kakovostno oblačijo in 
zato odhajajo po nakupih v tu
jino, je Cveta Praprotnik od
prla v Žalcu na Šlandrovem 
trgu 14 modno prodajalno 
Martini. Prihranila jim bo pot, 
pa tudi denar, saj so cene ena
kih izdelkov v tujini celo višje. 
Znane firme Oxer, Umberto, 
Paul&Shark in druge so po
rok za kakovost raznih majic 
s kratkimi in dolgimi rokavi, 
puloverjev, hlač, park, suknji
čev in seveda modnih dodat

kov. Cene so glede na kakovost 
konkurenčne, kar lahko potr
dijo tisti, ki poznajo cene ena
kih izdelkov v tujini. Omogo
čajo nakup s kartico Activa in 
plačilo na dva čeka v vrednosti 
nad deset tisoč tolarjev. Odpr
to imajo v.sak dan od 8. do 19. 
ure, ob sobotah pa do 12. ure. 
Telefon: 714-232, če želite 
kakšne dodatne informacije. 
Priporočajo se za obisk in za
gotavljajo, da je pri njih meri
lo kakovost. 

EP 

Proti 
enosmerni 
v Šoštanju 

Na zadnjem zasedanju 
velenjske vlade so člani 
zavrnili predlog promet
ne ureditve Aškerčeve ce
ste v Šoštanju. 

V K S Šoštanj so zah te 
vali, da bi na Aškerčevi 
uvedli enosmerni promet , 
v ta namen pa so že p o 
stavili us t rezno signal i 
zacijo. Vendar pa se člani 
vlade, tudi na predlog 
pristojnih organov, odlo
čili, za takšno uredi tev 
zaenkra t še niso odločili, 
saj je v Šoštanju že zapr t 
osrednji Trg bra tov 
Mravljakov in bi za izhod 
v Velenje ostala le ena ce
sta. Šoštanjčani so svojo 
zahtevo po enosmerni ce
sti utemeljevali s težkimi 
tovornjaki in avtobusi , 
vendar prometni s t rokov
njaki menijo, da tovor
njaki i tak kršijo p romet 
no signalizacijo in da bi 
problem rešili z večjo p r i 
sotnostjo policije. 
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ODMEVI 
Zamolčani 
del resnice 
o Štorah II. 

v času od 15. do 17. junija 
letos je bil v vseh glavnih časo
pisih v slovenskem prostoru 
objavljen naš članek z zgor
njim naslovom. Pri vsem, kar 
smo napisali, dalje vztrajamo, 
z enim edinim popravkom kot 
sledi: 

Dolgoletni prejšnji direktor 
železarne Štore, diplomirani 
inženir Dušan Bumik, si res ni 
zaslužil, da se je njegovo ime 
znašlo med vsemi drugimi 
eminentnimi imeni naših sa-
natorjev, saj smo zvedeli, da je 
bil ves čas svojega delovanja 
na Koncemu, odrivan in zapo
stavljen, ko je šlo za sprejema
nje odločitev v zvezi z Železar
no Štore. 

Zato objavljamo ta popra
vek in se prizadetemu opravi
čujemo. 

STAVKOVNI ODBOR 
DRUŽB 

Lokacija Štore 

Kje so moje 
medalje? II. 

Koncem maja je bil v vašem 
časopisu objavljen članek pod 
gornjim naslovom. Članek je 
imel močan odmev med našimi 
bralci, kar je znova potrditev, 
da je sočutje s tipečim člove
kom v naših ljudeh močno raz
vito. Mnogi so se zanimali za 
tovariša Bernarda Brodeja in 
za rcizmere v katerih živi. Pis
ca članka so po njem spraševa
li njegovi soborci V. preko
morske brigade, nekatere 
stranke in mnogi posamezniki. 
Vsi so bili pripravljeni po svo
jih močeh prizadetemu poma
gati. 

Živimo med ljudmi, ki so 
polni sočutja do sočloveka, do 
njegovega trpljenja, ker so sa
mi trpeli in trpijo z njim, 
skratka, med ljudmi, ki čutijo 
v svojih prsih srce. Ni samo 
naša deželica lepa, dobrota je 
tudi v naših ljudeh. Med take 
je zanesljivo sodila tudi nek
danja delavka MTT Maribor 
Zdenka Šuman. Čeprav pre
prosta delavka, je bila izredno 
načitana in s tem izobražena, 
predvsem pa socialno čuteča. 
Kako samozavestno skromna 
je bila, je pokazala tudi s tem, 
ko je izrecno želela, da ni bilo 
o njeni smrti ničesar objavlje
nega, pa tudi groba nima. Njen 
pepel je velela raztrositi na 
anonimnem delu mariborske
ga pokopališča na Dobravi. 

Gospa Zdenka Šuman je na 
starost postala težja invalidka 
in nepokretna. S pomočjo pri
jateljev si je priskrbela elek
trični invalidski voziček, s ka
terim je premagovala razdalje 
v Mariboru. Ko se je poslavlja
la od prijateljev, jim je naroči
la, naj njen invalidski voziček 
dobi invalid, ki ga je potreben 
in si ga sam ne more kupiti. 

Na srečo pa so tudi ljudje, ki 
jim je zadnja volja pokojnika 
sveta in se jo trudijo uresničiti 
ter dosledno spoštovati, kakor 
je bila sporočena. Med take pa 
sodi spoštovani gospod Vlado 
Henigman iz Maribora. Če
prav je posebej poudaril, naj 
ga v zahvali ne omenjam, eno
stavno ne morem mimo njega, 
saj pokojna Zdenka sama vo
zička ni mogla izročiti. Go
spod Henigman je prebral čla
nek in ker je poznal želje po-
kojnice, je takoj ugotovil, da je 
gospod Bernard Brodej pravi 
človek, vreden tako lepe za
puščine. Spročil je željo piscu 
članka in uredil vse potrebno 
tako pri sorodnikih kakor tudi 
na sodišču, da so voziček lah
ko izročili. Voziček je skupaj 
z lično garažico prevzel Ob
činski odbor RK Slovenske 
Konjice. Je odlično ohranjen 
in bo lahko služil še mnogim, 
ki ga bodo potrebni. Na ta na
čin bo verjetno najbolj vemo 

izpolnjena želja pokojne 
Zdenke Šuman. 

Gospod Bernard Brodej je 
torej dobil invalidski voziček. 
Po nekaj dneh smo ga obiskali, 
da bi ugotovili, kako je .sedaj 
z njim. Zopet je bil zelo vesel 
obiska in se kar ni mogel do
volj zahvaliti za nudeno po
moč. Domači so nam povedali, 
da se jim je vsem skupaj življe
nje spremenilo. Prej je bilo že 
zelo hudo, tako nervozen je bil 
njihov oče, ko je moral ležati 
kar v postelji. Sedaj pa vsak 
dan težko čaka, da pride sin iz 
službe, da ga dene v voziček in 
odpelje ven. Zunaj opazuje de
lo na vrtu ali na njivi. Sin ga je 
peljal s sabo na travnik, ko je 
šel kosit. Tam je ostal do veče
ra, ko se je zadovoljen vrnil 
domov. Pa tudi spanje se mu je 
povrnilo in s tem tudi celotno 
počutje v družini. Hvala vsem, 
ki ste mu pomagali, predvsem 
pa gre zahvala spoštovani po-
kojnici Zdenki Šuman. 

FRANJO MAROŠEK 

Nesramnost brez 
primere 

Odgovarjam na objavo 
obletnice smrti Franca Dež-
mana iz Lipovca, v Novem 
tedniku, dne 9. junija letos. To 
terjajo žaljive besede o brez-
vestnosti in pohlepnosti, kate
re je prikazala javnosti njego
va nečakinja Ela Cirkulan. 

Stvar je sledeča: v zvezi 
s pohlepnostjo je bila imeno
vana nečakinja Ela Cirkulan 
ta, ki ji ta izraz v celoti pripa
da. Ona je bila tista, ki se je 
priglasila z lažno in neveljav
no oporoko na zapuščinsko 
obravnavo in to je dokaz po
hlepnosti in brezvestnosti. To 
se lahko dokaže iz zapuščin
skih zapisov, katere je izdalo 
Temeljno sodišče Celje, enota 
Šentjur. Edini zakoniti dedič 
je pokojnikov brat Rajko Dež-
man iz Cerovca 26, pošta 
Šentjur. R. D., 

Šentjur 

PREJELI 
S M O I 

Opozicija se 
Icrepi 

Prejšnji teden je bil usta
novljen Krajevni odbor Soci
aldemokratske stranke Žalec. 
Ustanovni člani so poslušali 
poročilo dosedanjega Inici
ativnega odbora, ki je pred 
tem opravil že veliko dela. 
Med ključna si je zadal usta
novitev KOSDSS Žalec, še 
zlasti po neuspelem referen
dumu. 

V goste so povabili podpred
sednika SDSS iz Jesenic, ki je 
podprl ustanovno konferenco. 
Gospod Brudar je zlasti opo
zoril na pravni nered, ki ga 
nekateri izkoriščajo in na to, 
da še nimamo pravne države, 
kar vse se odraža v številnih 
aferah in kršitvah. To pa je p>o 
njegovem ključnega pomena 
za prihodnost, na kateri mlada 
demokracija ne more in ne sme 
temeljiti. Po mnenju pristop
nih članov ustanovne konfe
rence KO SDSS je edina pot 
v avtonomnem delovanju in 
povezovanju s sorodnimi 
strankami ter subjektivni par
ticipaciji; možnosti pa tudi vi
dijo na prihodnjih lokalnih 
volitvah, ko bodo predlagali 
kandidate iz svojih vrst. 

KO SDSS Žalec se bo teme
ljito pripravil na izdelavo last
nega programa, ki bo oprt na 
poštenem in strokovnem delu, 
izhajali bodo iz objektivnih 
možnosti, ter se na tak način 
aktivno vključevali pri vseh 
pomembnih področjih in se 
približevali volivcem za več 
odločanja, ki je sedaj preveč 
prepuščeno in celo nepremi
šljeno, ki ga stare strukture 
pod krinko demokratičnega in 
prehodnega obdobja spretno 
izkoriščajo za oblast. Tako 
med ostalim sodstvo še zdaleč 
ni neodvisno od dnevne politi
ke. Med prioritetne naloge si je 

članstvo zadalo pridobivanje 
tistih, ki bodo resnično pri
pravljeni ustvarjalno, boljše in 
več delati. Posebej so vabljeni 
tisti, ki ne vidijo osebnih inte
resov in karierizma, na kar 
predsedstvo opozarja in se 
zavzema, da bodo tisti, ki niso 
opravičili pričakovanj voliv
cev, morali dati prostor stro
kovnim in odgovornim, pošte
nju in znanju; torej, da nas bo
do vodili neobremenjeni in po
končni ljudje, ki so bili v pre
teklosti pozabljeni, odrinjeni, 
zapostavljeni, ker pač niso bili 
po okusu oblastnikov. 

KO SDSS ŽALEC 

Proslavitev 
dneva slovenske 
državnosti 

Združenje lastnikov razlaš
čenega premoženja (ZLRP) je 
v času pred plebiscitom za sa
mostojno državo Slovenijo 
javno objavilo svoj poziv s sle
dečimi besedami: Za samo
stojno državo Slovenijo. 

Ta odločitev, dolgo in težko 
čakana, je izpolnitev našega 
intimnega osebnega dolga na
šim prednikom, ki so žrtvovali 
vse za poštenost in pokonč
nost. Ta odločitev je naš pri
spevek k slovenski obči spravi 
in odpravi vseh krivic med ži
vimi Slovenci doma in v tujini. 

Ta odločitev je naša izpolni
tev dolga prihodnjim rodo
vom, da bodo spet spoštovana 
prava merila slovenske pošte
nosti, klenosti in pridnosti, 
kjer bo prostor za slovensko 
narodno zavednost, pokonč
nost in pripadnost. 

Ta odločitev je jamstvo, da 
se preteklo gorje ne bo nikdar 
več ponovilo, da bo naše živ
ljenje spet vredno življenja. Je 
poroštvo, da bomo Slovenci 
spoštovan narod evropske in 
svetovne družine narodov. 

S to odločitvijo se dokončno 
odpovedujemo brezumju pre
teklega časa, v državi Sloven
cev pa bosta človekovo dosto
janstvo in njegove osnovne 
pravice nedotakljivi. 

Zavezani tej slovenski izjavi 
ZLRP Slovenije izraža skrajno 
ogorčenje nad omalovažujo
čim odnosom vlade do prosla
vitve dneva slovenske držav
nosti. 

Državljanom svobodne Slo
venije niste omogočili, da bi 
v prestolnici svoje države lah
ko dostojno proslavili veličino 
najpomembnejšega dogodka 
v zgodovini slovenskega na
roda. 

To pravico proslavljanja ste 
dodelili le izbrancem: poslan
cem, konzularnemu zboru. 

v l ad i . . . (vsi ostali naj proslav
ljamo družinsko?), kakor da 
odločitev o svobodni Sloveniji 
ne bi bila v rokah vseh držav
ljanov Slovenije. 

Za taka dejanja bo potrebno 
nositi odgovornost in posledi
ce v prihodnosti. 

ZLRP SLOVENIJE, 
Predsedstvo 

Problemi 
v odnosih 
s kmetijskim in 
odškodninskim 
skladom 
Slovenije 

Oba imenovana sklada de
lujeta - čeprav neusklajeno 
-vizrazi temnasprotovanjura-
zrešitve denacionalizacijskih 
zahtev upravičencev in s tem 
proti določilom ZDEN kot 
enega temeljnih zakonov. 

Kmetijski sklad že od svoje
ga nastanka blokira vrnitev 
zemljišč v naravi, zlasti pa vr
nitev nadomestnih zemljišč 
v primerih, ko prvotnih zem
ljišč upravičencem ni mogoče 
vrniti. Uslužbenci tega sklada 
so izraziti podporniki kombi-
natskega in kmečkega lobija, 
ki menijo, da zemljišča ne pri
padajo razlaščencem, saj niso 
kmetje ter zemljišč sami ne 
obdelujejo. Vztrajanje na sta
tusu kmeta v prometu s kme
tijskimi zemljišči je prav tako 
še en dokaz več, da skladu (in 
občinam) ne gre za to, da bi 
razlaščenci s svojo ukradeno 
lastnino prosto razpolagali. 
Najbolj nerazumljiva pa so 
stališča kmetijskega sklada 
Slovenije, da ne priznava Od
loka o načinu določanja vred
nosti kmetijskih zemljišč. 
ZDEN tudi zavezuje kmetijski 
sklad, da izdaja razlaščencem 
priznanice za nakup nado
mestnih zemljišč, če prvotnih 
zemljišč ni mogoče vrniti v na
ravi. Doslej sklad ni izdal še 
nobene priznanice, pa je od 
sprejetja Zakona o denaciona
lizaciji minilo že več kot dve in 
pol leti. 

Slovenski odškodninski 
sklad: Delovanje tega sklada 
se lahko z eno samo ugotovi
tvijo definira kot negacija do
ločil Zakona o denacionaliza
ciji. Slovenski odškodninski 
sklad doslej še ni pozitivno re
šil nobenega zahtevka razlaš
čencev, niti še nima natisnje
nih obrazcev obveznic. Sklad 
prereka vsak zahtevek, vsako 
odločbo o vrnitvi občinskih 
komisij za denacionalizacijo; 
oporeka izdanim poročilom 
o pravnem stanju, ki so jih pri
pravile občinske komisije. 

oporeka celo zemljiškoknjiž
nim dokumentom. Sklad ne 
priznava torej ničesar. 

Takega odnosa kmetijskega 
in odškodninskega sklada ra
zlaščenci ne moremo sprejeti 
m zoper njihovo delovanje na
jostreje protestiramo, glede na 
to, da država ni pripravljena 
jamčiti za izplačilo obveznic 
in da Odškodninski sklad celo 
znižuje vrednost nacionalizi
ranega premoženja, ugotovlje
no po sodno zapriseženih ce
nilcih, je povsem razumljivo 
dejstvo, da terjajo upravičenci 
vrnitev premoženja v oblild 
nadomestne nepremičnine. 

Povsem nesprejemljivo z vi
dika osnovnih človekovih pra
vic je tudi dejstvo, da se sedaj 
osnovni pogoji glede vračanja 
premoženja postavljajo s stra
ni zavezanca, namesto s strani 
upravičenca. Ob neupošteva
nju 58. člena zakona (odločba 
o denacionalizaciji bi morala 
biti vročena upravičencu naj
pozneje v enem letu), so se 
znašli upravičenci v brezi
zhodnem položaju tako glede 
same višine vrednosti (OS), 
negotova pa je tudi vrnitev 
v obliki nadomestne nepre
mičnine. 

Odnos obeh skladov in nas
ploh odnos vodilnih ljudi 
v vladi in državnem zboru do 
reševanja denacionalizacij
skih postopkov je sramota za 
pravno državo. Kako naj še 
sploh kdo verjame Sloveniji, 
da bo pošteno izvedla lastni
njenje, če noče izpolniti naj
bolj elementarnih obvez do t i
stih državljanov, ki jim je nek
danja komunistična oblast 
premoženje ukradla, sicer bo
mo prepričani razlaščenci, da 
ista oblast podpira vse korum-
pirane direktorje in oblastnike 
iz prejšnjega nedemokratične
ga režima, ki kradejo naci
onalno premoženje. 

ZDRUŽENJE LASTNIKOV 
RAZLAŠČENEGA 

PREMOŽENJA 
Celje 

Dnevi glasbe In 
plesa 

v času od 13. junija do 
vključno 16. junija letos je 
v Ljubljani v Vodnikovi doma
čiji potekala prireditev Dnevi 
glasbe in plesa, katere organi
zator je bil Zavod za usposab
ljanje Janez Leveč, oddelki de
lovnega usposabljanja Jarše 
(ODU). 

Prireditev je bila namenjena 
zmerno in teže duševno priza
detim otrokom in mladostni
kom iz vse Slovenije, ki v pro
cesu usposabljanja potrebuje
jo specifično obravnavo (dru
gačno od tiste klasične šolske). 

da v največji možni meri raz
vijejo svoje sposobnosti. 

Glasba in ples sta od nekdaj 
spremljala človeka. Človek ju 
je uporabljal za izražanje svo
jih čustev, za veselje, žalost in 
pomiritev. Gotovo sta prav 
glasba in različne oblike glas
benih aktivnosti ena izmed 
ključnih elementov v izgradnji 
človekove osebnosti. Zvok in 
gib predstavljata dobro (vča
sih pa edino) možnost komuni
ciranja med duševno prizade
tim in terapevtom oziroma pe
dagogom. 

Prav zato sva s kolegico 
Zdenko Jurkošek z velikim ve
seljem in pričakovanjem, sku
paj z dvema otrokoma iz od
delka za DU OŠ Glazija Celje, 
Helenco Ocvirk in Aljažem 
Kovačem, odšli na prvo tovrst
no prireditev pri nas. 

Pod strokovnim vodstvom 
gospoda profesorja Janeza Bi-
tenca, skladatelja številnih 
otroških glasbenih pravljic in 
pesmic in gospoda profesorja 
Mateja Vajeta, so otroci in 
mladostniki moteni v dušev
nem razvoju dodobra spozna
vali in uporabili preproste 
Orffove instrumente. Naučili 
so se nekaj prisrčnih Bitenče-
vih pesmic in na zaključni pri
reditvi 16. junija letos, v Vod
nikovi domačiji zaigrali tudi 
glasbeno pravljico Mihec in 
luna. 

Prav gospod profesor Janez 
Bitenc je s svojo prisotnostjo 
in naklonjenostjo do vseh ude
ležencev glasbene delavnice 
bil tisti, ki je osvojil sleherno 
srce. 

Prireditev Dnevi glasbe in 
plesa je letos doživela svoj 
krst. vendar smo vsi udeležen
ci prepričani, da mora postati 
tradicionalna. Vse priznanje 
velja organizatorju, zlasti vo
dji organizacijskega odbora 
gospe Silvi Grilanc-Kitek, 
vsem sponzorjem in Ministr
stvu za šolstvo in šport, ki so 
to akcijo omogočili in podprli. 

V Ljubljani smo preživeli 
štiri lepe in za izkušnjo boga
tejše dni, pa ne samo to! 

Obiskali smo ljubljanski 
grad, si v Šentjakobskem gle
dališču ogledali kitajsko prav
ljico Princ in princesa, srečali 
radovednega Tačka (ja, tistega 
iz televizije) in se naplesali ob 
zvokih ansambla Dvanajsto 
nasprotje. 

V nočni vožnji z avtobusom 
smo občudovali slovensko pre
stolnico in si na koncu oblju
bili, da prihodnje prireditve 
Dnevi glasbe in pleša v Ljub
ljani, nihče izmed letošnjih 
udeležencev ne sme zamuditi. 

MILENA 
KRIŽNIK-GOLAVŠEK, 

OŠ Glazija 
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Audi A6: temellitost, trdnost, iciasičnost 
Vsaj ta hip še ni čisto jas

no, ali so morda minili časi 
nesmiselno hitrega menjava
nja avtomobilov. Ingolstad-
ski Audi (sestavni del grupa-
cije Volkswagen) zanesljivo 
vse doslej ni bil med tovar
nami, ki bi avtomobile oziro
ma modele menjavala s takš
no pretirano hitrostjo. 

Pa je vendar res, da je letos 
v vel ikem zagonu. Pred ne
kaj meseci je namreč p red 
stavila A8, največji, na jd raž 
ji in tud i najprest ižnejši h i š 
ni avtomobil . Sedaj je prišel 
na vrsto A6 (na sliki), vozilo 
zgornjega srednjega razreda , 
zamenjava za audija 100. 

V nač r tu - in to še pred 
koncem leta — imajo t ud i za
menjavo za sedanji aud i 80 
(in nas lednik se bo imenoval 
A4). Sk ra tka , novosti je veli
ko, upanja p rav tako . Ko gre 
za t ržni uspeh novega audija 
A6, kakšn ih p re t i r an ih skrbi 
ne bi smelo biti . Karoser i j -
ska obl ika je skoraj klasična, 
nekako g ladka in čista, brez 
posebne domišljije. Karose 
rij ski izvedenki sta dve: l i 
muzina s št ir imi vra t i in pe t -
v ra tn i avant (ali ka ravan) . 
Dolžina je prepričl j iva 
(4797), vse d rugo p rav tako: 
velika, 2692-mil ime t r ska 
medosna razdalja , ki je ga 
r an t skoraj kral jevske n o t r a 
nje prostornost i , izjemno t e 
meljita izdelava kot dokaz 

germanske industr i jske su-
per iomos t i , tehnična popol 
nost in raznol ikost kot po t r 
ditev Audijevega r ek lamne
ga sporočila - da je napredek 
v tehniki . To zanesljivo drži 
pr i motorjih. Audiju A6 j ih 
namenjajo devet, od tega t r i 
dizelske z neposrednim 
vbrizgavanjem goriva in 
v razponih gibnih pros torn in 
od 1,9 do 2,5-litra. Najzmog-
Ijivejši je t ist i z močjo 140 

KM (dejansko bo na voljo še
le pro t i koncu leta), ki v res 
nici streže z zelo ugodnimi 
zmogljivostmi tako pr i h i 
t rost i in pospešku kot tud i 
elast ičnosti . Bencinskih 
agregatov je šest (najmanjši 
z gibno pros torn ino 2,0 in 
največji s p ros torn ino 4,2-li-
t r a in 290 KM), menjalniki 
so trije (ročni pets topenjski 
in šeststopenjski t e r š t i r is to-
penjska avtomat ika) , po želji 

tud i qua t t ro pogon na vsa 
št ir i kolesa. Serijsko vgraje
ne opreme je veliko (dve 
zračni varnos tn i blazini , za
vorni sistem ABS ipd.), t o 
varna pa ob tem poudar ja 
ekološko pri jaznost , va rč 
nost in tudi v a m o s t A6. In 
najpomembnejše: novi audi 
je v skoraj vseh motorn ih iz
vedenkah že naproda j pr i 
u r a d n e m zas topniku Porsc -
heju Inter Avtu. 

Lancia delta turbo ds 
Italijanska Lancia, že ne

kaj časa vključena v Fiatov 
avtomobilski konglomerat, 
je pred nedavnim popestrila 
ponudbo izvedenk pri lancii 
delti. Nova različica (na sli
ki) nosi oznako turbo ds. 

To pomeni , da so av tomo
bilu, ki se dokazuje v nekaj 

nižjem delu srednjega r az r e 
da (vsaj ko gre za dimenzije), 
nameni l i novi turbodizelski 
motorn i agregat . To je š t i r i -
valjnik z g ibno pros torn ino 
1929-kubičnih cent imetrov 
in 66 kW/90 KM pr i 4.100 
vrtljajih (navor 186 Nm pr i 
2.400 vrtljajih). Motorju je 

v pomoč turbinski polni lnik 
in polni lnik ohlajenega z ra 
ka, vse to pa pr ipomore k t e 
mu, da 1280 ki logramov tež
ko vozilo zmore največ 180 
k m / h in da pospeši do 100 
k m / h v solidno h i t r ih 12 se
kundah . Tovarniški poda tk i 
dokazujejo ugodno ž ivah
nost lancie delte tu rbo ds, 
vendar tovarna ob tem p o 
udar ja predvsem skromnost 
tedaj , ko gre za porabo . Pri 
h i t rost i 90 km/h t ako avto ne 
porabi (ali naj ne bi) več kot 
pet li trov, p r i 120 km/h n e 
kako 6,6 l i tra, sicer pa nikoli 
več kot sedem litrov. P re 
pričljive številke, če jih je 
moč doseči. Sicer pa pr i 
Lanci i napovedujejo, da bo 
prodaja nove izvedenke 
v neka te r ih evropskih d rža 
vah stekla že ta mesec, d rug
je (in sem zanesljivo spada 
tud i Slovenija) šele oktobra . 

Opel: tridesetmiiijonti avtomobil 
Prodaja avtomobilov je bila 

lani izjemno zahtevno opravi
lo in tudi letos ni nič lažje. Po 
svoje so lahko in kljub temu 
zadovoljni pri riisselsheim-
skem Oplu, sestavnemu delu 
velikega ameriškega koncema 
General Motors. 

Pred nedavnim so namreč 
v Oplu izdelali že tridesetmiii
jonti avtomobil, v zadnjih pe
tih letih pa pet milijonov (in 
petmilijonti je bil omega V6). 
Ko gre za tržni uspeh, sta 

v ospredju predvsem vectra in 
astra, kajti doslej so naredili 
že 1,7 milijona teh avtomobi
lov. Verjetno je ob tem še toli
ko bolj razveseljiv (za Opel, 
seveda) podatek, po katerem 
so že dobili 50 tisoč naročil na 
novi opel omega. Prodaja sled
njega teče od marca in upošte
vaje preprosto dejstvo, da gre 
za avtomobil višjega razreda 
(tudi po ceni), je to več kot 
ugodna številka. Na sliki: opel 
omega. 

Nov dizelsici motor za peugeot 106 

Na evropskih avtomobilskih 
trgih je delež avtomobilov 
z dizelskim motorjem nekako 
17-odstoten, poleg tega pa ra
čunajo, da bo ta delež do leta 
1995 narasel na najmanj 22 
odstotkov, medtem ko naj bi 
leta 2000 dosegel številko 25 
odstotkov. Torej ni in ne more 
biti posebej presenetljivo, če 
so pred nedavnim pri franco
skem Peugeotu svojemu naj
manjšemu avtomobilu, torej 
peugeotu 106 (na sliki), name
nili povsem na novo narejeni 
dizelski motorni agregat. 

V tovarni motor poznajo 
pod oznako TUD5 in pri gibni 
prostomini 1527-kubičnih 
centimetrov razvije 42 kW/58 
KM, kar je za osem KM več kot 
je zmogel prejšnji dizelski mo

tor z oznako TUD3. Hkrati so 
povečali tudi navor (sedaj 95 
Nm pri 2.500 vrtljajih, prej 82 
Nm), tovama pa ob tem še po
sebej poudarja varčnost nove
ga dizelskega motorja. Tako 
naj bi avtomobil pri vožnji 
s hitrostjo 90 km/h porabil 
vsega 3,7 litra goriva, med 
mestno vožnjo pa ne več kot 
5,5 litra. Ob tem je avto raz
meroma hiter (največ 155 km/ 
h) in tudi živahen, kajti pospe
šek 16,9 sekunde do 100 km/h 
pač ne more biti posebej slab 
rezultat. S tem novim motor
jem bodo peugeot 106 začeli 
opremljati jeseni oziroma te
daj, ko se bo v trgovinah poja
vila izvedenka z letnico 95; 
poleg tega bo avtomobil doži
vel tudi manjše karoserijske 
popravke. 

BORZA CEN 
RABUENIH AVTOMOBILOV 

Na sejmu rabljenih avtomobilov pred dvorano Golovec v Celju je 
bilo naprodaj 640 vozil. Po podatkih organizatorjev je bilo izdanih 28 
kompletov tablic za preizkušnjo vožnje. 
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Odprti Radio Ceije sredi 
icnežjega mesta Ceija 
y čast Dneva tiržavnosti In za svojo 4^0'letnlco smo celjski raiJIJcI pripravili lU-urnI 
zabavni program v živo — Paša za oči In ušesal 

v soboto, 25. junija od 8.00 do 22.00 se 
je na Glavnem trgu v Celju dogajal v živo 
Odprti Radio Celje, letos že četrtič, če
prav je bila pr\'a fizična radijska prisot
nost na tem trgu bolj skromna, pa uvod 
v 10-dnevno odločilno vojno za Slove
nijo. 

Prvo osrednjo slovesnost leta 1991 smo 
z Glavnega trga prenašali 26. junija in se 
potem naslednje jutro zbudili že v dejan
ski in krvavi bitki za lastno svobodo, 
samostojnost in drža^/nost. 

Da smo Dan odprtega Radia Celje po
vezali z Dnevom državnosti, pomeni, da 
smo svojo usodo kar najtesneje povezali 
z usodnimi in zgodovinsko ter življenj
sko najpomembnejšimi datumi naše mla
de države Slovenije. 

Sponzorji Dneva odprtega Radia Celje so 
bili: Banka Celje kot generalni pokrovi
telj, Alpetour Bandag, Avto Celje, Moda 
Celje, Jeklotehna, Cimperman, Ital Tra-
de in Studio 01ympus. 

Da smo Dan odprtega Radia Celje po
vezali z zadnjo izmed prireditev v loku 
celjskih turističnih dnevov oziroma Po
letja v Celju - knežjem mestu, pa pomeni, 
da žeUmo kar največ prispevati k promo
ciji tega našega lepega in pomembnega 
mesta ob Savinji, iz katerega pristnega 
okolja na Ostrožnem smo kot medij - Ra
dio Celje pognali svoje lastne prve kore
nine pred štiridesetimi leti. 

Čeprav smo sicer programsko in profe
sionalno povsem odprt medij čez vse leto, 
pa se enkrat na leto vendar pokažemo res 
v živo in na ogled javnosti naših poslu
šalcev. To, ne počnemo zaradi lastne ne

čimrnosti ali kakšne zunanje bleščave, 
ampak zato, da izpričamo in dokažemo, 
kako smo med ljudmi, iz ljudi in za ljudi, 
da se, preprosto 100-odstotno zavedamo 
svoje poslovne, medijske ter novinarske 
profesionalne temeljne drže in naravna
nosti ter odvisnosti od javnosti. 

Če smo na tak dan bili za povrh še 

malo bolj razigrani, zabavni, glasni, ša
ljivi in poletno lahkotni, pa je bilo najbrž 

Na Dnevu odprtega Radia Celje so po 
vrsti nastopili Celjski instrumentalni 
kvintet, Zlata harmonika. Stranka ša-
Ijivcev, Ansambel Štajerskih 7, Sanja 
Mlinar, Spidi in Gogi, Ansambel Zeme, 
Orlek, Strašna Jožeta, Alkotest satiri-
kon, Simona Weiss, New Swing Quartet 
in ansambel Cmok, v političnem Hyde 
parku sta nastopila celjski župan Anton 
Roječ in premier Jože Zimšek, med celj
skimi športnimi zvezdami rokometaša 
Rolando Pušnik in Roman Pungartnik in 
njihov zvesti navijač duhovnik Dori Pe-
čovnik, nogometaši Publikuma Gregor 
Blatnik, Jani Žilnik, športni direktor To
maž Ambrožič in šef Iduba Darko Klarič, 
kot poseben gost tudi direktor nogomet
nih reprezentanc Slovenije dr. Branko 
Elsner ter atletska zvezda Miro Kocu
van, predstavili pa smo tudi naše redne 
oddaje, V modnem vrtincu, ki ga je vodi
la Vlasta Cah-Žerovnik, z manekenkami, 
ki so predstavile Mashove modne kolek
cije, pa popestrila Goga Stefanovič Erja
vec, Poročilo OKC Celje, Horoskop, Štu
dentski servis, Teen val in redne infor
mativne oddaje skupaj z osrednjo Kro
niko. 

tudi prav, saj je šlo za naš najpomemb
nejši slovenski praznik. Če smo k temu 
dodali svoj delež še mi, celjski radijci, 
potem smo povsem zadovoljni. 

MITJA UMNIK 
Foto:EDO EINSPIELER 

Sašo Matelič in Mateja Podjed z gostom ob mešalni mizi v improviziranem studiu, ki 
ga je postavil Bio dom iz Celja. 

Prava paša za oči je bila oddaja V modnem vrtincu, ki jo vodi Vlasta Cah-Žerovnik. 

Helena Blagne 
Poletje, počitnice, VTOčina 

so z nami in v soboto bo z nami 
zanimiva gostja, ki bi jo lahko 
prav tako enačili z \Točinskim 
valom, saj marsikomu postane 
vroče, ko jo zagleda.. . Sloven
ska pevka zabavne glasbe 
- Helena Blagne! 

Helena nam bo v sobotni od
daji Glasba je življenje razkri
la marsikaj, česar o njej verjet
no še ne veste. Ste vedeli, da je 
pred desetimi leti igrala v fil
mu vlogo medicinske sestre? 
Ali, da jo v zvezi s slavo moti le 
to, da v restavraciji ne more 
jesti po načelu: pri jedi ima še 
pes rad mir? 

Helena bi rada prepevala 
v operi Traviata, svoje pevske 
kariere pa nikoli ne bi zame
njala z voditeljsko. Helena na
mreč vodi na Kanalu A - to je 
televizija, če kdo slučajno ne 
ve - čestitke po željah poslu
šalcev. 

Tofu pa bi poslala svojo pe
sem: Nocoj bom prvič rekla 
- ne hodi mi prebl izu. . . 

Pa tudi Tof ji je namenil eno 
revolucionarno realno ljube
zensko pesem: 
Na izpitu svoje upe 
globoko v dekolte je položila. 
Profesor jo je — obkrožil. 
In profesor ne bi bil profesor, 
če je ne bi — položil... 

Na tropski vročim so pogovori utrudili tudi Janeza Vedenika in 
Vesno Lejič, ki sta poiskala nekaj osvežitve v senci. 

Tone VrabI je vodil pogovore z narodno-zabavnimi ansambli, 
predstavil Zlato harmoniko in Stranko šaljivcev, kije naslednji 
dan imela kongres v Loki pri Žusmu. 

RADIJSKI SPORED 
od 30 . junija d o 6. julija 

RADIO CELJE 
četrtek, 30.6.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 

RS, 5.35 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo 
OKC Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 9.05 
Pokličite in vprašajte, 10.00 Novice, 10.15 Minute za zdravje, 10.30 Mali 
O, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik 
13.10 Izbira domače melodije tedna, 14.00 Jack pot, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 16.10 
Glasbeni express, 17.00 Kronika, 18.00 Ročk blok (Aleš Uranjek), 19.00 
Večema poročila, 19.05 Deutsche Welle, 20.00 Zaključek programa 

Petek, 1.7.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
RS, 5.35 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo 
OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 
Novice, 10.15 Filmski sprehodi, 10.30 Petkove štengce, 12.00 BBC 
novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Glas
bene želje, 14.00 Jack Pot, 15.00 Obvestila, 15.05 Šport ob koncu tedna, 
15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija 
tedna), 17.00 Kronika, 19.00 Večema poročila, 19.05 Deutsche Welle, 
20.00 Zaključek programa 

Sobota, 2.7.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
RS, 5.35 Domača melodija tedna, 6.45 Horoskop, 7.00 Dmga jutranja 
kronika RS, 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 
Obvestila, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 Novice, 
12.00 BBC novice, 13.00 Novice, 14.05 Glasba je življenje, 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser, 17.00 Kronika, 
17.30 Vročih 20,19.00 Večerni-športno zaabavni program, 24.00 Zaklju
ček programa 

Nedelja, 3.7.: 8.00 Začetek programa, 8.05 Poročila, 8.30 Verska 
oddaja-Luč sveti v temi, 9.00 Horoskop, 10.00 Novice, 10.30 Nedeljski 
gost: maritx)rski škof dr. Franc Kramt>erger, 12.00 Time out za šport, 
12.30 Iz domačih logov (Jure Krašovec), 13.00 Novice, 13.05 Domača 
melodija tedna, 13.10 Čestitke in pozdravi, Pribl. 18.00 Zaključek pro
grama 

Ponedeljek, 4.7.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 
7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 
Novice, 10.30 Športno dopoldne, 11.30 športni kviz, 12.00 BBC novice, 
12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Glasbene želje, 
14.00 Jack Pot, 15.00 Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos 
RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, 18.00 
Podalpski pop, 19.00 Večerna poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 19.30 
Večemi program, 20.00 Domača glasba: Vrtiljak polk in valčkov (Tone 
VrabI), 22.00 Zaključek programa 

Torek, 5.7.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo 
OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 
Novice, 10.30 Lestvica 3, Tri, III.&AS, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečaj
nica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Domača glasba: melodija 
tedna, 14.00 Jack pot, 15.00 Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi 
(RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, 18.00 
Zimzelene melodije, 19.00 Večerna poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 
20.00 Zaključek programa, 

Sreda, 29.6.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo 
OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.25 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 9.05 
Odkrivamo, predstavljamo, 10.00 Novice, 10.15 S knjižnega trga, 12.00 
BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 
Glasbene želje, 14.00 Jack Pot, 15.00 Obvestila, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 17.00 
Kronika, osmrtnice, 18.00 Pop loto, 19.00 Večerna poročila, 19.05 
Deutsche VVelle, 20.00 Brane Rončel na RC, 21.00 Zaključek programa, 

Glavni in odgovorni urednik: Mitja Umnik 
Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc 

Uredništvo: Nataša Gerkeš, Vesna Lejič, Mateja Podjed, Janez 
Vedenik in Tone Vrabl. 

Glasbeni urednik: Stane Špegel 
Vodja tehnike: Bojan Pišek 

Naslov uredništva: Radio Celje, Prešernova 19, Celje. 
Telefon: 29-431, fax: 441-032, 

Studio 441-310, 441-510. 



26 

Jubilej Zlatega srčka 
Srečo Mihelčič, duhovni oče 

in že desetič organizator otro
škega festivala Zlati srček, si 
je oddahnil, z njim pa tudi eki
pa ljubljanske firme Micom. 
Že prejšnji vikend smo se sre
čali v laguni portoroškega 
Bernardina, kajti organizacija 
takšne prireditve zahteva 
ogromno dela, ki se ga ne da 
opisati, in jeklene živce, še zla
sti, če dežuje kot iz škafa. 

Ob dežju je namreč vsa teh
nika (kamere, ozvočenje, raz
svetljava, laserji. . .) na milost 
in nemilost prepuščena vre
menskim bogovom, ki se zad
nje čase precej norčujejo iz 
estradnikov. Človek pa bi za
radi malčkov, od katerih je ve
čina prvič stopila na oder, že 
skoraj na kolenih prosil nebo, 
naj prizanese. Razen tega je 
Zlati srček letos praznoval 
svoj 10. rojstni dan in obeležili 
so ga z nastopom Evrope 
v malem. 

Čudežniki smo imeli poseb
no čast, saj smo spremljali naj
mlajšo udeleženko festivala, 
petletno Nejo Jerant, ki je od
pela mojo skladbo Dojenček 
Filip. Tudi sami smo se sklad
bi primemo opremili. Od 
spremljevalnih ansamblov so 
nastopili še Magnet, Abraka-
dabra, Califomia, Tip-top in 
Pop Design, sceno pa so pope
strili plesalci in plesalke ples
ne šole Urška. 

Nekdanja zvezdica, takrat 
sicer še Blejskega srčka, Anika 
Horvat je avditorij navdušila 
s svojim programom, ki je po
menil uvod v serijo 17 novih 
srčkovih skladbic. Vse je »te
klo kot namazano« in po dobri 
uri, ko so ugasnile luči, smo vsi 
po vrsti čestitali organizator
ju, saj je ponovno dokazal, da 
se da tudi pri nas pripraviti 
dober festival, ki se lahko meri 
na primer z italijanskim Zla
tim cekinčkom. 

Seveda pa brez neprijetnih 
presenečenj nikoli ne gre. Le
tos nas je presenetilo dejstvo, 
da zaradi nezainteresiranosti 
založniških hiš ne bodo izdali 
avdio kasete. Tega enostavno 
ne morem razumeti, saj mnogo 
delam med otroki in vem, da 
tovarišice v vrtcih komaj ča
kajo na to kaseto, saj jo lahko 
uporabljajo tudi kot učni pr i
pomoček. Potem res ne razu
meš, po kateri logiki pridejo 
do svojih kaset razni kletni 
bendi z glasbo, ki jo razumejo 

samo sami, in je jasno, da bo 
po komercialni plati izdaja 
popolna katastrofa. Razne 
klasične in jazz izdaje se prav 
tako financirajo iz komercial
ne glasbe, kakršno proizvaja
mo tudi Čudežniki. 

Mislim, da si po tej strani 
slovenski založniki zaslužijo 
grajo, saj so prikrajšali svoje 
najmlajše in hkrati največje 
potrošnike. Torej otrokom 
ostane televizijski pes Taček, 
Klub klobuk pa bodo itak 
menda ukinili. 

Sicer je to le eden izmed 
vsakoletnih problemov. Srečo 
Mihelčič pa jih lahko naniza še 
več. Z Zlatim srčkom bi se rad 
ponovno ustalil v katerem iz
med slovenskih krajev, kar bi 
za organizacijo in izvedbo po
menilo veliko olajšanje, saj se
litve prinašajo soočenja s takš
nimi in drugačnimi problemi. 
Videli bomo, kaj bo, vsekakor 
pa se bomo ponovno videli na 
11. Zlatem srčku v juniju 1995. 

SLAVC L. KOVAČIČ 

STONE TEMPLE PILOTS 
so se kljub slabim kritikam, ki 
si jih je prislužil njihov najno
vejši izdelek, velika plošča 
»Purple«, že po prvem tednu 
uvrstili pod sam vrh lestvic na 
obeh straneh Atlantika. Dobri 
prodaji je najbrž pripomogel 
tudi škandal, ki bo te dni dobil 
epilog na sodišču. Neki fan 
skupino toži za celih 5 mio do
larjev, ker sta dva člana benda 
(na sliki) na koncertu v Bosto
nu pred 20 tisoč glavo množico 

urinirala nanj. Neimenovani 
fan si je to »pozomost« zaslu
žil z metanjem pločevink na 
oder, tja pa so ga na pobudo 
benda spravili manj razgreti 
navijači. 

PRONG, legendama hard-
core trash zasedba iz New 
¥orka, se počasi, a vztrajno, 
prebija med velike bende. Ve
čina koncertov na njihovi bri
tanski turneji je že razproda
na, iz metalskih odrov pa na
meravajo svojo glasbo preseli
ti tudi na velika underground 
plesišča. Zato bosta poskrbela 
nemška tehno maga Atom He-
art in Thomas Heckermann, ki 
bosta naredila remix nekate
rih novejših Prongovih koma
dov. Kot prvi se bo na singlu 
znašel »Snap Your Fingers«. 

11. julija bo kot predhodni
ca najnovejšega albuma legen-
damih THE ROLLING STO
NE S izšel single »Love Is 
Strange«. LP »Voodoo Loun-
ge«, prvi, ki so ga Rollingi pos
neli za založbo Virgin, pa se bo 
na policah trgovin znašel do
brih štirinajst dni kasneje. 

Bret Michaels, pevec in 
frontman californijskih metal
cev POISON, je že dragic le za 
las ušel smrti. Pred leti je bil 
prehiter na motorju, sredi juli
ja pa se je s svojim Ferrarijem 
pri hitrosti 160 km na uro za
letel v obcestni drog. Poleg 
zlomljenih reber, roke in odrg

nin po celem telesu, Breta naj
bolj skrbijo poškodbe na obra
zu; ima zloniljen nos in ličnice, 
poslovil pa se je tudi od štirih 
zob. Peti album skupine, ki je 
bil tik pred izidom, bo zaradi 
nesreče luč sveta ugledal šele 
jeseni. 

Prva plošča NIRVANE, ki 
bo izšla po smrti Kurta Coba-
ina, bo »Pay To Play«, demo 
verzija pesmi »Stay Away« 
z njihovega najuspešnejšega 
albuma »Nevermind«. Založba 
Geffen za konec avgusta ob
ljublja tudi izid albuma »Rare 
And Unreleased Geffen Volu-
me 1«. Kot obeta naslov, nas 
čaka še več takšnih plošč, za
polnjenih s še neobjavljenimi 
posnetki. 

Promocija novega evropske
ga gibanja satanic-techno, ki 
bi morala biti prejšnji četrtek 
v ljubljanskih Križankah, je 
zaradi težav pri tisku ovitka 
preložena na jesen. Vsebina 
ovitka naj bi bila za nekatere 
evropske distributerje, ki so že 
naročili 3000 izvodov, preveč 
izzivalna. 

ŠKUC ROPOT je z organi
zacijo koncertov segel tudi 
preko slovenskih meja. V Za
grebu bo, v organizaciji tega 
edinega pravega slovenskega 
promotorja, 23. julija nastopil 

IGGY POP. Priložnost za vse, 
ki ste ostali »zunaj« na Iggy-
evem oktobrskem koncertu 
v Ljubljani. 

Še prej, 11. julija, pa bosta 
v Zagrebu, na stadionu Rad-
nik, skupaj nastopila EROS 
RAMAZZOTTI in JOVANOT-
TI. Eros bo poleg številnih sta
rejših uspešnic predstavil tudi 
skladbe z albuma »Tutte Sto-
rie«, ki je bil dosedaj prodan 
v za italijanske razmere never
jetni nakladi 3,5 mio primer
kov. 27-letni Jovanotti je star 
znanec discotek, letos pa je 
z albumom »Lorenzo '94« in 
skladbo »Penso Positivo« po
stal drago največje ime itali
janske pop produkcije. 

ORLEK, zasavska skupina 
beltinškega Zagorjana Vlada 
Poredoša, se je Celju premier-
no predstavila na Dnevu odpr
tih vrat Radia Celje. V soboto, 
2. julija, pa pripravljajo Orleki 
skupaj z gosti, med katerimi 
velja omeniti predvsem Vlada 
Kreslina in Bombe, v Zagorju 
na odprtem prizorišču, imeno
vanem Na plazu, vseslovensko 
promocijo druge kasete »Me
lodije smoga in premoga« in 
prvega CD-ja »Ajmoht«. Na 
kompaktni plošči bo kar 
osemnajst skladb, ovitek pa je 
z zbadljivimi ilustracijami 
opremil akademski slikar Sa
mo Šiles. 

STANE ŠPEGEL 

V boju za 
Zlato harmoniko 

Turistično društvo Nazar
je in ZKO Mozirje sta v so
boto pripravila izbirno tek
movanje za Zlato harmoniko 
Ljubečne '94. 

Med številnimi Zgomjesa-
vinjčani so se v nadaljnje 
tekmovanje uvrsti l i v 3. ka 
tegoriji S t anko Vrčkovnik, 
v 2. Zdravko De tmar (bil je 
izbran tudi za najboljšega 
godca Zgomjesavinjske), J o 
že Brglez, Krist i jan Germelj 

in Brane Bela j , v 1. ka tegor i 
ji pa Primož Založnik. 

Pr i redi tev pred nazarsko 
graščino Vrbovec je p r ivabi 
la številne obiskovalce, ki so 
navdušenoploskal i sp re tno
stim številnih muzikantov. 
Vse bolj očitno je, da postaja 
izbirno tekmovanje ena iz
med t radic ionaln ih tur i s t ič 
nih pr i redi tev Zgornje Sa
vinjske doline. 

Foto: CIRIL SEM 

Organizatorji so prireditev popestrili tudi z drugimi nastopi. 
Člani likovne sekcije Februar iz Celja so pripravili razstavo 
likovnih del, nastopile so deklice iz plesne skupine Black Ladies 
in Irena Vrčkovnik. Največ navdušenja pa so poželi pevci dru
žine Breznik iz Pameč pri Slovenj Gradcu, ki jih vidimo tudi na 
posnetku. 
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Jazz v Ljubljani 
v eni izmed prešnjih številki 

Novega tednika smo vas že na 
kratko obvestili, kaj se bo do
gajalo med 6. in 8. julijem, na 
letošnjem jubilejnem že 35. 
jazz festivalu v Ljubljani. 

Ker je prireditelju, Cankar
jevemu domu in pa seveda ne
pogrešljivemu Branetu Ronče-
lu, letos spet uspelo v Letno 
gledališče ljubljanskih Kri
žank privabiti nekaj res zve
nečih imen s svetovne jazzov-
ske scene, vam jih danes neko
liko podrobneje predstav
ljamo. 

Roots: A salute to 
Adolphe Sax 

Jazz fesetival bodo odprli 
štije izvrstni saksofonisti (Chi-
co Freeman, Sam Rivers, Art-
hur Blythe in Nathan Daviš), 
ki bodo ob spremljavi ritem 
sekcije obeležili 100. obletnico 
smrti izumitelja saksofona 
Adolphea Saxa. Ta belgijski 
ekscentrik je pred 150 leti izu
mil takrat do skrajnosti nena
vaden instrument, ki ga je po
imenoval kar po svojem priim
ku. Skoraj sto let je saksofon 
rabil, da se je prebil v enega 
izmed vodilnih instrumentov 
v pihalnih godbah in postal 
osrednji jazzovski instrument. 
To zadnjo trditev bodo člani 
ali star zasedbe Roots zagoto
vo upravičili tudi v Ljubljani, 
6. julija, po 20. uri. 

Don Byron Klezmer 
Orchestra 

š e isto noč se bo na istem 
prizorišču predstavil trenutno 

najboljši klarinetist na svetu 
Don Byron s svojim orke
strom. Byron trenutno vodi 
več zasedb, v katerih sprošča 
svojo izredno radoživost in in
ventivnost. »Zanima me le 
glasba, ob kateri se razvijam, 
pa naj bo to klezmer, jazz, big 
band ali improvizacija. Naj
bolj me privlači glasba, ki je 
zapletena, nenavadna, odtrga
na,« pravi. Na sredinem nasto
pu bo izmed številnih svojih 
projektov slovenskim ljubite
ljem jazza predstavil projekt 
»Plays The Music Of Mickey 
Katz«; gre za živahno židov
sko vzhodnoevropsko poulič
no glasbo, zaigrano na sodo
ben ameriški način. 

Mike Stern 
trio 

Nastop tega tria, v četrtek, 
7. julija, pomeni še eno atrak
cijo 35. mednarodnega jazz fe
stivala. Poznavalci tovrstne 
glasbe Mikea Sterna postav
ljajo ob bok Patu Mathenyu in 
Johnu Scofieldu, revija Guitar 
player pa ga je leta 1993 raz
glasila za kitarista leta. Letos 
se je S temu in basistu Jeffu 
Andrewsu priključil Dave 
Weckl, eden najboljših bob
narjev devetdesetih. Skupno 
nastopanje Stema s skupino 
Blood Sweet&Tears, Milesom 
Davisom, Jackom Pastoriusom 
in drugimi velikani sodobnega 
jazza sta gotovo garancija za 
odlično predstavo. 

Djavan& Grupo 
Za triom Mike Sterna bo za 

pravo Fiesto Brasileiro poskr
bel eden izmed najbolj ustvar
jalnih in privlačnejših brazil
skih glasbenikov. Djavan na
daljuje tradicijo nastopov bra
zilskih glasbenikov v Ljublja
ni, ki se je začela pred šestimi 
leti z nastopom Gilberta Gila. 
Djavan je brazilska superz-
vezda, ki z lahkoto polni stadi
one Južne Amerike z glasbo, ki 
je mešanica brazilskih in afri
ških ritmov z elementi jazza in 

funka. Na njegovih ploščah 
sodelujejo takšni velikani kot 
sta Stevie Wonder in Paco de 
Lucia. 

Tania Maria 
Zadnji dan festival, v petek, 

8. julija, bo na odre Poletnega 
gledališča stopila Tania Maria 
skupaj z magično ritem sekci
jo, ki jo vodi eden izmed naj
pomembnejših basistov v zgo
dovini jazza Eddie Gomez. Ta
nia Maria je brez dvoma med
narodna zvezda, nagrajena 
z grammyem za najboljšo pev
ko leta 1985, leto kasneje pa so 
ji nastopi po Evropi prinesli 
Edisonovo nagrado za najbolj
šo jazz pevko. V Ljubljani bo 
letos prvič. 

Ray Barretto&New Woriil Špirit Orcliestra 
Ray Barretto (na sliki) je virtuoz s konga bobni in velika 

zvezda latin jazza v newyorškem okolju. Kot bobnar in kongero 
je igral s Charlijem Parkerjem, Maxom Roachom, Artom Blake-
yem, Dizzyem Gillespijem, Chickom Coreo . . . Z zasedbo New 
World Špirit prihajajo v Ljubljano najbolj talentirani glasbe
niki današnje latin scene. To bo veliki, vroč finale letošnjega 
festivala, poln plesnih ritmov. STANE šPEGEL 

R^OT/^RNICA 

Ka' bi rad kamerad? 
Morda bi bilo res potreb

no, da vse skupaj še enkrat 
prespimo, preden se lotimo 
mrcvarjenja, kot so to počeli 
že stari Arabci, ki so se do
bro zavedali, da je jutro pa
metnejše od večera. A tudi 
večeri imajo svoje dobre 
lastnosti, to mi lahko verja
mete, ceniti pa jih znajo naj
bolj prav tisti, ki se jim po 
domače reče nočne ptice. Ta 
prezirana in na družbeni rob 
potisnjena vrsta dvonožcev 
brez perja, trdoživo verjame 
v moč noči, v tem času polet
nega sončevega preobrata pa 
srote najbolj trpijo. In nema
lokrat jih takole sredi noči, 
kot bi nemara rekli, ujame 
sončni vzhod, vznemirljiv in 
neponovljiv, kakršen zna bi
ti, pa jih Ic-ta tako vznemiri, 
da ponavadi prhutajo po 
svetu še celo dopoldne in sle
pi kot šišmiši zatavajo tudi 
v mastne madeže na Glav
nem trgu, kjer so cmarili ti
ste vole, od kadavrov pa je 
izgleda tako praznično in 
neodvisno špricala mast, da 
bo meščanstvo še nekaj časa 
deležno vonja po organskem 
razpadu na razbeljenem tla
ku celjskem. Stop agropop! 

In medtem, ko so moji so
meščani končno dočakali 
obdobje, v katerem si vedno 
znova kažejo, koliko je kdo 
pripravljen odšteti za sončna 
očala in se sprehajajo po 
ubijalskem soncu razgaljeni, 
kot da je na svetu še vedno 
tako kot predlani, ko so bili 
posneti najnovejši holivud-
ski filmi, sem bil v Italiji. 
Tam imajo avtoceste, s kate
rih popotnik v zmernem pra-
citroenskem preletu opazi 
nabiralce rakov v Padski 
delti ob oseki, vidijo se tudi 
otoki sončničnih nasadov 
v morju koruze, ki jo nena
doma zamenja vinska trta na 
levi, kot na desni. In tako 
nekako dobiš občutek, da si 
mimo beneške turistične 

flajšmašine le prispel v regi
jo Emilio-Romanio, za kar ti 
je kot Štajercu tako ali tako 
ekstra\njršt. Potem pa še ti
sto sonce. Ubi' bože, prav 
dobro nas je speklo. 

Area Sismica (potresno 
območje) se imenuje festival, 
ki so ga letos četrtič organi
zirali zanesenjaki iz malega 
mesteca Meldola, ki pa jim 
domače mestne oblasti niso 
dovolile vse skupaj izvesti 
v domačem mestu, zato so 
najeli dvorano Teatro »II 
piccolo« v sosednjem Forliju. 
Mednarodno obeležje je po
leg Javne traje prispeval Pi-
erre Bastien, francoski kon
struktor čudaških instru
mentov - strojev, kijih vidi
mo le še v kaki risanki o pro-
fi Baltazarju. Silam Antante 
so se pridružili predstavniki 
sil osi Nemci The Blech in 
japonski raziskovalci Me-
atopia, s čimer sta bila dva 
večera extra-ordinarie musi-
ce zapolnjena. Kot leteči slo
ni s krili, ki so nas pozdravili 
s plakata, je zvenela tudi 
osvežilna glasba tiste dni, ko 
se ni dalo dihati zaradi vro
čine in je bilo druženje ved
no bolj prisrčno in sprošče
no. A kot je povsod lahko 
lepo, tako je doma najlepše, 
pa si sedaj vi mislite kar ho
čete, jaz pa bom držal pesti 
za mojo ljubo, ki se spopada 
s sprejemnimi izpiti, pozdra
vil mamo na Dobrni, Pikija 
učil reči Pimpek in z Bučo 
iskal senco za preživetje. 
Prijetno pečenje vam voš
čim, pa do naslednjič! 

Pop loto 
N i h č e ni n a p o v e d a l p r a 

v i lnega v r s t n e g a r e d a 
sk lad , n a g r a d a , ki jo p o 
da r j a s p o n z o r o d d a j e P o p 
loto, t r g o v i n a Or i s M A S H , 
se podvoj i in z n a š a 9000 
SIT. Za s k l a d b e , k i j ih je 

i zb ra l S t a n e Špege l , l a h k o 
g lasu je te v s redo , 6. jul i ja 
ob 18. u r i . K u p o n e poš l j i te 
n a d o p i s n i c a h n a nas lov : 
R a d i o Celje, P r e š e r n o v a 19, 
Celje. 
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Napake 
Delamo jih vsi; odrasli in 

m i . . . Včasih je to nekaj, 
kar storimo namerno in 
morda vemo, da ni prav, 
drugič se lahko to zgodi 
v afektu in s svojimi bese
dami ali dejanji ne name
ravamo povzročiti tistega, 
kar se potem zgodi . . . 
Sploh pa je to, kdaj je nek
do naredil napako in kdaj 
dela prav, pravzaprav ne
kaj zelo relativnega. 

Kako vedeti? Kolikokrat 
se vam je že zgodilo, da ste 
storili nekaj, kar se je vam 
zdelo dobro in prav, okoli
ca pa je to sprejela z neodo-
bravanjem? Kako vedeti, 
kdaj imaš prav in kdaj ne? 
Kaj storiti, če ugotoviš, da 
si storil napako; da si rekel 
ali storil nekaj, zaradi če
sar ti je bilo potem žal? Se 
opravičiti ali poskusiti po
zabiti; iti preko, kot da se 
ni zgodilo nič? 

Kako vedeti, kdaj ravna
mo pravilno in kdaj ne? 

Pravzaprav se tovrstnih 
življenjskih modrosti lju
dje učimo predvsem z iz
kušnjami. Največ izkušenj 
pa pridobimo ravno iz 
napak . . . 

NINA M. 

V okviru rubrike V modnem 
vrtincu že šesti mesec poteka 
natečaj za mlade kreatorske 
talente, na katerem lahko so
delujete vsi mladi modni nav
dušenci, ki vas veseli risanje 
modnih skic. Edini pogoj je, da 
se poklicno ne ukvarjate 
z modnim kreiranjem in da ne 
obiskujete ljubljanske šole za 
oblikovanje in fotografijo ozi
roma višje šole te smeri. 

Ker so počitnice tu in bo naš 
natečaj malce »počival«, smo 
izmed do sedaj sodelujočih iz
brali tri najboljše. Po mnenju 
strokovne komisije, ki so jo se
stavljale modna oblikovalka, 
kostumografinja in akadem
ska slikarka, so bile izmed 
sedmih sodelujočih najbolj iz
virne: 
1. Polona Dolžan iz Celja, 
učenka 7. razreda IV. osnovne 
šole v Celju; 
2. Jasmina Žlender iz Žalca, 
dijakinja srednje šole Borisa 
Kidriča v Celju; 
3. Milena Lorgar iz Šmarja pri 
Jelšah, dijakinja srednje tek
stilne šole. 

Natečaj bomo nadaljevali 
jeseni, ko se bo pričelo novo 
šolsko leto, vse tri najboljše pa 

se bodo uvrstile v finale. Ko
nec leta bomo znova izbrali tri 
najboljše in jih lepo nagradili. 

Vsem trem dekletom čestit
ke, tiste, ki ste do sedaj še 
oklevali, pa vabimo k sodelo
vanju. 

VLASTA 

Milena Lorger iz Šmarja pri Jelšah 

Darka! 
Ah, Darka, tudi mene tvoja 

pisma neznansko razživijo. Ko 
mi napišeš lepo besedo, se mi 
uspe vsaj za trenutek izmuzni
ti iz krutega vsakdana. Zelo pa 
me je pretresla tvoja opazka 
o mojem svetu številk: štiri 
plus štiri je še vedno bilo pet
najst, ne? Ne? Ne. O. K. Druga 
zadeva je tista sociološka 
o enakosti med živalmi. Darči, 
jaz sem za enakost med vsemi 

živalmi! Vse, kar leze, gre, 
plava in leti, druži se (ljudje so 
izvzeti). Oh, Darka, danes se 
počutim tako revolucionarno. 
Manjša revolucija bi se mi 
prav prilegla. 
Ahhhhhhhhhhhhhhhhh. . . 
Kar se tiče ljudi: saj sem že 
rekel, da niso vsi slabi. Poglej 
rastafarijce, muslimane, Indij
ce, vegetarijance! Ti gotovo le
po skrbijo za nas. Pa tudi tisti, 
kaj so že, no, ki imajo tistega 
strica na k r i žu . . . kristjani, no, 
tudi oni bi naj skrbeli za svoje 
ovčice. Ampak, Darka, v nji
hovih cerkvah sem videl bolj 
malo drobnice. Uf, saj bi ti še 
kaj napisal, ampak potem bi 
imelo tole pismo obseg Kapi
tala. No, ja, jaz sem zdrav, če
prav me je zadnjič nek pes 
ugriznil za taco in imam sedaj 
povito. Eh, saj bo kmalu bolje. 
Lepo se imej! Tvoj 

HUBERT 

Danes je lepa noč 
Ampak tebe zraven ni 
Ritem zvezd na nebu žari 
In naenkrat ena zvezda posebej zažari 
Na nebu vse se razsvetli 
Kar se ta zvezda spremeni 
A ta zvezda, to si ti! 

(Darinka Planko) 

Tarča 
z Rokom sva zadela nekaj 

rumenega in ena roka je vijo
lična in CD ROM smo priklju
čili kar s ami . . . Na Glavnem 
trgu smo naredili žur, Dušan 
s Spice vas je povabil v šolo 
veslanja, na koncert Bajage, ki 
bo na Špici trinajstega avgu
sta, na koncert Parnega valj-
ka, ki bo konec avgusta, in na 
TEEN-ŽUR, ki ga Spica in Te-
en-val za vas pripravljata ko
nec julija. Več o tem nekoč na
slednjič, zankrat pa: upam, da 
ste popravce uspešno opravili 
že v ponedeljek, da boste nare
dili sprejemne izpite za na 
faks in da boste (če bo ob tem 
ostalo še kaj časa) čim bolj 
uživali v letošnjem poletju. 
Podav! 

NINA M. 

Pobegniti od doma in iti na 
morje. 

Toliko stvari v življenju smo se 
bali. Pa se jih ni bilo treba 
bati. Treba je bilo živeti. 

(Ivo Andrič) 

Z NT&RC v Gardaland 
Mojca, ki .smo jo preimenovali \' Spelo, je v soboto na Glav

nem trgu v Celju iz ogromne škatle s kupončki, ki smo jo Teen-
valovci prinesli kar s seboj na oder, izžrebala: Karmen Drobne, 
Podvine 24, Planina pri Sevnici; Matejo Grilanc, Ljubljanska 
64, Celje, in Simono Mlakar, Gajstova pot 33, iz Šentjurja pri 
Celju. Lepo se imejte! 

Forever Voung 
(Bob Dylan) 
May God bless and keep you always 
Mav vour wishes ali come true 
Mav you always do for others 
And let the others do for you 
May you build a ladder to the starš 
And climb on every rung 
May you stay forever young 

Forever young, forever young 

Forever young, forever young 
Mav you stay forever young 
May you grow^ up to the righteous 
May you grow up to be true 
May you always know the truth 
And see the lights surroundingyou 
May you always be courageous 
Stand upright and be so strong 
May vou stay forever young 

Forever young, forever young 
May you stay forever young 

May your hands always be busy 
May your feet always be svvift 
May you have a strong foundaties 
When the winds of changes shift 
May vour heart always be joyful 
May your song always be sung 
Mav you stay foreveryoung 
May you stay forever young 
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Na podlagi Odredbe o postopku za izvajanje javnega razpisa za oddajanje 
javnih naročil (Uradni list RS štev. 28/93 in 19/94) objavlja Izvršni svet 
Skupščine občine Celje 

R A Z P I S 

z a D O D E L J E V A N J E N E P O V R A T N I H 
S R E D S T E V Z A V H L E V L J A N J E T E L E T 
v o b č i n i C e l j e v v i š i n i 2 ,662 .000 ,00 S I T 
Vsebina in pogoji razpisa: 

1. NAMEN SREDSTEV: vhlevljanje goveje živine (telet) v času od 1. 1. 
1994 do 31. 12. 1994. 
2. Za nepovratna sredstva lahko zaprosijo rejci goveje živine v občini Celje, 
ki izpolnjujejo naslednje KRITERIJE: 
- število vhlevljenih telet pri posameznem rejcu ne more biti manjše od 
3 kom z začetno težo do 150 kg in dokazilom o času in teži vhlevljanja; 
- rejec mora skrbeti za dobro zdravstveno stanje živali, imeti primerno 
urejen hlev za pitanje živine in pri pitanju upoštevati strokovna navodila 
kmetijske svetovalne službe; 
- rejec mora obveščati Kmetijsko zadrugo Celje o vseh spremembah v času 
pitanja; (zasebni zakoli, pogini - veterinarsko poročilo); 
- rejec mora ob prodaji predložiti dokazilo o oddaji živali v klavnico (dokazilo 
o klavni teži, ki ne sme biti nižja od 450 kg za telice in 550 kg za pitance in 
kategoriji mesa); 
- vse živali morajo biti pri vhlevljanju označene z ušesno številko, ki mora 
biti zavedena v vsej dokumentaciji o pitanju, 
- vsa dokumentacija mora biti na razpolago v Kmetijski zadrugi Celje za 
eventuelni nadzor, ki ga opravi kmetijska inšpekcija. 

3. Komisija bo najkasneje v roku 30 dni po prejemu vlog poslala prosilcu 
ustrezen odgovor. 

4. Rok za prijavo na natečaj je 30 dni po objavi v sredstvih javnega 
obveščanja oz. najkasneje do 1. 8. 1994 na naslov: 
Občina Celje, občinski sekretariat za družbeno ekonomski razvoj, Trg Celj
skih knezov 9, Celje (telefon 28-822) ali 
Kmetijska zadruga Celje, Kocbekova 5 Celje (telefon 24-120). 

Predsednik Izvršnega sveta 
Skupščine občine Celje 

Jože Zimšek, l.r. 

»Zakaj je nisi bral na vlaku, ko si se 
peljal v Ljubljano?« 

»Bila je še tema, vlak nerazsvetljen in 
tudi sicer nisem bil sposoben.« 

»Če si naredil, je tako vseeno.« 
»Čisto vseeno mi ni. Dejali so mi, da 

imamo edinega Nobelovega nagrajenca in 
še tega ne obvladam v celoti.« 

»Ce pa prej knjige nisi dobil v knjižnici.« 
»Lahko bi bral v originalu.« 
»Zdaj se boš pa žrl! Poskusi se veseliti. 

Lačen si gotovo že, ker nisi šel nikamor 
jest« 

»Jedelpa bom.« 
»Mi trije smo že ugotovili, kaj boš kupil 

s prvo profesorsko plačo.« 
»Medvedka in zajčka,« sta se oglasila si

nova. 
»In mamici obleko,« je pristavil očka. 
»Za očka ne bo nič ostalo,« ugotavljam. 
»O ja, ene plavutke bom kupil, da bom 

lažje lovil leščurje.« 
Odvalil se mi je kamen od srca. Ni več 

»sfaliranega« študenta in doma bodo spoz
nali, da je moj študent končal šolo. Kaj 
bodo zdaj dejali? Čakala sem na reakcijo. 
Pa nič. Obnašali so se tako, kot da ni prav, 
da je končal šole. V šoli so ga postrani 
gledali in bile so pripombe: 

»Kaj potrebujemo profesorje na osnovni 
šoli?« 

Ritem življenja se je doma spremenil 
Zvečer smo hodili prej spat, na policah je 
zmanjkalo kupov knjig, nisva se več pogo
varjala o pisateljih vsega sveta. Na vrsto so 
zopet prišli taborniki in še nekaj neprijet
nega - odsluženje vojaškega roka. 

»Jutri grem v Šmarje pri Jelšah. Javil se 
bom, da me čimprej pokličejo v vojsko.« 

»Tudi to bomo preživeli. Le sinova je 
treba pripraviti na to, da te leto dni ne bo 
doma.« 

Če po pravici povem, me je vedno stisnilo 
pri srcu, kadar sem videla vojaka. Kar nič 
se nisem mogla vživeti, da bom vse leto 
z otrokoma sama doma. 

Bilo je sončno julijsko jutro. Nikjer nobe
nega oblačka. Sinova sta veselo žuborela 
v pričakovanju, da se prvič peljeta v Ljub
ljano in si ogledata živalski vrt. Do Celja 
smo se peljali z avtobusom. 

»Jaz bom sedel poleg očka,« se oglasi 
Borut. 

»Jaz pa poleg mamice,« pristavi Hotimir. 
»To ne bo dobro, ko nama je obema rado 

slabo,« sem pripomnila. 
Vozili smo se proti Šmarju pri Jelšah. 

Hotimir zastoka: 
»Bruhal bom!« 
»Vrečko, prosim!« 
V zadnjem trenutku dobim vrečko. Kisel

kast smrad se je širil po avtobusu. Meni je 
že obračalo želodec. Pred Šentjurjem sem 
bruhala tudi jaz. Sin se je nelagodno poču
til v mojem naročju in najrajši bi zlezel 
k očku. Avtobus je bil nabito poln in ni 
mogel nikamor. 

»Bruhal bom!« 
Nastavim muze skoraj polno vrečko in se 

bojim, da se bo zdaj zdaj razpočila. Komaj 
čakam, da pridemo v Celje. Dvignem vreč
ko. Tedaj pa... Spodnji del vrečke se odpre 
in vsa lepljiva, smrdeča, zdrizasta snov ste
če po moji obleki. Takoj sem imela dovolj 
prostora okrog sebe. Smrdela sem kot kuga. 
Sin je stekel k očetu. V Celju skočim v javno 
stranišče, da nekoliko sperem najhujši 

smrad s sebe. Vsi trije so me nervozno ča
kali. 

»Taka ne morem naprej. V prvo trgovino 
si grem kupit ceneno poletno obleko.« 

Takoj sem našla obleko po svoji meri. 
Vsem nam je odleglo. Hiteli smo na vlak. 
V en glas se opredelita sinova: 

»Jaz bom sedel poleg očka!« 
»Saj na vlaku ne bom bruhala!« jima 

zagotavljam. 
»Pa vseeno bi sedel poleg očka!« se neje

verno oglasi Hotimir, Borut pa že tako ima 
to pravico. 

Na vlaku smo dobili proste sedeže. Skozi 
okno opazujemo ljudi na peronu. 

»Glej, partizan!« pokaže Hotimir na vo
jaka. 

»To ni partizan, to je vojak. Takšen vojak 
bo jeseni tudi naš očka.« 

»Bo tudi junak?« se oglasita oba. 
»Seveda bo. Samo malo drugačne vrste 

kot tisti junaki v Kurirčku. Sedaj ni vojne.« 
»Pa bo nosil puško in bombe?« se zani

mata. 
»Seveda! In veliko nam bo pisal, da nam 

ne bo dolgčas.« 
Vlak je potegnil. Že drvijo mimo nas hiše, 

drevje, cesta, reka. Takšna vožnja z vlakom 
je prijetna. Lahko vstaneš, hodiš in greš 
celo na stranišče. Poglavitno pa je, da ni 
nobenemu več slabo. Hotimir ugotovi: 

»Ne bi se več peljal z avtobusom!« 
»K stari mami na Kozjansko ne moremo 

drugače kot z avtobusom. Kupili bomo ta
blete proti bruhanju in ne bo nobenemu 
slabo.« 

Ljubljana. Kakšno vrvenje ljudi! Zavili 
smo v prvo trgovino z igračami in obleka
mi. Našli smo imenitnega zajčka in med
vedka. Da sta bila res imenitna, lahko potr
di to, da ju še vnuki čuvajo. 

Ta dan sem dobila še eno boljšo obleko. 
Tudi plavutke smo našli. Naš cilj je samo še 
živalski vrt. 

»Mami, mami, glej, kako se čoha opica! 
Nekdo ji je vrgel napolitanko. Kar jejo. 
Dajmo ji še mi kaj!« prosita. 

»Živalim ni dovoljeno metati hrane, piše 
na rešetkah.« 

»Drugi pa lahko?« se oglasi Borut. 
»Ne, nihče ne sme! Ti ljudje so pač takšni 

kot otroci, ki ne ubogajo. Živalim to ško
duje.« 

»Lahko bruha?« se zanima Hotimir. 
»Še huje. Zbolijo lahko in celo poginejo.« 

Ta razlaga je zalegla. 
»Kupimo eno opico! Imeli bi jo doma,« 

prosi Hotimir. 
»Jaz bi pa kupil konja!« pohiti Borut. 
»Nič ne bo iz tega. Nobene živali ne mo

remo imeti doma. Še tu v živalskem vrtu se 
jim ne godi preveč dobro. V našem stanova
nju pa sploh ni prostora.« 

Razočarana sta bila ob mojem pripove
dovanju in utihnila. Hotimir je. ves čas po
skušal posnemati opico in čakal, da smo se 
vsi smejali. Domov smo se peljali z zadnjim 
vlakom, in to kar do Rogaške Slatine. 

»Kdaj bomo šli na morje?« sta vprašala 
doma. 

»Saj še domov nismo prišli, pa bi že šla 
na morje,« se oglasi oče. 

»Kmalu, kmalu bomo šli,« ju potolažim. 
»Sedaj se pa umit, popit mleko in spat« 

»Kdaj je to >kmalu<?« vpraša Hotimir. 
»Čez sedem dni!« 
»Pokaži s prsti, mama!« 
Pokažem. Ne vem, če sta imela predsta

vo, a bila sta zadovoljna. Brez težav sta 
opravila svoje dolžnosti in šla spat. 

Vsi smo spali kot ubiti po našem proslav
ljanju diplome. Res je, niti kozarčka vina 
nismo spili (na to še pomislili nismo), a bili 
smo vsi zadovoljni. 

Počitnice 
Naj bi se začele počitnice, vendar to ni

kakor ni bilo za mene. Mrzlično smo se 
pripravljali za taborjenje pri slapovih Krke 
v Skradinu. Imeli smo že izbrano taborno 
vodstvo, le kuharica je še vedno oklevala, 
čeprav je že bila zdravstveno pregledana. 

»Veste, to je velika odgovornost, kuhati 
za 58 ljudi. Otroci so danes izbirčni.« 

»Gospa Hajškova, ne bo tako hudo. Jedil
niki so že sestavljeni. Lansko leto nam je 
kuharica zadnji trenutek zbolela. Tako sem 
morala poleg vseh drugih opravil še kuhati. 
Nekako je šlo, ker so pomagali dežurni ta
borniki. Le moja sinova sta bila za marsikaj 
prikrajšana, ker nisem imela časa zanju. 
Vaša otroka sta že velika in še moža boste 
vzeli s sabo.« 

»Če mi bodo res pomagali, potem bom 
šla.« 

»To je beseda! Seveda bodo pomagali! 
Vsak dan je dežuren en vod, ki šteje do 
osem otrok.« 
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V M O D N E M 

V R T I N C U 
Pripravlja: 
V L A S T A C A H - Ž E R O V N I K 

v soboto je po mnenju pri
sotnih modno vrtinčenje na 
Dnevu odprtih vrat radia 
Celje minilo silno uspešno. 

Verjetno se najbolje poču
tijo t r i pogumne poslušalke, 
ki so odgovarjale na nag rad 
n a vprašanja naše modne 
svetovalke Vlaste Cah-Že-
rovnik. U n i k a t n o izdelan 
pulover bo kma lu posta l last 
Nade Pepel, Tabor 56a, Ta 
bor. Šal bo nosila Slavica 

Močilnik iz Gradnikove 14 
pr i Kana lu , modni nak i t t r 
govine Iva iz Celja v v redno
sti 3 t isoč tolarjev pa si bo 
izbrala Vesna Kranjc, Po 
horska 6, iz Celja. 

To so nagrajenke meseca 
junija, sedaj pa se začenja 
julij in s tem nov krog na
gradnih vprašanj, ob koncu 
meseca pa seveda tudi nove 
nagrade. 

Uredništvo 

Navy Blue '94 
Pravzaprav bi t emu lahko 

rekli presenečenje v poletni 
modi '94. Sti l »navy blue«, ki 
se je v prejšnjih sezonah bo
hot i l visoko n a m o d n e m p i -
edestalu, je letos malce odr i 
njen. To pa seveda še zdaleč 
ne pomeni , da morna r ska 
moda n i a k t u a l n a tud i t o 
k ra t ! 

Morda se je njena ident i te 
ta zbr isala za rad i odsotnost i 
z la t ih gumbov, naši tkov, 
epolet, aplikacij v obliki s i 
dra , ladijskega k r m i l a . . . L e 
tošnje m o m a r k e in kap i t an -
ke so p repoznavne predvsem 
po č r tah : klas ičnih modro -
belih, zeieno-belih ali pa zli
t ih v p isano čr tas to celoto. 
Zanimivo, a tud i nevarno! 

Vodoravne š i roke čr te n a -
nu-eč postavo opt ično zares 

k ru to razširijo, to pa utegne 
razveselit i le redke p r ed 
stavnice ženskega spola. 
Splača se torej oborožit i 
z veliko mero previdnost i , 
p reden smukne te v čr tas to 
oblačilo, še najbolj va rno p a 
se je odločiti za tanjše nav 
pične čr te ali le efektne čr t -
kas te detajle. No, z oblačili 
se seveda morsko valovanje 
sploh ne konča, saj so tu še 
modni doda tk i v obliki ša
lov, torbic, čevljev, k lobu
kov . . . Saj res, zakaj si ne bi 
p red odhodom na počitnice 
skvačkal i romant ično luk-
njičast modro-be l k lobuček 
oziroma čepico? Takšna p o 
kr ivala so namreč pravi su-
per h i t letošnjega poletja. 

VLASTA 

Nagradno anketno vprašanje meseca julija: 
KATERO IZMED NAJBOLJ MODNIH OBLAČIL LETOŠ
NJEGA POLETJA VAM JE NAJBOLJ VŠEČ? 
a) Sarong (dolgo ovijalno krilo na preklop), 
b) romantične cvetlične in čipkaste obleke, 
c) mikro mini majčke in telovniki, 
d) lanen »delavski« kombinezon. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Boris Jagodic 

Brin (Juniperus communis 
L.) je pikajoč grm iz družine 
cipresovk, ki rastejo po vseh 
kontinentih in zajemajo okrog 
15 rodov s 140 vrstami. 

Rod brinov uspeva po vsej 
severni polobli, poznamo 
okrog 50 vrst. Najpogosteje so 
to grmi ali nižja drevesa. Tako 
je tudi navadni brin lahko zelo 
nizek grm ali celo drevo, viso
ko 7 metrov. Je zimzelen in 
zelo odporen? Listi so igličasti, 
zelo čvrsti in bodeči. Enospol-
ni cvetovi so drobni in poga
njajo iz listnih pazduh. Brin 
cveti spomladi in iz cvetov se 
najprej razvijejo zeleni plodo
vi, ki dozorijo šele naslednje 
leto in postanejo tenmorjavi. 
Tako lahko najdemo na istem 
grmu zelene in zrele plodove. 
Brinov grm prijetno diši in 
ima aromatičen vonj. V zdra
vilne namene nabiramo zrele 
plodove, ki jih posušimo v tan
ki plasti v senci na prepihu. 
Posušene jagode imajo aroma
tičen in sladek okus. V začetku 
poletja ponekod še nabirajo 
vršičke in iglice in jih prav ta
ko posušijo v tanki plasti 
v senci na prepihu. 

Brinove jagode vsebujejo 
eterično olje, grenčine, invert-
ni sladkor, čreslovine, smole, 
organske kisline in njihove 
rudninske snovi. Najpomemb
nejše je eterično olje, ki močno 
draži kožo, da pordeči, peče in 
srbi. V malih količinah deluje 
razkužilno in ljudsko zdravil
stvo ga uporablja pri lajšanju 
težav pri vlažnem bronhial
nem katarju. Drugače pa 
z njim masirajo obolele sklepe 
in s tem prodre skozi kožo 
v sklep in s krvjo naprej po 
telesu. S tem se lahko pozdra
vijo tudi globje ležeča vnetna 
žarišča. Zrele in posušene ja
gode namakamo v dobrem 
žganju in dobimo odlično do

mače zdravilo za pokvarjen 
želodec in črevo, z njim se po
veča apetit in presnova, krči se 
pomirijo in nepravilno gnitje 
se prekine. Uživanje brinovih 
jagod pa spodbuja delovanje 
prebavnih žlez in tako vpliva 
na moteno prebavo. Eterično 
olje v njih spodbuja tudi delo
vanje ledvic, ki bolje izločajo 
sečnino in druge snovi. S tem 
se izboljša splošno počutje, 
zlasti pobitost in volja do živ
ljenja, ki izvira v slabi preba
vi, nečisti krvi in ostalih zna
kih splošne utrujenosti. Vsak 
dan lahko požvečimo žlico bri
novih jagod in to koristi tudi 
tistim, ki imajo težave s slad
korno boleznijo, s splošno raz-
draženostjo in migreno. 

Iz brinovih jagod si lahko 
kuhamo tudi čaj tako, da vza
memo eno veliko žlico jagod, 
jih zmečkamo in prelijemo 
s pol litra vrele vode. Takoj 
pokrijemo in pustimo stati pol 
ure, da se iz jagod izlužijo 
zdravilne snovi. Nato precedi
mo in pijemo večkrat na dan 
po požirkih pri vseh zgoraj na
vedenih težavah. S tem čajem 
tudi izpiramo vneto ustno vot
lino, zlasti če nam smrdi iz ust: 
Podobno lahko uporabljamo 
tudi iglice in vršičke. 

Ker eterično olje v brinovih 
jagodah draži kožo in sliiznice, 
z uporabo brinovih jagod ne 
smemo pretiravati. Lahko pri
de do vnetja ledvičnih čašic, 
zato ledvični bolniki ne smejo 
uživati brinovih jagod in pri
pravkov iz n i ih . ^ . 

ASfROlOŠKI KOTIČEK 
A s t r o l o E l n J e l U A N E 

Šifra: Resno 
zaljubljena 

Pozdravljam vas in prosim, 
če mi lahko pogledate v pri
hodnost. Zanima me, kakšno 
bo moje življenje na področju 
zakona in družine. 

Ivana: V letošnjem in na
slednjih dveh letih boste imeli 
veliko sprememb na področju 
dela, vsakdanjega načina živ
ljenja in seveda tudi v partner
stvu. Zelo intenzivno bo pred
vsem leto 95, zato takrat bolj 
pazite na zdravje, pa tudi 
v odnosih z ljudmi. Generalno 
gledano boste zelo spremenili 
svoje življenje na področju do
ma in družine, po letu 97 pa 
boste znova bolj umirjeno za
živeli. Vsako leto bodite nas
ploh previdnejši od januarja 
do maja, pomembnejših obra
tov v življenju se raje lotevajte 
v poletno-jesenskem obdobju, 
ko boste energetsko močnejši. 

Šifra: Kriza 
Rojena sem v znamenju Ra

ka in lahko bi zase trdila, da 
sem tipičen Rak. Zanima me, 
kaj se bo dogajalo v zvezi 
z mojim partnerjem, ki je rojen 
v znamenju Dvojčkov, Ali bo
va ostala skupaj ali pa nima 
več smisla vztrajati? Zanima 
me tudi, če vidite kakšne spre
membe v mojem poklicnem 
življenju? 

Ivana: Če gremo po vrstnem 
redu, bi dejala, da ste res zelo 
navezani na dom in družino, 
poleg lastnosti Raka pa imate 
tudi kar nekaj lastnosti zna
menja Bika, ker se tam nahaja 
vaš ASC, torej vam to še po
udarja čustvenost. Ker imate 

Mesec v znamenju Device, pa 
vam to pridaja še ukvarjanje 
z malenkostmi, včasih pa tudi 
pretirane skrbi, tudi zaradi 
nepotrebnih stvari. Včasih 
vam lahko pomaga oddih od 
ljudi, narava, umirjena glasba 
in podobno. Pomlad in poletje 
sta vam bolj naklonjena od 
pozne jeseni in zime. V letoš
njem letu boste imeli kar nekaj 
sprememb v zvezi s partner
jem, generalno gledano ni do
bro, da bi si poskušali v na
slednjih dveh letih ustvarjati 
dom ali družino, bolje je poča
kati, da se vam življenje neko
liko umiri in potem postaviti 
temelje na novo, po letu 96. Do 
tedaj pa se raje ukvarjate s se
boj, novimi interesi, službeni
mi spremembami in podob
nim. Če boste izoblikovali se
be, boste pritegnili partnerja 
ki bo odgovarjal vašim kvali
tetam, nikar pa ne trosite svoje 
čustvene energije na ljudi, ki 
vam tega ne morejo vrniti 
v enaki meri. 

Delavski svet podjetja 

Z a r j a K o v i n o o p r e m a P e t r o v č e p . o . 

razpisuje 

2 . J A V N O L I C I T A C I J O 
za prodajo nepremičnine: 
29% poslovne stavbe s pisarniškimi prostori in 
ustreznim deležem stopnišča in sanitarij (pisarniški 
prostori so lastniško razdeljeni) v skupni izmeri 
758 na prac. št. 155/2 v vi. št. 670 k.o. Petrovče. 

Izklicna cena za 29% je 136.320,00 DEM v tolarski protivred
nosti po srednjem tečaju Banke Slovenije na dan plačila. 
Licitacija se bo vršila v pisarniških prostorih podjetja Zarja 
Kovinooprema Petrovče, Petrovče 21, dne 2. 8. 1994 ob 10. 
uri. 
Na javni licitaciji lahko sodelujejo pravne osebe, ki imajo 
sedež na območju Republike Slovenije in fizične osebe, 
državljani Republike Slovenije. Pravne osebe lahko zastopa
jo pooblaščenci, ki morajo pred licitacijo izkazati ustrezno 
pooblastilo. 
Vsak udeleženec mora plačati varščino v višini 10% izklicne 
cene najkasneje do časa licitacije na žiro račun št. 50750-
601-19777 pri SDK Žalec. Neuspelim udeležencem licitacije 
bo varščina vrnjena najkasneje v 3. dneh po končani licitaciji, 
kupcu pa všteta v kupnino. Kupec mora v roku 7 dni po 
licitaciji skleniti pogodbo in plačati celotno kupnino, sicer 
varščina zapade v korist podjetja. Nepremičnina bo izročena 
kupcu v posest in last takoj po podpisu in overovitvi pogodb>e. 
Pri enaki ponujeni ceni imajo prednost nakupa trije dosedanji 
solastniki. 
Prometni davek, stroške overovitve pogodbe ter stroške vpi
sa nepremičnine v zemljiško knjigo plača kupec. 
Vse informacije dobite po telefonu št. (063) 707-253 ali 708-
193 in se dogovorite tudi za morebiten ogled nepremičnine. 

Zarja Kovinooprema Petrovče p.o. 

Ž e l e z a r n a Š t o r e 
V z d r ž e v a n j e d . o . o . 
63220 Štore 
objavlja 
na podlagi sklepa Upravnega odbora 

L I C I T A C I J O 
za p r o d a j o p r o s t o r o v t e s a r s k o m i z a r s k e g a 
o b r a t a in os t a l ih o s n o v n i h s r e d s t e v te r d r o b 
n e g a inventar ja . 

1. Predmet prodaje so proizvodni prostori in ograjeno 
dvorišče v skupni površini 1.910 m^ od tega je približno 
780 netto pokritih površin, poslovni inventar in os 
novna sredstva ter 
2. ostala osnovna sredstva in drobni inventar po spisku. 
Izklicna cena proizvodnih prostorov je: 9.500.000,00 SIT 
poslovnega inventarja pa: 10.272.000,00 SIT 
Javna licitacija bo 18. 7. 1994 ob 10. uri v vodstvu ŽS 
Vzdrževanja, 63220 štore. 
Prednost pri nakupu imajo tisti ponudniki, ki bi želeli kupiti 
nepremičnine in osnovna sredstva ter poslovni inventar v ce
loti. 
Ponudniki, ki so lahko pravne ali fizične osebie, morajo pred 
začetkom javne licitacije položiti varščino v višini 10% izklic
ne cene na žiro račun: 50700-601-83809 ali le-to deponirati 
v blagajni prodajalca. 
Kupec mora skleniti pogodbo v 15. dneh po javni licitaciji, 
sicer varščina zapade. 
Kupnina mora biti plačana v 30. dneh po podpisu pogodbe, 
izjemoma tudi po dogovoru,. 
Prometni davek in stroške v zvezi s prenosom lastništva 
plača kupec. 
Morebitne dodatne informacije v zvezi s to objavo dobite 
v vodstvu Vzdrževanja d.o.o., tel. (063) 771-411, interna 200 
ali 505. 
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Čarovnice z Grička 
Mali šolarji iz vrtca Tonč

ke Čečeve so prejšnji teden 
na lastni koži okusili toliko 
opevano gostoljubnost celj
skih gostincev v času Turi
stičnih dnevov. Med zaključ
nim izletom na Gričku so se 
želeli okrepčati v tamkajš
njem gostišču, vendar so jih 
natakarice in šefica pod 
»marš« nagnale s terase. 
Očitno zato, ker so malico in 
sokove prinesli s seboj in bi 
jim dale bolj malo zaslužiti. 
Po svoje je bilo ravnanje 
»hudih tet« z Grička kar 
pravilno. Goste je treba že 
od malih nog vzgajati, kako 

se morajo obnašati v go
stilni! 

Praznik kar tako 
Zgomjesavinjski kulturni

ki se večkrat jezijo, da nima
jo pravih priložnosti, da bi se 
dokazali. Da pa bi kdo ob 
dnevu državnosti pripravil 
kakršnokoli proslavo kjer
koli v mozirski občini, ni ni
komur padlo na pamet. 

Včasih Je hllo 
drugače 

Nepredvidljivost članov 
mozirske vlade je na lastni 
koži občutil direktor RTC 
Golte Marjan Prelog, ki je 

moral ugotoviti, da člani 
preberejo gradivo pred zase
danjem, in se na posamezne 
točke celo pripravijo. Tako 
je zaradi navadnega beljenja 
hotela na Golteh, proti kate
remu je protestiral Niko 
Pumat, šla po gobe zamisel, 
kako bi prelisičili celjski Za
vod za varstvo naravne in 
kulturne dediščine. 

Namig za ohladitev 
Velenjski Nami predlaga

mo, da kupi helikopter. Gle
de na nevzdržne razmere, ki 
so vladale na združitvenem 
kongresu LDS, sicer celega 
helikopterja ne potrebujejo, 
nujno pa bi jim prišel prav 
velik ventilator, ki bi vsaj 
malo razgibal soparo in vro
čino, ki vladata v njihovi je
dilnici. 

Odpiralni utrinek 
Hvaležni krajani Ljubnega, ki so se ob odpiranju Titovega mostu (ime mu je posodil 

glavni in odgovorni urednik časopisa Delo Tit Doberšek) javno zahvalili občini Mozirje, bi 
na račun sedanje občine lahko povedali tudi kakšno krepko. Zato ne razumemo, zakaj je 
javna zahvala tako hitro izginila z vidnega mesta. 

Poslanci so se prestrašili 
Tole ni protestni shod Celjanov pred občino, kot se je pred dnevi ustrašil eden od 

poslancev in se ne zasedanje priplazil skozi zadnji vhod. Gre le za posnetek iz zadnjih dni 
pred iztekom roka za zamenjavo starih prometnih in vozniških dovoljenj ter registrskih 
tablic. 

NAJ MUZIKANTI P O V E D O 

Za muzikanta Je vse dobro 
»Pravijo, da je za muzikanta vse dobro. 

D a lahko vse požre. Včas' je res bi lo tako, da 
so nekateri za vic naredili vse — rezali so 
>šuhe< in potem podplate jedli, pa glažovino 
in pomije in bog ve kaj še. Poznam nekatere, 
ki so zaradi tega hudo zboleli, zato sem se 
v svojem muzikantskem življenju takih što-
sov kar izogibal. Je pa res, da se na pregovor 
navezuje štos , ki sem ga večkrat prikazal. 
V svinjsko vedro, včas' so bile to lesene 
vedrice, so nam kuharice pripravile hrano. ^ 
Ampak v vedru je bila okusna hrana, i 
v snažnem krožniku, kar pa ljudje niso ve-, 
deli in so res mislil i , da je za muzikanta pač. 
vse dobro,« pripoveduje Anton Lesjak j 
s Hrastja pri Loki, ki že 25 let piha v trubo. 

Začel je s h a r m o n i k o , ki pa m u jo je p o č a 
si prevzel b ra t , s a m pa se je nauč i l p iha t i 
v t r ubo . Novo, p a še neka j m u je os ta lo , si je 
kup i l po prv i ohcet i , ki ie t ra ja la od p e t k a ̂  

d o ponede l jka . Us tn i ce je imel t a k r a t t a k o 
za tekle , kot bi ga n a p a d l e čebele, a m p a k 
sp lača lo se p a je. 

»Včas' je bi lo >interesantno<, ko so bile 
l a rme . Sa j ni čudno , d a smo p o t e m t a k o 
gara l i , saj je bi lo zelo oči tno, d a več ko bo 
>gnarja<, več bo muz ike . D a n e s pa se k a r na 
čez zmeni jo z m u z i k a n t o m p o t e m pa si m i 
s l imo: >Eh - tuVk b o m že špi lu, da b o m svoje 
ods lužu« E D I M A S N E C 

Ena Iz Tonovega rokava 
Muzikant je večkrat prišel pozno domov. 

Pa ne da bi igral na ohceti; enkrat je imel 
god, pa rojstni dan, pa proslavo in bog ve 
kaj še. 

»Če še enkrat to narediš, boš ostal pred 
vrati,« mu reče žena. 

In res se je zgodilo. Ostal je pred vrati, 
dokler ni uporabil zvijače. 

»Prašiča je zunaj,« je rekel. 
Žena je bila v hipu zunaj, pogledala na

okoli in se vrnila z vprašanjem, »Kje?« 
»O, zdaj je pa že notri!« 

O zadn jem srečanju na š ih sodelavcev in 
pr i ja te l jev S t r a n k e šalj ivcev p o r o č a m o n a 
d r u g i h s t r a n e h , obš i rno pa bo loško doga ja 
nje p r e d s t a v i l a najnovejša Pet ica , ki b o n a 
slednji t e d e n privi legij s amo za r e d n e n a 
ročnike . 

Trezen noče, je nas lov šale, za k a t e r o s te 
pos la l i na jveč kuponov . N a g r a d a , maj ica 
S t r a n k e šal j ivcev p r i p a d a Štefki Kra jnc iz 
Kozjega te r I r en i Terjuz, S p . Pre log 17a, 
S lovenske Konj ice . 

Šala tedna 
Trezen noče 

Micka in Franček sta šla 
večkrat k poroki in se nikoli 
poročila. Ko zopet prideta 
k poroki, vpraša matičar 
Micko: »No, danes bo šlo?« 

Ker je bil Franček zopet pijan, ju matičar 
spet ni smel poročiti. 

Matičar vpraša Micko: »Zakaj pripelješ 
Francka vsakič pijanega k poroki?« 

»Micka pa mu odgovori: »Trezen pa iti 
noče.« 

Ravna se po vremenu 
»Julč, kadar je lepo vreme, te vedno vidim 

v gostilni?« 
»Veš Jaka, v lepem vremenu sem doma 

v nevarnosti. Žena mi je rekla, da me bo 
nekega lepega dne ubila.« 

Mož na smrtni postal J J 
»Joj Urša, priznati ti moram še zadnji 

greh prej ko bom umrl. Prevaral sem te 
s tisto Maričko.« 

»Že dobro Janez. Zakaj pa misliš, da sem 
te zastrupila.« 

Srečanje 
Srečala sta se nekdanji sošolec in sošolka. 

Med pogovorom je gospa zazehala in gospod 
se je hotel malo pohecati, zato je rekel: 
»Hvala, ker me nisi pojedla.« 

Ona pa mu ne ostane dolžna: »Žal mi je, 
ampak ne jem svinjskega.« 

Razočaranje ' 
Mlad zaljubljen par se sprehaja po gozdni ' 

poti. i 
»Oh, ljubček,« pravi ona »kmalu ti bom \ 

lahko pokazala mesto, kjer so mi operirali . 
slepič.« ^ 

Ko zavijeta okrog vogala, je fant že ne- : 
strpen. 

»Torej, pokaži že enkrat. Saj si obljubila.« i 
Dekle pokaže s prstom na oddaljeno po- • 

slopje. »Vidiš bolnišnico, tam so me operi- ^ 
rali.« 4 

Teorija vplivov 
če je otrok podoben očetu je to vplivi 

genov, če pa je podoben sosedu, je to vplivi 
okolja. 

Doktorska 
v majhnem podeželskem kraju sta se ved- • 

no prepirala zdravnik in živinozdravnik, i 
kateri je pametnejši. 1 

»Lahko je tebi, ko ti pacienti povedo, kje ] 
in kaj jih boli,« je nekega večera ob obvez-\ 
nem vrčku piva zabavljal veterinar. 

»Le kaj govoriš, govedar. Saj vendar veš ' 
koliko je zdravnikovo delo odgovornejše,« 
se ni dal zdravnik. \ 

Užaljeni veterinar pride drugega dne • 
v zdravnikovo ordinacijo, da bi svojo trdi
tev dokazal. \ 

Ko ga zdravnik povpraša kaj ga boli, mu 
odgovori z zateglim: »Muuuu!« 

Zdravnik se hitro spomni sinočnjega raz- \ 
govora in ugotovi veterinarjevo bolezen. • 
Nič več ni spraševal. Na recept pa je zapi-
sal: »Dajte bolniku 20 dkg grenke soli i 
v enem obroku. V kolikor se stanje do veče
ra ne izboljša, odrejam za bolnika nujen j 
prisilni zakol!« 

Šale so prispevali: Cilka LIPNIK iz Rogaške ; 
Slatine, Janez GRADIŠNIK z Svetine, Tinka • 
JAZBEC iz Lesičnega, Marjeta ŠUMEJ iz Ce- 1 
Ija, Kristina GORKIČ iz Vojnika in Slavko ̂  
TOPLIŠEK iz Lesičnega. 


